

# ဋ္ဌမုမရာဇဝင်တတိယစောင်

နိဒါန်း

ဋ္ဌ မု မရာဇဝင်တတိယစောင်သည်ပထမစောင်  
နှင့်ဒုတိယစောင်တို့တွင် မှတ်တမ်းတင်ခဲ့သော  
ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရင်များ

သမိုင်း၏အဆက်ဖြစ်သည်။ ဤကျမ်းကိုသုံး  
ပိုင်းခွဲခြားနိုင်သည်။ ၁။ ရှောလမုန်သည်

ဣသရေလပြည်နှင့်ယုဒ ပြည်တို့၏ထီးနန်းကို  
ဆက်ခံစိုးစံခြင်းနှင့် ခမည်းတော်ဒါဝိ

ဒ်ဘုရင်အနိစ္စရောက်ခြင်း။ ၂။ ရှောလမုန်ဘုရင်၏နန်းသက်နှင့်ဆောင်ရွက်  
ချက်များ။ ယေရုရှလင်မြို့တွင်ဗိမာန်တော်

တည်ဆောက်ခြင်းမှာအထူးမှတ်သားဖွယ် ကောင်း၏။  
၃။ နိုင်ငံကိုမြှောက်ပိုင်းနိုင်ငံနှင့်တောင်ပိုင်း

နိုင်ငံဟူ၍နှစ်ပိုင်းကွဲပြားခြားခြင်းနှင့်  
ခရစ်တော်မပေါ်မီရာစုအလယ်ခေတ်အထိ

ထိုနိုင်ငံများကိုအုပ်ချုပ်သောဘုရင်များ အကြောင်း။

ဋ္ဌ မု မရာဇ ဝင်တတိယစောင်နှင့်စတု တု  
ထစောင် တို့တွင် အုပ်စိုးသောဘုရင်တစ်ပါးစီအား

ဝေဖန်သုံးသပ်ရာတွင် ဘုရားသခင်အား  
သစ္စာစောင့်သည်မစောင့်သည်အပေါ်၌အခြေ

ခံ၍အကဲဖြတ်သည်။ သစ္စာစောင့်သောအား  
 ဖြင့်နိုင်ငံသည်သာယာဖွံ့ဖြိုးရကြောင်း၊ ရုပ်တု  
 ကိုးကွယ်လျက်ပညတ်တော်များကိုမလိုက်  
 နာသောအားဖြင့်နိုင်ငံသည်ပျက်စီးရကြောင်း  
 တင်ပြသည်။ မြောက်ပိုင်းနိုင်ငံတွင်အုပ်စိုးရ  
 သောဘုရင်အားလုံးပင် ဘုရားသခင်အား  
 သစ္စာမစောင့်ကြကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊  
 ယုဒ နိုင်ငံတွင်အုပ်စိုးသောဘုရင်တို့တွင်  
 သစ္စာ စောင့်သူနှင့်သစ္စာဖောက်သူများရောပြွမ်း  
 လျက်ရှိကြောင်းကိုလည်းကောင်းမှတ်တမ်း  
 တင်ထားသည်။

ဋ္ဌ ဌ မှ မရာဇ ဝင်တတိယစောင်တွင်ပေါ်လွင်သော  
 တင်ပြချက်မှာ ထာဝရဘုရား၏ပရောဖက်  
 များအကြောင်းဖြစ်သည်။ ထိုသူတို့ကားရုပ်တု  
 ကိုးကွယ်မှုကိုစွန့်ပယ်ရန်နှင့်ဘုရားသခင်၏  
 အမိန့်တော်ကိုနာခံရန်လူတို့အား သတ္တိရှိ  
 စွာဆင့်ဆိုသတိပေးသောပုဂ္ဂိုလ်များဖြစ်  
 ကြသည်။ အထူးသဖြင့်အခန်း (၁၈) တွင်ဖော်  
 ပြသောဗာလပရောဖက်များနှင့်ယှဉ်ပြိုင်  
 သည့်ဇေလိယအကြောင်းမှာ မှတ်သားဖွယ် ဖြစ်ပေသည်။

**အကြောင်းအရာအကျဉ်းချုပ်**

ဒါဝိဒ်နန်းသက်အဆုံးပိုင်း ၁:၁-၂:၁၂  
 ရှောလမုန်နန်းတက်စိုးစံခြင်း ၂:၁၃-၄၆

ရှောလမုန်ဘုရင်အုပ်ချုပ်သည့်ခေတ် ၃:၁-၁၁:၄၃

(က) နန်းစံနှစ်ဦးပိုင်း ၃:၁-၄:၃၄

(ခ) ဗိမာန်တော်တည်ဆောက်ခြင်း ၅:၁-၈:၆၆

(ဂ) နန်းစံနှစ်နှောင်းပိုင်း ၉:၁-၁၁:၄၃

ကွဲပြားသွားသောနိုင်ငံများ ၁၂:၁-၂၂:၅၃

(က) မြောက်ပိုင်းအနွယ်များပုန်ကန်ခြင်း ၁၂:၁-၁၄:၂၀

(ခ) ယုဒနိုင်ငံနှင့်ဣသရေလနိုင်ငံများ၌ စိုးစံသောဘုရင်များ ၁၄:၂၁-၁၆:၃၄

(ဂ) ပရောဖက်လိယ ၁၇:၁-၁၉:၂၁

(ဃ) ဣသရေလနိုင်ငံဘုရင်အာဟပ်မင်း ၂၀:၁-၂၂:၄၀

(င) ယုဒနိုင်ငံဘုရင်ယောရှုဖတ်နှင့် ဣသရေလနိုင်ငံဘုရင်အာခဇိ ၂၂:၄၁-၅၃

ဒါဝိဒ်မင်းအိုမင်းမစွမ်းရှိချိန်

1 ဒါဝိ ဒ်မင်းသည်အလွန်အိုမင်းသောအခါ  
 အစေခံတို့ကစောင့်များခြိုပေးသော်လည်း  
 မနွေးနိုင်အောင်ရှိတတ်၏။- 2 သို့ဖြစ်၍မူးမတ်များက`အရှင်မင်းကြီး၊  
 အရှင့်အားခစားပြုစုရန်အတွက်အမျိုး  
 သမီးပျိုတစ်ဦးကိုအကျွန်ုပ်တို့ရှာပါရ  
 စေ။ ထိုအမျိုးသမီးသည်အရှင်၏အနီး  
 တွင်ကပ်၍အိပ်ပြီးလျှင် အရှင့်အားနွေးအောင်  
 ပြုပါလိမ့်မည်။" ဟုလျှောက်ထားကြ၏။-

3 သူတို့သည်အဆင်းလှသည့်အမျိုးသမီး  
 တစ်ဦးကို ကြွသရေလပြည်တစ်လျှောက်  
 လိုက်လံရှာဖွေကြရာ ရှုနှင့်မြို့သူအဘိ  
 ရှက်ကိုတွေ့ရှိကြသဖြင့် မင်းကြီးထံသို့  
 ခေါ်ဆောင်ခဲ့ကြ၏။- 4 လွန်စွာအဆင်းလှသည့်ထိုအမျိုးသမီးသည်  
 မင်းကြီးအပါးတော်တွင်လုပ်ကျွေးပြုစုသော် လည်း  
 မင်းကြီးသည်သူနှင့်ကိုယ်လက်နှီးနှောမှု ကိုမပြုချေ။

ထီးနန်းကိုသိမ်းပိုက်ရန်အဒေါနိယကြိုးစားခြင်း

5-6 ဟု ဂိတ်နှင့်ဒါဝိ ဒ်ရသောသားအဒေါနိယသည်  
 အလွန်အဆင်းလှ၏။ အဗရှုလုံသေဆုံးသဖြင့်  
 သူသည်ဒါဝိ ဒ်၏လက်ရှိသားတို့တွင်အကြီး  
 ဆုံးဖြစ်၏။ ဒါဝိ ဒ်သည်သူ့အားအဘယ်အမှု  
 တွင်မျှပြောဆိုဆုံးမဖူးသည်ဟူ၍မရှိ။ သူ  
 သည်ထီးနန်းကိုမျှော်မှန်းသူဖြစ်၍ မိမိကိုယ်  
 ပိုင်ရထားများ၊ မြင်းများနှင့်ရှေ့တော်ပြေး  
 လူငါးဆယ်ကိုရရှိလေသည်။- 7 သူသည်ဇေရုယာ၏သားယွာဘနှင့်ယဇ်  
 ဟိတ်အဗျာသာတို့နှင့်တိုင်ပင်ရာ ထိုသူတို့က  
 သူ့အားကူညီရန်သဘောတူကြ၏။- 8 သို့ရာတွင်ယဇ်ပုရောဟိတ်ဇာဒုတ်၊  
 ယောယဒ ၏သားဗေနာယ၊ ပရောဖက်နာသန်၊ ရှိမိ၊  
 ရေကု နှင့်ဒါဝိ ဒ်၏ကိုယ်ရံတော်တပ်သားများကမူ  
 အဒေါနိယဘက်သို့မဝင်ကြ။

☆ 1:5-6 ၂ရာ၊ ၃:၄။

9 တစ်နေ့သောအခါအဒေါနိယသည် အံ  
 ရော ဂေလစမ်းချောင်းအနီး၊ မြွေကျောက်ဆောင်  
 တွင်သိုးနွားနှင့်ဆူဖြိုးသောကျွဲငယ်များ  
 ကိုယဇ်ပူဇော်ကာ ဒါဝိ ဒ်မင်း၏အခြား  
 သားတော်များနှင့်ယုဒမှုးမတ်များအား  
 ထိုပူဇော်ပွဲသို့ခေါ်ဖိတ်လေသည်။- 10 သို့သော်မိမိနှင့်အဖေတူအမေကွဲညီ  
 တော်သူရှောလမုန်နှင့်ပရောဖက်နာသန်၊  
 ဗေနာယနှင့်ဘုရင့်ကိုယ်ရံတော်တပ်သား  
 များကိုမခေါ်မဖိတ်ချေ။

ရှောလမုန်အားမင်းမြှောက်ခြင်း

11 ထိုအခါနာသန်သည် ရှောလမုန်၏မယ်တော်  
 ဗာသရှောဘထံသို့သွား၍ ဟု ဂိတ်၏သား  
 အဒေါနိယသည် မိမိကိုယ်ကိုမိမိမင်းမြှောက်  
 လိုက်ကြောင်းသင်ကြားပြီလော။ ဒါဝိ  
 ဒ်မင်းပင် ထိုသတင်းကိုကြားတော်မမူသေးပါ။-\*

12 သင်သည်သင့်အသက်နှင့်သားတော်ရှောလမုန်  
 ၏အသက်ကိုကယ်လိုလျှင် သင့်အားအကျွန်ုပ်  
 အကြံပေးပါမည်။- 13 သင်သည်ယခုချက်ချင်းဒါဝိ  
 ဒ်မင်းထံသွား ၍ အရှင်မင်းကြီး၊ ကျွန်မ၏သားရှောလမုန်  
 အားအရှင်အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်း  
 ထိုင်ရမည်ဟုအရှင်ကျိန်ဆိုကတိပြုတော်  
 မူခဲ့သည်မဟုတ်ပါလော။ ယခုအဘယ်ကြောင့်

\* 1:11 ၂ရာ၊ ၁၂:၂၄။

အဒေါနိယသည်ဘုရင်ဖြစ်သွားပါသည်။  
ဟုမေးလျှောက်လော့။- 14 ယင်းသို့သင်မေးလျှောက်နေစဉ်အကျွန်ုပ်သည်  
ဝင်လာ၍ သင်၏စကားကိုအတည်ပြုမည်'' ဟု ဆို၏။

15 ထို့ကြောင့်ဗာသရှေဘသည် မင်းကြီးအား  
ခစားရန်အဆောင်ထဲသို့ဝင်လေ၏။ မင်းကြီး  
သည်လွန်စွာအိုမင်းပြီဖြစ်၍ ရှုနှင့်မြို့သူ  
အဘိရှက်ကသူ့အားလုပ်ကျွေးပြုစုလျက် နေ၏။-

16 ဗာသရှေဘသည်မင်းကြီး၏ရှေ့တော်တွင်  
ဦးညွတ်ပျပ်ဝပ်လိုက်သောအခါမင်းကြီး  
က ``သင်အဘယ်အရာကိုအလိုရှိသနည်း''  
ဟုမေးတော်မူ၏။

17 ဗာသရှေဘက ``အရှင်မင်းကြီး၊ အရှင်သည်  
ကျွန်မ၏သားရှောလမုန်အားအရှင်အရိုက်  
ရာကိုဆက်ခံ၍ နန်းတင်ရမည်ဟုအရှင်၏  
ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားနာမတော်ကို  
တိုင်တည်၍ကျိန်ဆိုကတိပြုတော်မူခဲ့ပါ၏။-

18 သို့ရာတွင်ယခုအဒေါနိယသည်ဘုရင်  
ဖြစ်လျက်နေလေပြီ။ သို့သော်အရှင်ထို  
သတင်းကိုကြားသိတော်မမူသေးပါ။-

19 သူသည်နွား၊ သိုးနှင့်ဆူဖြိုးသောနွားငယ်  
များကိုယဇ်ပူဇော်ကာအရှင်၏သားတော်  
များ၊ ယဇ်ပုရောဟိတ်များနှင့်အရှင်တပ်မ  
တော်ဗိုလ်ချုပ်ယွာဘတို့အားယဇ်ပူဇော်ပွဲ

သို့ခေါ်ဖိတ်ပါ၏။ သို့ရာတွင်အရှင်၏  
သားတော်ရှောလမုန်ကိုမူမခေါ်ဖိတ်ပါ။-

20 အရှင်မင်းကြီး၊ အရှင့်အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍  
နန်းတက်မည့်သူမှာအဘယ်သူဖြစ်ကြောင်းမိန့်  
ကြားတော်မူရန် ကုသရေလအမျိုးသားတစ်ရပ်  
လုံးသည်အရှင့်အားစောင့်မျှော်လျက်နေကြ ပါ၏။-

21 အရှင်ဤသို့မိန့်တော်မမူပါလျှင်ကျွန်မနှင့်  
ကျွန်မ၏သားရှောလမုန်သည် အရှင်မရှိသည့်  
နောက်သစ္စာဖောက်များအဖြစ်ဖြင့်ရာဇဝတ်  
သင့်သူများဖြစ်ကြတော့မည်" ဟုလျှောက်၏။

22 ယင်းသို့လျှောက်ထားနေချိန်၌  
ပရောဖက် နာသန်ရောက်ရှိလာသဖြင့်၊-

23 ပရောဖက်ရောက်ရှိကြောင်းမင်းကြီးအားသံ  
တော်ဦးတင်ကြ၏။ နာသန်သည်လည်းအခန်း  
ထဲသို့ဝင်လာပြီးလျှင်ရှေ့တော်၌ဦးညွှတ် ပျပ်ဝပ်လျက်၊-

24 "အရှင်မင်းကြီး၊ အဒေါနိယအားအရှင်  
၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံစေတော်မူမည်

ဟုအရှင်ကြေငြာပြီလော။- 25 ယနေ့ပင်လျှင်သူသည်ယဇ်ပလ္လင်သို့သွား၍  
နွား၊ သိုးနှင့်ဆူဖြိုးသောနွားငယ်များကိုယဇ်

ပူဇော်ပါ၏။ သူသည်အရှင့်သားတော်အပေါင်း  
နှင့်တပ်မတော်ဗိုလ်ချုပ်ယွာဘနှင့်ယဇ်ပရော  
ဟိတ်အဗျာသာတို့ကိုခေါ်ဖိတ်သဖြင့် ယခု  
အချိန်၌သူတို့သည်အဒေါနိယနှင့်အတူ

စားသောက်ကာ အဒေါနိယမင်းသက်တော်  
 ရှည်ပါစေသော်' ဟုကြွေးကြော်လျက်နေ ကြပါ၏။-  
 26 သို့ရာတွင်အဒေါနိယသည်ကိုယ်တော်၏  
 အစေခံအကျွန်ုပ်၊ ယဇ်ပုရောဟိတ်ဇာဒုတ်၊  
 ဗေနာယနှင့်ရှောလမုန်တို့ကိုမခေါ် မဖိတ်ပါ။-  
 27 ဤအမှုအရာတို့ကိုအရှင်မင်းကြီးနှစ်သက်  
 လက်ခံတော်မူပါသလော။ အရှင်၏အရိုက်  
 အရာကိုမည်သူလက်ခံ၍နန်းတက်ရမည်  
 ကိုမူးမတ်တို့အားမဖော်မပြဘဲဤအမှု  
 ကိုအရှင်မင်းကြီးစီရင်တော်မူပါသလော''  
 ဟုလျှောက်လေ၏။

28 ဒါဝိ ဒ်မင်းက''ဗာသရှောဘအား အခန်းထဲသို့  
 ပြန်၍ဝင်စေလော့'' ဟုဆိုလျှင် ဗာသရှောဘ  
 သည်ဝင်လာ၍ရှေ့တော်တွင်ရပ်လျက်နေ၏။-

29 ထိုအခါမင်းကြီးက''ဒုက္ခဆင်းရဲအပေါင်း  
 မှငါ့အားကယ်ဆယ်တော်မူ၍ အသက်ရှင်  
 တော်မူသောထာဝရဘုရားကိုတိုင်တည်  
 ကာသင့်အားငါကျိန်ဆိုပါ၏။- 30 ငါသည်သင်၏သားရှောလမုန်အားငါ  
 အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက်ရမည် ဟု  
 က္လုသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားနာမတော်ကိုတိုင်  
 တည်၍ ကျိန်ဆိုခဲ့သည်အတိုင်းငါပြုမည်  
 ဖြစ်ကြောင်းယနေ့ငါကတိပေး၏'' ဟု မိန့်တော်မူ၏။

31 ဗာသရှောဘသည်ဦးညွတ်ပျပ်ဝပ်လျက်'' ကျွန်မ



၏သခင် အရှင်မင်းကြီးသည်သက်တော်ရှည် ပါစေသော'' ဟုမြွက်ဆိုလေ၏။

32 ထို့နောက်ဒါဝိ ဒ်မင်းသည်ဇာဒုတ်၊ နာသန်နှင့် ဗေနာယတို့ကိုခေါ်စေတော်မူ၏။ သူတို့ ရောက်ရှိလာသောအခါ- 33 မင်းကြီးက`ငါ၏မှူးမတ်တို့ကိုအတူခေါ်ကာ သားတော်ရှောလမုန်အား ငါ၏မြည်းတော်ကို စီးစေ၍ဂိဟုန်စမ်းသို့ပို့ဆောင်ကြလော့။-

34 ထိုအရပ်တွင်ဇာဒုတ်နှင့်နာသန်တို့ကသူ့အား ကူသရေလဘုရင်အဖြစ်ဖြင့်ဘိသိက်ပေးကြ စေ။ ထို့နောက်တံပိုးခရာမှုတ်၍ရှောလမုန်မင်း သက်တော်ရှည်ပါစေသော' ဟုကြွေးကြော်ကြ လော့။-

35 သူသည်ငါ၏ရာဇပလ္လင်ပေါ်တွင်စံတော်မူရန် ဤအရပ်သို့ပြန်လာချိန်၌သင်တို့သည်လည်း သူ၏နောက်မှလိုက်ခဲ့ရကြမည်။ သူ့အားကူသ ရေလပြည်နှင့်ယုဒပြည်တို့၏ဘုရင်အဖြစ် ငါရွေးချယ်တော်မူပြီ။ ထို့ကြောင့်သူသည်ငါ ၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက်ရ မည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

36 ဗေနာယက`အမိန့်တော်အတိုင်းဖြစ်စေ ပါမည်။ အရှင်၏ဘုရားသခင်ထာဝရ ဘုရားကလည်း ထိုအမိန့်တော်ကိုအတည် ပြုတော်မူပါစေသော။-

37 ထာဝရဘုရားသည်အရှင်မင်းကြီးနှင့် အတူရှိတော်မူခဲ့သည်နည်းတူ ရှောလမုန်

နှင့်လည်းအတူရှိတော်မူ၍ သူနန်းစံချိန်၌  
 အရှင်နန်းစံတော်မူချိန်မှာထက်ပင်ပို၍  
 ပြည်တော်သာယာဝပြောပါစေသော'' ဟု  
 ပြန်လည်လျှောက်ထား၏။

38 ထို့ကြောင့်ဇာဒုတ်၊ နာသန်၊ ဗေနာယနှင့်ဘုရင့်  
 ကိုယ်ရံတော်တပ်သားတို့သည်ရှောလမုန်အား  
 ဒါဝိ ဒိမင်း၏မြည်းတော်ကိုစီးစေလျက်  
 ဂိဟုန်စမ်းသို့ပို့ကြ၏။- 39 ဇာဒုတ်သည်ထာဝရဘုရားစံတော်မူရာတံ  
 တော်မှ မိမိဆောင်ခဲ့သောသံလွင်ဆီဘူးကိုယူ၍  
 ရှောလမုန်အားဘိသိက်ပေးလေသည်။ ထို့နောက်  
 တံပိုးခရာမှုတ်လိုက်သောအခါ လူအပေါင်း  
 တို့သည်'' ရှောလမုန်မင်းသက်တော်ရှည်ပါစေ သော''  
 ဟုကြွေးကြော်ကြ၏။- 40 ထို့နောက်ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်စွာအော်ဟစ်လျှ  
 ပလွေများကိုမှုတ်လျက် မြေကြီးကွဲမတတ်  
 အသံဗလံများကိုပြုကာရှောလမုန်၏  
 နောက်မှလိုက်ကြ၏။

41 အဒေါနိယနှင့်သူ၏ဧည့်သည်တော်တို့သည်  
 မိမိ တို့စားသောက်ပွဲပြီးခါနီး၌ထိုအသံကိုကြား  
 ကြ၏။ ယွာဘသည်တံပိုးခရာမှုတ်သံကိုကြား  
 သော်'' မြို့ထဲ၌ဤအသံကားအဘယ်သို့နည်း''  
 ဟုမေး၏။- 42 သူ၏စကားမဆုံးမီ၌ပင်ယဇ်ပုရောဟိတ်  
 အဗျာသာ၏သား ယောနသန်ရောက်ရှိလာသဖြင့်  
 အဒေါနိယက'' ဝင်ခဲ့လော့။ သင်သည်လူကောင်း

တစ်ယောက်ဖြစ်၍သတင်းကောင်းကိုဆောင်ယူ  
လာသူဖြစ်ရပေမည်'' ဟုဆို၏။

43 ယောနသန်က`သတင်းကောင်းဖြစ်မည်မ  
ထင်ပါ။ အကျွန်ုပ်တို့အရှင်ဒါဝိ ဒ်မင်းသည်  
ရှောလမုန်အားမင်းမြှောက်လိုက်လေပြီ။-

44 မင်းကြီးသည်ဇာဒုတ်၊ နာသန်၊ ဗေနာယနှင့်  
ဘုရင့်ကိုယ်ရံတော်တပ်သားများအား ရှောလမုန်  
ကိုဘုရင်၏မြည်းတော်ပေါ်တွင်တင်၍ခေါ်ဆောင်  
သွားစေတော်မူပါ၏။- 45 ထို့နောက်ဇာဒုတ်နှင့်နာသန်တို့ကရှောလမုန်  
အား ဂိဟုန်စမ်းတွင်ဘိသိက်ပေးကြပါသည်။

သူတို့သည်ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်စွာအော်ဟစ်  
လျက်မြို့ထဲသို့ဝင်ကြသဖြင့် မြို့သူမြို့သား  
တို့သည်ယခုအခါအုတ်အုတ်ကျက်ကျက်  
ဖြစ်၍နေကြပါ၏။ အရှင်ကြားရသည့်  
အသံသည်ထိုသူတို့၏အသံပင်ဖြစ်ပါ၏။-

46 ရှောလမုန်သည်ယခုဘုရင်ဖြစ်လေပြီ။

47 မှူးမတ်များသည်ဒါဝိ ဒ်မင်းထံအရိုအသေ  
ပြုရန် သွားရောက်၍ အရှင်၏ဘုရားသခင်သည်  
ရှောလမုန်အားအရှင်ထက်ပင်ပို၍ထင်ပေါ်  
ကျော်စောအောင်ပြုတော်မူပါစေသော။ သူနန်း  
စံချိန်၌လည်းအရှင်နန်းစံတော်မူချိန်မှာထက်  
ပို၍ပြည်တော်သာယာဝပြောပါစေသော' ဟု  
လျှောက်ထားကြပါ၏။ ထိုအခါဒါဝိ ဒ်မင်း

သည်မိမိ၏အိပ်ရာပေါ်တွင်ဦးညွတ်လျက်၊-

48 ၎င်း၏အဆက်အနွယ်ထဲမှတစ်ဦးအားငါ

၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍ နန်းတက်စေတော်

မူသည်သာမကငါ့အားလည်း ထိုအမှုကို

မြင်နိုင်ခွင့်ပေးတော်မူသောကုသရေလအမျိုး

သားတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားအား

ထောမနာပြုကြစို့' ဟုဆုတောင်းပ တု ထနာ

ပြုတော်မူပါ၏။' ဟူ၍ပြန်လည်ဖြေကြား လေသည်။

49 ထိုအခါအဒေါနိယ၏ ဧည့်သည်တော်တို့

သည်ကြောက်လန့်ကြသဖြင့် ထ၍တစ်ယောက်

တစ်လမ်းစီပြန်သွားကြ၏။- 50 အဒေါနိယသည်ရှောလမုန်ကိုလွန်စွာ

ကြောက်သောကြောင့် ထာဝရဘုရားစံတော်

မူရာတဲတော်သို့သွား၍ယဇ်ပလ္လင်ထောင့်

စွယ်များ<sup>1</sup> ကိုဆုပ်ကိုင်ထားပြီးလျှင်၊-

51 ၎်ရှောလမုန်မင်းသည်ကျွန်တော်အားကွပ်မျက်

တော်မူမည်မဟုတ်ဟု ဦးစွာကျိန်ဆိုမိန့်မြွက်

တော်မူပါစေ'' ဟုဆို၏။ ဤအချင်းအရာ

ကိုရှောလမုန်မင်းအားလျှောက်ထားကြ၏။-

52 ရှောလမုန်က ၎်သူသည်သစ္စာရှိသူဖြစ်ပါ

လျှင် သူ၏ဦးခေါင်းမှဆံခြည်တစ်ပင်ကို

မျှလက်ဖျားနှင့်ထိလိမ့်မည်မဟုတ်။ သစ္စာ

1 1:50 \* ထောင့်စွယ်များ။ ဦးချိုနှင့်တူသောပလ္လင်၏ထောင့်လေး ထောင့်၌ရှိသောအစွယ်များ။ ထိုအစွယ် များကိုကိုင်ထားသူသည်သေဘေးမှ ကင်းလွတ်သည်။

မဲ့သူဖြစ်လျှင်မူကားသေဒဏ်ခံရမည်" ဟုဆို၏။-  
 53 ထို့နောက်ရှောလမုန်မင်းသည်လူလွတ်၍  
 အဒေါနိယအားယဇ်ပလ္လင်မှခေါ်ခဲ့စေ၏။  
 အဒေါနိယသည်မင်းကြီးထံလာရောက်  
 ၍ရှေ့တော်၌ဦးညွတ်ပျပ်ဝပ်လျက်နေ၏။  
 ထိုအခါမင်းကြီးကသူ့အား "သင့်အိမ် သို့ပြန်နိုင်ပြီ"  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

## 2

### ရှောလမုန်အားဒါဝိဒ်နောက်ဆုံးမှာကြားခြင်း

1 ဒါဝိ ဒ်သည်မိမိကွယ်လွန်ချိန်နီးသောအခါ  
 သားတော်ရှောလမုန်ကိုခေါ်၍နောက်ဆုံးညွှန်  
 ကြားချက်များကိုပေးလေသည်။- 2 မင်းကြီးက "ငါသေရမည့်အချိန်ရောက်  
 သင်သည်မိမိအစွမ်းကိုယုံ၍ငွေသတ္တိရှိစွာ၊-  
 3 သင်၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား စေခိုင်း  
 သည့်အတိုင်းပြုလော့။ မောရှေ၏ပညတ်ကျမ်း  
 တွင်ဖော်ပြပါရှိသည့်အတိုင်း ကိုယ်တော်၏  
 ပညတ်တော်များနှင့်အမိန့်တော်မှန်သမျှကို  
 လိုက်နာလော့။ သို့မှသာသင်ပြုလေရာရာ၊  
 သွားလေရာရာ၌အောင်မြင်လိမ့်မည်။-  
 4 သင်သည်ထာဝရဘုရားကိုနာခံလျှင် ကိုယ်  
 တော်သည်ငါ့အားပေးတော်မူသောကတိ  
 တော်ကိုတည်စေတော်မူလိမ့်မည်။ ကိုယ်တော်  
 က သင်၏သားမြေးတို့သည်ငါ၏အမိန့်

တော်တို့ကိုကိုယ်စွမ်းစိတ်စွမ်းရှိသမျှနှင့်  
 တစ်သဝေမတိမ်းလိုက်နာရန်သတိပြု  
 သမျှကာလပတ်လုံး ငါသည်သူတို့အား  
 ကူသရေလပြည်ကိုအုပ်စိုးစေတော်မူ မည်''  
 ဟုမိန့်တော်မူခဲ့၏။

5                    ``ထို့ပြင်သင့်အားမှာကြားရန်ကိစ္စတစ်ခု  
 ရှိသေး၏။                    ယွာဘသည်ကူသရေလတပ်မ  
 တော်ဗိုလ်ချုပ်နှစ်ဦးဖြစ်သောနေရ၏သား  
 အာဗနာနှင့်ယေသာ၏သားအာမသတို့  
 ကိုသတ်ခြင်းအားဖြင့်                    ငါ့အားအဘယ်သို့  
 ပြုခဲ့ကြောင်းသင်မှတ်မိပါလိမ့်မည်။                    စစ်  
 ဖြစ်ချိန်ကသတ်ဖြတ်မှုများအတွက် လက်စားချေသည့်အနေဖြင့်  
 သူသည်ထို                    သူတို့အားငြိမ်းချမ်းနေချိန်၌အဘယ်  
 သို့သတ်ဖြတ်ခဲ့သည်ကိုလည်းသင်မှတ်မိ                    ပါလိမ့်မည်။  
 သူသည်အပြစ်မဲ့သူများ                    အားသတ်ခဲ့သည်။  
 သူပြုခဲ့သည့်အမှု                    အတွက်ယခုငါ့မှာတာဝန်ရှိသဖြင့်  
 သူ၏ဆိုးမွေ့ကိုငါခံရ၏။-☆ 6 သင်သည်မိမိပြုရမည့်အမှုကိုသိပေသည်။  
 သူ့အားသဘာဝအလျောက်မသေစေနှင့်။

7                    ``ဂိလဒ်ပြည်သားဗာဇိလဲ၏သားများကို  
 မူ                    ကရုဏာထား၍ကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်လော့။  
 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်သင်၏အစ်ကိုအဗ  
 ရှလုံ၏ဘေးမှငါထွက်ပြေးရစဉ်အခါက

---

☆ 2:5 ၂ရာ၊ ၃:၂၇၊ ၂၀:၁၀။

သူတို့သည်ငါ့အားကျေးဇူးပြုခဲ့ကြ သောကြောင့်ဖြစ်၏။\*

8 “ဗ ့ ယာမိန်ပြည်၊ ဗာဟုရို မိမြို့သားဂေရ၏  
သားရှိ မိတစ်ယောက်လည်းရှိသေး၏။  
မဟာနိမ် မြို့သို့ငါသွားသည့်နေ့ကသူသည်ငါ့ကို  
ကြမ်းတမ်းစွာကျိန်ဆဲသော်လည်း ယော်ဒန်  
မြစ်သို့လာ၍ငါ့အားခရီးဦးကြိုပြုသော  
အခါ၌ ငါသည်သူ့အားကွပ်မျက်မည်မ  
ဟုတ်ကြောင်းထာဝရဘုရား၏နာမ တော်ကိုတိုင်တည်၍ကျိန်ဆိုကတိပြု  
ခဲ့သည်။-☆ 9 သို့ရာတွင်သင်သည်သူ့ကိုအပြစ်ဒဏ်မစီ  
ရင်ဘဲမနေနှင့်။ ပြုရမည့်အမှုကိုသင်သိ  
သည်အတိုင်းသူ့အားသေဒဏ်စီရင်ရမည်”  
ဟုမှာကြားတော်မူ၏။

ဒါဝိဒ်ကွယ်လွန်ခြင်း

10 ဒါဝိ ဒ်ကွယ်လွန်သောအခါ သူ့ကိုယေရုရှလင်  
မြို့တွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။- 11 သူသည်ဟေမြူ  
န်မြို့၌ခုန်နှစ်၊ ယေရုရှလင် မြို့၌သုံးဆယ့်သုံးနှစ်၊  
စုစုပေါင်းအနှစ်လေး ဆယ်ကုသရေလဘုရင်အဖြစ်ဖြင့်နန်းစံ  
တော်မူ၏။-☆ 12 ရှောလမုန်သည်ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာ  
ကိုဆက်ခံ၍နန်းတက်လေသည်။ သူ၏တန်ခိုး  
အာဏာသည်လည်းတည်တံ့ခိုင်မြဲ၍ လာ၏။\*

အဒေါနိယကွယ်လွန်ခြင်း

☆ 2:7 ၂ရာ၊ ၁၇:၂၇-၂၉။ ☆ 2:8 ၂ရာ၊ ၁၆:၅-၁၃၊ ၁၉:၁၆-၂၃။ ☆ 2:11  
၂ရာ၊ ၅:၄-၅။ ၅ရာ၊ ၃:၄။ ☆ 2:12 ၅ရာ၊ ၂၉:၂၃။

13 ထို့နောက်ဟု ဂိတ်၏သားအဒေါ်နိယသည်  
 ရှောလမုန်၏မယ်တော်ဗာသရှောဘထံသို့  
 သွား၏။ ဗာသရှောဘက "သင်ယခုလာသည်  
 မှာမိတ်ဆွေအနေနှင့်လော့" ဟုမေး၏။

အဒေါ်နိယက "ဟုတ်ပါသည်" ဟု ပြန်ပြော  
 ပြီးနောက်၊- 14 "အကျွန်ုပ်မှာမယ်တော်အားပန်ကြားစရာ  
 တစ်ခုရှိပါသည်" ဟုဆို၏။

မယ်တော်က "အဘယ်အရာနည်း" ဟုမေး၏။

15 အဒေါ်နိယက "အကျွန်ုပ်သည်ဘုရင်ဖြစ်  
 သင့်သည်။ ယင်းသို့ဖြစ်လိမ့်မည်ဟုလည်း  
 က္လသရေလအမျိုးသားတိုင်းမျှော်လင့်ခဲ့  
 သည်ကိုမယ်တော်သိပါ၏။ သို့ရာတွင်  
 ထာဝရဘုရား၏အလိုတော်အရ အကျွန်ုပ်  
 သည်ဘုရင်မဖြစ်ဘဲအကျွန်ုပ်၏ညီတော်  
 ကဘုရင်ဖြစ်လာပါ၏။- 16 ယခုကျွန်ုပ်တွင်မယ်တော်အားပန်ကြား  
 စရာရှိပါသည်။ ကျေးဇူးပြု၍မငြင်း ပယ်ပါနှင့်"  
 ဟုပြန်ပြော၏။

ဗာသရှောဘက "အဘယ်အရာနည်း" ဟု မေး၏။

17 အဒေါ်နိယက "ရှုနှင့်မြို့သူအဘိရှက်ကို  
 အကျွန်ုပ်နှင့်ပေးစားထိမ်းမြားရန်ရှောလမုန်  
 မင်းအားကျေးဇူးပြု၍လျှောက်ထားပေးပါ။  
 သူသည်မယ်တော်၏စကားကိုငြင်းပယ်လိမ့်



မည်မဟုတ်ကြောင်း အကျွန်ုပ်သိပါသည်။ ဟု ပြန်ပြော၏။\*

18 ဗာသရှေဘကလည်း ကောင်းပြီ။ သင်၏ အတွက်မင်းကြီးအားငါလျှောက်ထား မည်။ ဟုဆို၏။

19 ဗာသရှေဘသည်အဒေါနိယအတွက် လျှောက်ထားရန် မင်းကြီးထံသို့သွားလေ၏။ မင်းကြီးသည်လည်းမယ်တော်ကိုခရီးဦး ကြိုပြုအံ့သောငှာ ထ၍ဦးညွတ်ပြီးလျှင် ရာဇပလ္လင်ပေါ်တွင်ထိုင်တော်မူ၏။ ထို့နောက် အခြားပလ္လင်တစ်ခုခုကိုယူခဲ့စေ၍ မယ်တော်အားမိမိ၏လက်ယာဘက်တွင်ထိုင်စေ တော်မူ၏။-

20 မယ်တော်က သေးငယ်သောဆူကျေးဇူးတစ်ခုတောင်းလိုပါသည်။ မငြင်းပါနှင့်။ ဟု လျှောက်၏။ မင်းကြီးက မယ်တော်၊ တောင်းပါ။ အကျွန်ုပ် မငြင်းပါ။ ဟုမိန့်တော်မူ၏။

21 ထိုအခါမယ်တော်က အဘိရှက်ကိုနှောင်တော်အဒေါနိယအားပေးစားတော်မူပါ။ ဟု တောင်းလေ၏။

22 မင်းကြီးက မယ်တော်သည်အဘယ်ကြောင့် သူ၏အတွက် အဘိရှက်ကိုသာလျှင်တောင်းပါသနည်း။ ထီးနန်းကိုပါတောင်းခံပါလော့။ အမှန်ကိုဆိုရလျှင်သူသည်အကျွန်ုပ်၏ နောင်တော်ဖြစ်၍ အဗျာသာနှင့်ယွာဘတို့

\* 2:17 ၃ရာ၊ ၁:၃-၄။

သည်လည်းသူ၏ဘက်တော်သားများဖြစ် ကြပါသည်။  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 23 ထို့နောက်ရှောလမုန်က` ဤအမှုကိုပြု  
သည့် အတွက် အဒေါနိယအားငါအသက်မသေ စေလျှင်  
ဘုရားသခင်သည်ငါ့အားအဆုံး စီရင်တော်မူပါစေသော။-

24 ထာဝရဘုရားသည်ငါ့အားခမည်းတော်  
ဒါဝိ ဒ်၏ရာဇပလ္လင်ပေါ်တွင် တည်မြဲစွာတည်  
၍ထားတော်မူလေပြီ။ ကိုယ်တော်သည်မိမိ  
၏ကတိတော်ရှိသည့်အတိုင်း ငါနှင့်ငါ၏  
သားမြေးတို့အားနိုင်ငံတော်ကိုပေးတော် မူလေပြီ။  
အဒေါနိယသည်ယနေ့ပင်လျှင် သေရမည်ဖြစ်ကြောင်း  
အသက်ရှင်တော်မူ သောထာဝရဘုရားကိုတိုင်တည်၍ငါ  
ကျိန်ဆိုပါ၏။" ဟုအလေးအနက်အဋ္ဌ ဌိ ဌ  
ဌာန်ပြုတော်မူ၏။

25 ထို့ကြောင့်ရှောလမုန်မင်းအမိန့်ပေးတော်မူ သဖြင့်  
ဗေနာယသည်သွား၍အဒေါနိယ အားကွပ်မျက်လေသည်။

အဗျာသာအားပြည်နှင့်ဒဏ်ပေးခြင်းနှင့်  
ယွာဘကွယ်လွန်ခြင်း

26 ထို့နောက်ရှောလမုန်မင်းသည် ယဇ်ပုရောဟိတ်  
အဗျာသာအား` အာနုသုတ်မြို့ရှိသင်၏  
ကျေးလက်နေအိမ်သို့သွားလော့။ သင်သည်  
သေဒဏ်ခံထိုက်သူဖြစ်ပေသည်။ သို့ရာတွင်  
သင်သည်ငါ၏ခမည်းတော်ဒါဝိ ဒ်လက်ထက်၌  
ထာဝရဘုရား၏ပဋိညာဉ်သေတ္တာတော်ကို

တာဝန်ယူစောင့်ထိန်းရသူ၊ မင်းကြီးနှင့်အတူ  
ဆင်းရဲဒုက္ခအပေါင်းကိုခံခဲ့သူဖြစ်သဖြင့်  
ယခုသင့်အားငါမသတ်လိုပြီ'' ဟု မိန့်တော်မူ၏။-

☆ 27 ထို့နောက်ရှောလမုန်သည်အဗျာသာအား  
ထာဝရဘုရား၏အမှုတော်ဆောင်ယဇ်  
ပုရောဟိတ်ရာထူးမှထုတ်ပယ်တော်မူ၏။  
ဤသို့ဖြင့်မင်းကြီးသည်ရှိလောမြို့၌  
ယဇ်ပုရောဟိတ်ဇလိနှင့်သားမြေးတို့ကို အကြောင်းပြု၍  
ထာဝရဘုရားမိန့်တော် မူသောစကားတော်တို့ကိုအကောင်  
အထည်ပေါ်စေတော်မူသတည်း။☆

28 ဤအဖြစ်အပျက်ကိုယွာဘကြားသိ  
သောအခါ ထာဝရဘုရားစံတော်မူရာ  
တဲတော်သို့ထွက်ပြေးပြီးလျှင်ယဇ်ပလ္လင်  
ထောင့်စွယ်များ<sup>2</sup> ကိုဆုပ်ကိုင်၍ထား၏။  
(သူသည်အဒေါနိယ အားကူညီခဲ့သော်လည်းအပရှုလုံကိုမူ  
မကူညီခဲ့။) 29 သူသည်အဒေါနိယစံတော်မူရာတဲတော်  
သို့ထွက်ပြေးပြီးလျှင် ယဇ်ပလ္လင်အနီးတွင်  
ရပ်လျက်နေကြောင်းသတင်းရရှိသောအခါ  
ရှောလမုန်မင်းသည်ယွာဘအားအဘယ်  
ကြောင့်ယဇ်ပလ္လင်သို့ထွက်ပြေးရသည်ကိုလူ

☆ 2:26 ၂ရာ၊ ၁၅:၂၄။ ၁ရာ၊ ၂၂:၂၀-၂၃။ ☆ 2:27  
၁ရာ၊ ၂:၂၇-၃၆။ 2 2:28 \* ထောင့်စွယ်များ။  
ဦးချိုနှင့်တူသောပလ္လင်၏ထောင့်လေး ထောင့်၌ရှိသောအစွယ်များ။  
ထိုအစွယ်များ ကိုကိုင်ထားသူသည်သေဘေးမှကင်းလွတ်သည်။

လွတ်၍မေးတော်မူ၏။ ထိုအခါယွာဘက  
 မိမိသည်ရှောလမုန်ကိုကြောက်သဖြင့် ထာ  
 ဝရဘုရားထံတော်သို့ထွက်ပြေးရခြင်း  
 ဖြစ်ကြောင်းပြန်ကြားလျှောက်ထားလေသည်။  
 ထို့ကြောင့်ရှောလမုန်မင်းသည်ဗေနာယ  
 ကိုစေလွတ်၍ယွာဘအားကွပ်မျက်စေ တော်မူ၏။-

30 ဗေနာယသည်ထာဝရဘုရားစံတော်မူ  
 ရာတဲတော်သို့သွား၍ ယွာဘအား“အပြင်  
 သို့ထွက်ခဲ့လော့။ မင်းကြီးအမိန့်တော်ရှိ သည်” ဟုဆို၏။  
 ယွာဘက“ငါမလာလို။ ဤအရပ်တွင်ပင်  
 အသေခံမည်” ဟုပြန်ပြော၏။

ဗေနာယသည်လည်းမင်းကြီးထံပြန်သွား  
 ပြီးလျှင် ယွာဘပြောသည့်စကားကိုပြန်  
 ကြားလျှောက်ထားလေသည်။

31 ရှောလမုန်မင်းကလည်း“ယွာဘပြောသည်  
 အတိုင်းပြုလော့။ သူ့ကိုကွပ်မျက်၍သဂြိုဟ်  
 လိုက်လော့။ ထိုအခါအပြစ်မဲ့သူများအား  
 ယွာဘသတ်ဖြတ်ခဲ့သည့်အပြစ်အတွက် ငါ  
 ၌သော်လည်းကောင်း၊ ဒါဝိ ဒ်၏အခြားသား  
 မြေးများ၌သော်လည်းကောင်းတာဝန်ရှိ  
 တော်မူမည်မဟုတ်။- 32 ငါ၏ခမည်းတော်မသိဘဲကူးလွန်ခဲ့သည့်  
 လူသတ်မှုများအတွက် ထာဝရဘုရားသည်  
 ယွာဘအားအပြစ်ဒဏ်စီရင်တော်မူလိမ့်မည်။

ယွာဘသည်မိမိထက်သာလွန်ကောင်းမြတ်  
သည့်ကူသရေလတပ်မတော်ဗိုလ်ချုပ်အာဗနာ  
နှင့်ယုဒတပ်မတော်ဗိုလ်ချုပ်အာမသတည်း  
ဟူသောအပြစ်မဲ့သူနှစ်ဦးအားသတ်ဖြတ် ခဲ့ပေသည်။-

33 ထိုလူသတ်မှုများအတွက်ယွာဘနှင့်သူ၏  
သားမြေးတို့သည် ထာဝစဉ်အပြစ်ဒဏ်ခံရ  
ကြလ တု တံ။ သို့ရာတွင်ဒါဝိ ဒ်၏အရိုက်အရာ  
ဆက်ခံကြသောသားမြေးတို့ကိုမူကား  
ထာဝရဘုရားသည်အစဉ်အမြဲအောင်ပွဲ  
ခံစေတော်မူလိမ့်မည်" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

34 ထို့ကြောင့်ဗေနာယသည်ထာဝရဘုရား  
စံတော်မူရာတဲတော်သို့သွား၍ယွာဘ အားသတ်ပြီးလျှင်  
ကျေးလက်ရှိသူ၏ နေအိမ်တွင်သဂြိုဟ်လိုက်လေသည်။-

35 မင်းကြီးသည်ဗေနာယကိုယွာဘ၏နေရာ  
တွင်တပ်မတော်ဗိုလ်ချုပ်အဖြစ်ခန့်ထား  
တော်မူ၍ ယဇ်ပုရောဟိတ်ဇာဒုတ်ကိုလည်း  
အဗျာသာ၏နေရာတွင်ခန့်ထားတော်မူ၏။

ရှိမိကွယ်လွန်ခြင်း

36 ထို့နောက်မင်းကြီးသည် ရှိမိကိုဆင့်ခေါ်တော်  
မူပြီးလျှင် သင်သည်ယေရုရှလင်မြို့တွင်  
အိမ်တစ်လုံးဆောက်၍နေထိုင်လော့။

မှမထွက်မခွာနှင့်။- 37 အကယ်၍ကေဒြ

န်ချောင်းလွန်အောင်ထွက်လာ လျှင်သင်သည်မုချသေဒဏ်ခံရမည်။

ထိုအခါ မိမိကိုယ်ကိုသာလျှင်အပြစ်တင်ရလိမ့်မည်''  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

38 ရှိမိကလည်း''ကောင်းပါပြီ။ အရှင်မင်းကြီး။  
အရှင်မိန့်တော်မူသည့်အတိုင်းအကျွန်ုပ်  
လိုက်နာပါမည်'' ဟုပြန်၍လျှောက်ထားပြီး  
လျှင်ယေရှုရှလင်မြို့တွင်ကာလကြာ  
မြင့်စွာနေထိုင်လေ၏။

39 သို့ရာတွင်သုံးနှစ်ကြာသောအခါရှိမိ၏  
ကျွန်နှစ်ယောက်သည်မာခါ၏သား၊ ဂါသ  
ဘုရင်အာခိ တံထံသို့ထွက်ပြေးကြ၏။ ရှိမိ  
သည်ဂါသမြို့တွင်ထိုသူတို့ရှိနေကြောင်း  
သတင်းကြားသောအခါ- 40 မြည်းကိုကုန်းနှီးတင်ပြီးလျှင်ကျွန်များကို  
ရှာရန်အာခိ တံမင်းထံသို့သွားလေသည်။  
သူ သည်မိမိ၏ကျွန်တို့ကိုတွေ့ရှိသဖြင့်အိမ်  
သို့ပြန်၍ခေါ်ခဲ့၏။- 41-42 ရှိမိပြုသောအမှုကိုရှောလမုန်မင်းကြား  
တော်မူလျှင်သူ့အားဆင့်ခေါ်တော်မူ၍'' ငါ  
သည်သင့်အားယေရှုရှလင်မြို့မှမထွက်ခွာ  
ရန် ထာဝရဘုရားကိုတိုင်တည်လျက်ကတိ  
ပြုစေခဲ့၏။ အကယ်၍ထွက်ခွာခဲ့သော်သင်  
သည်ဧကန်မုချသေဒဏ်ခံရမည်ဟုလည်း  
ကြိုတင်သတိပေးခဲ့၏။ သင်ကလည်းဤ  
အတိုင်းသဘောတူသဖြင့် ငါ၏စကား  
ကိုနားထောင်ပါမည်ဟုဝန်ခံခဲ့သည် မဟုတ်လော။-

43 သို့ပါလျက်အဘယ်ကြောင့်မိမိ၏ကတိ  
ကိုဖျက်၍ ငါ၏အမိန့်တော်ကိုလွန်ဆန်ပါ သနည်း။-

44 သင်သည်ခမည်းတော်အားပြစ်မှားခဲ့သည့်  
အမှုအပေါင်းကိုကောင်းစွာသိပေသည်။ ထို  
အမှုများအတွက်သင့်အားထာဝရဘုရား  
သည်အပြစ်ဒဏ်စီရင်တော်မူလိမ့်မည်။-

45 ငါ့ကိုမူကားကောင်းချီးပေး၍ဒါဝိ ဒ်၏  
နိုင်ငံတော်ကိုထာဝစဉ်တည်တံ့ခိုင်မြဲစေ တော်မူလိမ့်မည်''  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

46 ထိုနောက်ဗေနာယသည် မင်းကြီးအမိန့်ပေး  
တော်မူသည်အတိုင်း အပြင်သို့ထွက်ပြီးလျှင်  
ရှိမိကိုကွပ်မျက်လေ၏။ ရှောလမုန်မင်းသည်  
ယခုအခါ၌မိမိ၏နိုင်ငံတော်ကိုပိုင်နိုင်  
စွာအုပ်စိုးတော်မူရ၏။

### 3

ဉာဏ်ပညာကိုရှောလမုန်မင်းတောင်းလျှောက်ခြင်း  
(၆ရာ:၁:၃-၁၂)

1 ရှောလမုန်မင်းသည်အီဂျစ်ဘုရင်၏သမီးကို  
မိဖုရားမြှောက်ခြင်းအားဖြင့် ထိုမင်းနှင့်မဟာ  
မိတ်ဖွဲ့တော်မူ၏။ ထို့နောက်မိမိတည်ဆောက်လျက်  
ရှိသည့်နန်းတော်၊ ဗိမာန်တော်နှင့်မြို့ရိုးမပြီးမီ ဒါဝိ  
ဒ်မြို့တွင်နေထိုင်ရန်မင်းသမီးအားခေါ် ဆောင်ခဲ့၏။-

2 ထာဝရဘုရားအတွက်ဗိမာန်တော်မဆောက်

ရသေးသဖြင့် လူတို့သည်ယဇ်ပလ္လင်အနှံ့  
အပြားတို့တွင်ယဇ်ပူဇော်လျက်ရှိနေကြ သေး၏။-

3 ရှောလမုန်မင်းသည်ထာဝရဘုရားကိုချစ်၍  
မိမိခမည်းတော်၏ပြညွှန်သွန်သင်ချက်တို့  
ကိုလိုက်နာသော်လည်း တိရစ္ဆာန်များကိုသတ်  
၍ယဇ်ပလ္လင်အမျိုးမျိုးတွင်ယဇ်ပူဇော်လေ သည်။

4 ဂိဗော င်မြို့တွင်အလွန်ထင်ရှားကျော်စောသော  
ယဇ်ပလ္လင်ရှိသဖြင့် အခါတစ်ပါး၌မင်းကြီး  
သည်ယဇ်ပူဇော်ရန်ထိုအရပ်သို့သွားတော်  
မူ၏။ သူသည်ယခင်အခါများကထောင်  
ပေါင်းများစွာသောမီးရှို့ရာပူဇော်သကာ  
များကိုထိုယဇ်ပလ္လင်တွင်ပူဇော်ခဲ့ဖူး၏။-

5 ယခုည ဌ်၌ထာဝရဘုရားသည်အိပ်မက်  
တွင်ထင်ရှားတော်မူ၍“ သင်သည်အဘယ်  
ဆုကိုအလိုရှိသနည်း” ဟုမေးတော်မူ၏။

6 ရှောလမုန်က“ ကိုယ်တော်ရှင်သည်ကိုယ်တော်၏  
အစေခံ အကျွန်ုပ်၏ခမည်းတော်ဒါဝိ ဒ်အား  
မဟာမေတ္တာတော်ကိုအစဉ်အမြဲပြတော်မူ ပါ၏။  
သူသည်ကိုယ်တော်ရှင်၏ရှေ့တော်တွင် ကောင်း  
မွန်ရိုးဖြောင့်စွာသစ္စာနှင့်ကျင့်ကြံပြုမူခဲ့ပါ၏။  
သို့ဖြစ်၍ကိုယ်တော်ရှင်သည်သူ့အားသားတော်  
တစ်ပါးကိုပေးသနားတော်ခြင်းအားဖြင့်  
ကရုဏာတော်ကိုဆက်လက်၍ပြတော်မူ



ပါ၏။ ယနေ့ထိုသားတော်သည် မိမိခမည်း  
တော်၏ရာဇပလ္လင်ပေါ်တွင်ထိုင်လျက်ရှိ ပါ၏။-

7 အို ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၊ အကျွန်ုပ်  
သည်အသက်အရွယ်ငယ်၍တိုင်းပြည်ကို  
မအုပ်စိုးတတ်သော်လည်း ကိုယ်တော်ရှင်သည်  
အကျွန်ုပ်အားခမည်းတော်အရိုက်အရာ  
ကိုဆက်ခံစေ၍နန်းတင်တော်မူပါပြီ။-

8 ယခုအခါအကျွန်ုပ်သည်ကိုယ်တော်ရွေးချယ်  
တော်မူသောလူမျိုးကြီးအလယ်တွင်ရှိပါ၏။  
ထိုသူတို့သည်ရေတွက်၍မရနိုင်အောင်ပင်  
များပြားပါ၏။- 9 သို့ဖြစ်၍ကိုယ်တော်ရှင်၏လူမျိုးတော်အား  
တရားမျှတစွာအုပ်စိုးနိုင်စေရန် အကျွန်ုပ်  
အားဉာဏ်ပညာကိုပေးတော်မူပါ။ ယင်းသို့  
ပေးတော်မမူပါလျှင်အကျွန်ုပ်သည် ဤမျှ  
များပြားသောကိုယ်တော်ရှင်လူမျိုးတော်ကို  
အဘယ်သို့လျှင်အုပ်စိုးနိုင်ပါမည်နည်း''ဟု  
တောင်းလျှောက်လေ၏။

10 ဤသို့ရှောလမုန်တောင်းလျှောက်သည်ကို  
ထာဝရဘုရားသည်နှစ်သက်တော်မူသဖြင့်၊-

11 ``သင်သည်မိမိအသက်ရှည်မှု၊ ချမ်းသာကြွယ်ဝ  
မှုသို့မဟုတ်ရန်သူများသေကြေပျက်စီးမှု  
ကိုတောင်းလျှောက်မည့်အစားတရားမျှတ  
စွာအုပ်စိုးနိုင်ရန် ဉာဏ်ပညာကိုတောင်းလျှောက်

သည်ဖြစ်၍၊- 12 သင်တောင်းလျှောက်သည့်အတိုင်းငါပြုမည်။  
 သင် ၏အလျင်အဘယ်သူမျှမရရှိစဖူး၊ သင်၏  
 နောက်၌လည်းရရှိလိမ့်မည်မဟုတ်သည့် ဉာဏ်  
 ပညာနှင့်အသိတရားကိုသင်အားငါပေး မည်။-  
 13 သင်မတောင်းလျှောက်သည့်ဆုကိုလည်းငါပေး  
 မည်။ သင်သည်တစ်သက်လုံးအခြားအဘယ်  
 ဘုရင်နှင့်မျှမတူအောင် စည်းစိမ်ချမ်းသာ  
 နှင့်ဂုဏ်အသရေကိုငါပေးမည်။- 14 သင်သည်သင်၏ခမည်းတော်ဒါဝိ  
 ဒ်နည်းတူ ငါ၏ပညတ်တော်များနှင့်အမိန့်တော်တို့  
 ကိုလိုက်နာလျှင် ငါသည်သင့်အားကြာရှည်  
 သောအသက်ကိုလည်းငါပေးမည်''ဟုမိန့် တော်မူ၏။

15 ရှောလမုန်သည်အိပ်ရာမှနိုး၍ မိမိသည်ဘုရားသခင်မိန့်တော်မူသော  
 တွင်ကြားသိခဲ့ရကြောင်းကိုသိလေ၏။ ထို့နောက်  
 သူသည်ယေရုရှလင်မြို့သို့သွား၍ ထာဝရဘုရား  
 ၏ပဋိညာဉ်သေတ္တာတော်ရှေ့တွင်ရပ်လျက်  
 မီးရှို့ရာ ပူဇော်သကာများနှင့်မိတ်သဟာယဇ်တို့ကို  
 ထာဝရဘုရားအားပူဇော်ပြီးနောက် မှူးမတ်  
 အပေါင်းတို့အတွက်စားသောက်ပွဲကိုကျင်းပ လေသည်။

ခက်ခဲသည့်အမှုတစ်ခုကိုရှောလမုန်မင်း  
 စီရင်ဆုံးဖြတ်တော်မူခြင်း

16 အခါတစ်ပါး၌ပြည့်တန်ဆာနှစ်ယောက်တို့သည်  
 လာ၍ရှောလမုန်မင်း၏ရှေ့တော်၌ရပ်ကြ၏။-

17 တစ်ယောက်က`အရှင်မင်းကြီး၊ ကျွန်မသည်ဤ  
 မိန်းမနှင့်တစ်အိမ်တည်းနေထိုင်ပါသည်။ ယင်း  
 သို့နေထိုင်စဉ်သားကလေးတစ်ယောက်ကို  
 ဖွားမြင်ပါသည်။- 18 ကျွန်မကလေးမွေးပြီး၍သုံးရက်အကြာ  
 တွင် ဤမိန်းမသည်လည်းသားကလေးတစ်  
 ယောက်ကိုဖွားမြင်ပါ၏။- 19 အိမ်တွင်ကျွန်မတို့နှစ်ဦးသာလျှင်ရှိပါ၏။  
 အခြားမည်သူမျှမရှိပါ။ တစ်ညသ၌ဤ

မိန်းမသည်မိမိ၏သားငယ်ကိုမတော်တဆ  
 ဖိ၍အိပ်မိသဖြင့်သားငယ်သေဆုံးသွားပါ၏။-

20 သူသည်ည ည့်ချင်းတွင်ပင်ထ၍ကျွန်မအိပ်ပျော်  
 နေစဉ် နံဘေးရှိကျွန်မ၏သားငယ်ကိုပွေ၍မိမိ  
 အိပ်ရာသို့ယူသွားပါ၏။ ထို့နောက်သေနေသော  
 ကလေးကိုကျွန်မ၏အိပ်ရာတွင်ထားပါ၏။-

21 နောက်တစ်နေ့နံနက်၌ကျွန်မသည်အိပ်ရာ  
 မှနိုး၍ ကလေးကိုနို့တိုက်မည်ပြုသောအခါ  
 ကလေးသေနေသည်ကိုတွေ့ရပါသည်။  
 ကလေး ကိုသေချာစွာကြည့်ရာထိုကလေးသည်  
 ကျွန်မ၏ကလေးမဟုတ်ကြောင်းသိရှိရ ပါ၏။  
 ဟုလျှောက်ထားလေသည်။

22 သို့ရာတွင်အခြားမိန်းမက`သင်၏စကား  
 မမှန်ပါ။ အသက်ရှင်လျက်နေသည့်ကလေး  
 သည်ငါ၏ကလေးဖြစ်၍ သေနေသောကလေး  
 မှာသင့်ကလေးဖြစ်ပါသည်။' ဟုဆို၏။

ပထမမိန်းမကလည်း“သင့်စကားမမှန်ပါ။  
သေနေသောကလေးသည်သင်၏ကလေးဖြစ်  
၍အသက်ရှင်လျက်ရှိသည့်ကလေးမှာငါ၏  
ကလေးဖြစ်ပါသည်” ဟုပြန်ပြောလေ၏။

ဤသို့လျှင်သူတို့နှစ်ဦးသည် မင်းကြီး၏  
ရှေ့တော်တွင်ငြင်းခုံလျက်နေကြ၏။

23 ထိုအခါမင်းကြီးသည်“သင်တို့နှစ်ဦးစလုံးက  
အသက်ရှင်လျက်ရှိသည့်ကလေးသည်ငါ၏သား၊  
သေနေသောကလေးသည် သင်၏သားဟုပြော  
ဆိုနေကြ၏” ဟုမိန့်တော်မူပြီးလျှင်၊

24-25 ဌ ဌားတစ်လက်ကိုတောင်းယူတော်မူ၍  
ရရှိတော် မူသောအခါ“အသက်ရှင်လျက်ရှိသောကလေး  
ကိုနှစ်ပိုင်းဖြတ်၍ ဤမိန်းမတို့အားတစ်ပိုင်းစီ  
ဝေပေးလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

26 မိခင်စစ်သည်မိမိ၏သားကိုချစ်လှသဖြင့်  
မင်းကြီးအား“အရှင်မင်းကြီး၊ ကလေးကို  
သတ်တော်မမူပါနှင့်။ ထိုမိန်းမအားပေး  
တော်မူပါ”ဟုလျှောက်၏။

သို့ရာတွင်အခြားမိန်းမက“ကလေးကိုမည်  
သူမျှမယူပါစေနှင့်။ နှစ်ပိုင်းဖြတ်တော်မူပါ”  
ဟုလျှောက်လေသည်။- 27 ရှောလမုန်က“ကလေးကိုမသတ်နှင့်တော့။  
သူ့ကို ပထမမိန်းမအားပေးလော့။ ထိုမိန်းမသည်  
ကလေး၏မိခင်စစ်ဖြစ်၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

28 ရှောလမုန်၏စီရင်ဆုံးဖြတ်ချက်ကို က္လသရေလ  
 ပြည်သူပြည်သားတို့ကြားကြသောအခါ ဘုရား  
 သခင်သည်မင်းကြီးအားတရားမျှတစွာစီရင်  
 ဆုံးဖြတ်နိုင်သောဉာဏ်ပညာကိုပေးတော်မူ  
 ကြောင်းသိရှိလျက် မင်းကြီးအားလွန်စွာရိုသေ ကြ၏။

### 4

#### ရှောလမုန်၏မှူးတော်မတ်တော်များ

1 ရှောလမုန်မင်းသည်က္လသရေလနိုင်ငံတစ်  
 ပွမ်းလုံးကို အုပ်စိုးလျက်နေတော်မူ၏။-

2 သူ၏မှူးတော်မတ်တော်များမှာအောက်ပါ  
 အတိုင်းဖြစ်သည်။

ယဇ်ပုရောဟိတ်ဇာဒုတ်၏သားအာဇရိ၊

3 နန်းတော်အတွင်းဝန်များ၊ ရှိရှိ၏သားများဖြစ်  
 ကြသောဇလိဟောရပ်နှင့်အဟိယမှတ်တမ်း တာဝန်ခံ၊  
 အဟိလုပ်၏သားယေဟောရှုဖတ်၊

4 တပ်မတော်ဗိုလ်ချုပ်၊ ယောယဒ၏သားဗေနာယ၊  
 ယဇ်ပုရောဟိတ်များ၊ ဇာဒုတ်နှင့်အဗျာသာ၊

5 နယ်ဘုရင်ခံချုပ်၊ နာသန်၏သားအာဇရိ၊ ဘုရင့်  
 အတိုင်ပင်ခံအမတ်၊ နာသန်၏သားယဇ်ပုရော  
 ဟိတ်ဇာဗုဒ်၊

6 နန်းတော်အုပ်၊ အဟိရှာ၊ ချွေးတပ်ဝန်၊ အာဗဒ  
 ၏သားအဒေါနိရိ၊

7 ရှောလမုန်သည်ကူသရေလနိုင်ငံတွင် နယ်ဘုရင်  
 ခံတစ်ဆယ့်နှစ်ယောက်ခန့်ထားလေသည်။ ထိုသူ  
 တို့သည်တစ်ယောက်လျှင်တစ်လစီ၊ မင်းကြီး  
 နှင့်နန်းတော်အတွက်မိမိ၏နယ်မှရိက္ခာများ  
 ကိုပေးဆက်ရကြ၏။- 8 ထိုဘုရင်ခံများနှင့်သူတို့ပိုင်သည့်နယ်များ  
 မှာအောက်ပါအတိုင်းဖြစ်၏။

ဗင်ဟုရ၊ဖေရိမ်တောင်ကုန်း

9 ဗင်ဒေကာ၊ မာကတ်မြို့၊ ရှာလဗိ မ်မြို့၊ ဗက်ရှေမက်မြို့၊  
 ဇေလဒ်မြို့နှင့်ဗက်ဟန်မြို့၊

10 ဗင်ဟေသက်၊ အရုဗု တ်မြို့၊ စောခေါမြို့နှင့်ဟေဖာ  
 နယ်မြေတစ်ခုလုံး၊

11 ရှောလမုန်၏သမီးတော်တာဖတ်နှင့်စုံဖက်သည့်  
 ဗင်အဘိနဒပ်၊ဒေါရနယ်မြေတစ်ခုလုံး၊

12 အဟိလုပ်၏သားဗာန၊ တာနက်မြို့၊ မေဂိ ဒု ဒေါမြို့နှင့်  
 တကွ အာဗေလမဟောလမြို့များနှင့်ယုတ်နန်  
 မြို့တိုင်အောင်ရှိသည့်နယ်မြေတစ်ခုလုံး။ ထိုနယ်  
 မြေသည်ဗက်ရှ န်မြို့နှင့်ဇာတနမြို့များအနီး၊  
 ယေဇရေလမြို့၏တောင်ဘက်တွင်ရှိသတည်း။

13 ဗင်ဂေဗာ မနာရှေ၏သား၊ ယာကုရ၏သားချင်းစု  
 ပိုင်သည့်မြို့များဖြစ်သောဂိလဒ်ပြည်ရှိရာမုတ်မြို့  
 နှင့်ရွာများ၊ ဗာရှန်ပြည်၊ အာဂေါဘဒေသ၊ မြို့ရိုးနှင့်  
 ကြေးဝါတံခါးကျင်များဆောက်လုပ်တပ်ဆင်  
 ထားသည့်မြို့ကြီးပေါင်းခြောက်ဆယ်၊

- 14 ကူဒေါ၏သားအဟိန်ဒပ်၊မဟာနိမ်မြို့နယ်၊
- 15 ရှောလမုန်၏သမီးတော်ဗာသမတ်နှင့်စုံဖက် သည့်  
အဟိမတ်၊နုသလိနယ်မြေ
- 16 ဟုရဲ့၏သားဗာနာ၊အာရှာဒေသနှင့်အာလုပ်မြို့
- 17 ပါရူ၏သားယောရှုဖတ်၊ကူသခါနယ်မြေ
- 18 လော၏သားရှိမိ၊ဗီယာမိန်နယ်မြေ
- 19 ဥရိ၏သားဂေဗအာမောရိဘုရင်ရှိဟုန် နှင့်၊  
ဗာရှု န်ဘုရင်ဩဃအုပ်စိုးခဲ့သောဂိလဒ်  
နယ်မြေ၊ ဤဘုရင်ခံတစ်ဆယ်နှစ်ယောက်  
အပြင် တစ်ပြည်လုံးအုပ်စိုးရသည့်ဘုရင်ခံ  
တစ်ယောက်ရှိသေးသတည်း။

ရှောလမုန်၏စည်ပင်သာယာသည့်နန်းစံနှစ်များ

20 ယုဒနှင့်ကူသရေလပြည်သူပြည်သားတို့သည်  
သမု 3 ဒရာကမ်းခြေသဲလုံးနှင့်အမျှများပြား  
ကြ၏။ သူတို့သည်ရွှင်လန်းစွာစားသောက်  
နေထိုင်ကြ၏။- 21 ရှောလမုန်သည်ဥပရတ်မြစ်မှဖိလိ  
တု တံပြည် နှင့်အီဂျစ်ပြည်နယ်စပ်တိုင်အောင်  
ရှိသမျှ သောတိုင်းနိုင်ငံတို့ကိုအစိုးရတော်မူ၏။  
ထိုနိုင်ငံတို့သည်မင်းကြီးအားအခွန် ပဏ္ဏာဆက်သကြ၍  
မင်းကြီးအသက်ရှင် သမျှကာလပတ်လုံးသူ၏လက်အောက်  
ခံနိုင်ငံများဖြစ်ကြ၏။\*

\* 4:21 က၊ ၁၅:၁၈။ ၆ရာ၊ ၉:၂၆။

22 တစ်နေ့အတွက် ရှောလမုန်လိုအပ်သည့်ရိက္ခာ  
 မှာ ဂျုံမှုန့်အနှုတ်တင်းတစ်ရာငါးဆယ်နှင့်ဂျုံ  
 မှုန့်အကြမ်းတင်းသုံးရာ။- 23 ဆတ်၊  
 သမင်၊ ဒရယ်နှင့်ကြက်များအပြင်ခြံ

လှောင်မွေးသည့်နွားဆယ်ကောင်၊ စားကျက်  
 နွားအကောင်နှစ်ဆယ်နှင့်သိုးအကောင် တစ်ရာဖြစ်၏။

24 ရှောလမုန်သည်ဥဖရတ်မြစ်ပေါ်ရှိတိဖသ  
 မြို့မှ အနောက်ဘက်ဂါဇမြို့တိုင်အောင်ဥဖရတ်  
 မြစ်အနောက်ဘက်ခြမ်းနယ်မြေအပေါင်းကို  
 အစိုးရတော်မူ၏။ ဥဖရတ်မြစ်၏အနောက်  
 ဘက်ရှိဘုရင်အပေါင်းတို့သည်သူ၏လက်  
 အောက်ခံများဖြစ်ကြ၏။ သူသည်လည်းမိမိ  
 အိမ်နီးချင်းတိုင်းပြည်ရှိသမျှနှင့်ငြိမ်းချမ်း

စွာနေထိုင်တော်မူ၏။- 25 သူအသက်ရှင်သမျှကာလပတ်လုံးယုဒ  
 ပြည်နှင့် ဣသရေလပြည်တစ်ဝန်းလုံးရှိလူ တို့သည်  
 မိမိတို့အိမ်ထောင်စုအသီးသီးပိုင် စပျစ်ခြံ၊ သဘောသဖ  
 န်းခြံတွင်ဘေးမဲ့ လုံခြုံစွာနေထိုင်ကြလေသည်။

26 ရှောလမုန်မင်းတွင်ရထားမြင်းများအတွက်  
 မြင်းဇောင်းလေးသောင်းနှင့်တိုက်မြင်းများ  
 အတွက်မြင်းဇောင်းတစ်သောင်းနှစ်ထောင် ရှိလေသည်။-

☆ 27 တစ်လလျှင်တစ်ယောက်ကျရိက္ခာပေးဆက်  
 ရန် တာဝန်ပေးခြင်းခံရသည့်ဘုရင်ခံတစ်

☆ 4:26 ၃ရာ၊ ၁၀:၂၆။ ၆ရာ၊ ၁:၁၄၊ ၉:၂၅။



ဆယ့်နှစ်ယောက်တို့သည် ရှောလမုန်မင်းကိုယ်  
 တိုင်စားသုံးရန်အတွက်နှင့် နန်းတွင်းသား  
 အပေါင်းတို့အတွက်လိုအပ်သောရိက္ခာများ  
 ကိုပေးဆက်ကြ၏။ သူတို့သည်နန်းတော်  
 တွင်လိုအပ်သောအရာမှန်သမျှကိုအစဉ်  
 အမြဲပေးဆက်ကြလေသည်။- 28 ဘုရင်ခံတိုင်းသည်မိမိတို့၏ဝေပုံကျ  
 မုယောစပါးနှင့်ကောက်ရိုးကိုလည်းစစ်  
 ရထားမြင်းများ၊ လားများအတွက်လို  
 အပ်သည့်နေရာအရပ်သို့အရောက်ပေး ဆက်ကြ၏။

29 ဘုရားသခင်သည်ရှောလမုန်အား ထူးကဲ  
 သောဉာဏ်ပညာနှင့်ထိုးထွင်းဉာဏ်ကိုလည်း  
 ကောင်း၊ အတိုင်းမသိသောအသိတရား  
 ကိုလည်းကောင်းပေးတော်မူ၏။- 30 ရှောလမုန်သည်အရှေ့တိုင်းသားပညာ  
 များနှင့် အီဂျစ်ပြည်သားပညာရှင်များ  
 ထက်ပင်ပို၍ပညာရှိလေသည်။- 31 သူသည်ဇေရုတိတ်အမျိုးသားသေန်ဝ  
 လည်းကောင်း၊ မဟောလ၏သားများဖြစ် သောဟေမန်၊  
 ခါလကောလနှင့်ဒါရဒတို့ ထက်လည်းကောင်းပညာရှိ၏။  
 သူသည်လူ အပေါင်းတို့တွင်ပညာအရှိဆုံးဖြစ်  
 သတည်း။ ပတ်ဝန်းကျင်တိုင်းနိုင်ငံအပေါင်း  
 သို့သူ၏ပညာသတင်းပျံ့နှံ့၍သွား ၏။-

☆ 32 သူ့စီကိုးပြုစုသည့်စကားပုံသုံးထောင်  
 နှင့်သီချင်းတစ်ထောင်ကျော်ရှိ၏။-☆

☆ 4:31 ဆာ၊ ၈၉ ခေါင်းစဉ်။ ☆ 4:32 သု၊ ၁:၁။

33 သူသည်လေဗနု န်သစ်ကတိုးပင်မှသည်  
 အုတ် ရိုးကပ်ဟုသူ တ်ပင်အထိသစ်ပင်ကြီးငယ်  
 များအကြောင်းကိုဆွေးနွေးတင်ပြခဲ့၏။ တိရ စ  
 ဆာ န်များ၊ ငှက်များ၊ တွားတတ်သောသတ္တဝါ  
 များနှင့်ငါးများ၏အကြောင်းကိုလည်း  
 ဖော်ပြခဲ့ပေသည်။- 34 ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးရှိမင်းတို့သည်ရှောလမုန်၏  
 ပညာသတင်းကိုကြားသိကြသောအခါ  
 စေတမန်များကိုလွှတ်၍သူ၏ဩဝါဒ  
 များကိုကြားနာစေကြ၏။

### 5

ဗိမာန်တော်ဆောက်လုပ်ရန်ရှောလမုန်ပြင်ဆင်ခြင်း  
 (ဇရာ၊ ၂:၁-၁၈)

1 တုရုဘုရင်ဟိရ်သည် ဒါဝိ ဒ်မင်း၏အဆွေ  
 တော်အဖြစ်နှင့်အစဉ်နေထိုင်ခဲ့သူဖြစ်၏။  
 ထို့ကြောင့်ခမည်းတော်ဒါဝိ ဒ်၏အရိုက်အရာ  
 ကိုရှောလမုန်ဆက်ခံ၍ နန်းတက်သည့်အကြောင်း  
 ကိုကြားသိသောအခါသံတမန်များကို  
 ရှောလမုန်ထံသို့စေလွှတ်လေသည်။-

2-3 ရှောလမုန်သည်ဟိရ်အား “ကျွန်ုပ်ခမည်း  
 တော်ဒါဝိ ဒ်သည် မိမိပတ်လည်ရှိရန်သူ  
 နိုင်ငံများကိုအမြဲတစေတိုက်ခိုက်လျက် နေရသဖြင့်  
 သူ၏ဘုရားသခင်တာဝရ ဘုရားကိုဝတ်ပြုရန်အတွက်

ဗိမာန်တော် ကိုမတည်မဆောက်နိုင်ခဲ့ကြောင်းအဆွေ  
တော်သိပါ၏။ သူ၏ရန်သူအပေါင်းတို့

အား ထာဝရဘုရားမနှိမ်နင်းမချင်း  
သူသည်ဗိမာန်တော်ကိုမတည်မဆောက် နိုင်ပါ။-

4 သို့ရာတွင်ယခုအခါ၌ကျွန်ုပ်၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားသည်  
ပတ်ဝန်းကျင် အရပ်ရပ်၌ငြိမ်းချမ်းသာယာမှုကိုပေး  
တော်မူပါပြီ။ ကျွန်ုပ်မှာရန်သူမရှိပါ။ ရန်

သူတိုက်ခိုက်မည့်အ နှု တရာ ယ်လည်းမရှိပါ။-

5 ထာဝရဘုရားကကျွန်ုပ်၏ခမည်းတော်  
အား 'သင့်နောက်၌ငါမင်းမြှောက်မည့်သူသင်

၏သားသည် ငါ့အတွက်ဗိမာန်တော်ကို  
တည်ဆောက်လိမ့်မည်' ဟုကတိထားတော်  
မူခဲ့ပါ၏။ ကျွန်ုပ်၏ဘုရားသခင်ထာဝရ

ဘုရားအားကိုးကွယ်ဝတ်ပြုရန်အတွက်

ထိုဗိမာန်တော်ကိုတည်ဆောက်ရန်ယခု

ကျွန်ုပ်စိတ်ပိုင်းဖြတ်လိုက်ပါပြီ။-<sup>✧ 6</sup> သို့ဖြစ်၍ကျွန်ုပ်အတွက်သစ်ကတိုးပ

များကိုခုတ်လှဲပေးရန် လေဗနု န်တောသို့

အဆွေတော်၏လူတို့ကိုစေလွှတ်ပေးစေ

လိုပါသည်။ ကျွန်ုပ်အစေခံများသည်လည်း

ကူညီစေပါမည်။ အဆွေတော်ဆုံးဖြတ်

သည့်အခကြေးငွေကိုကျွန်ုပ်ပေးပါမည်။

အဆွေတော်သိသည့်အတိုင်း ကျွန်ုပ်၏လူ

✧ 5:5 ၂ရာ၊ ၇:၁၂-၁၃။ ၅ရာ၊ ၁၇:၁၁-၁၂။

တို့သည်အဆွေတော်၏လူတို့ကဲ့သို့သစ်  
ခုတ်မှုတွင်မကျွမ်းကျင်ကြပါ။" ဟုမှာ ကြားလိုက်၏။

7 ရှောလမုန်မင်းမှာကြားသောစကားကို  
ကြားရသောအခါ ဟိရ်မင်းသည်လွန်စွာ  
အားရနှစ်သက်သဖြင့်` ဤသို့ကြီးမားသည့်  
နိုင်ငံတော်ကိုအုပ်စိုးရန်အတွက် 310 3  
အားဤမျှပညာရှိသောသားကိုပေးတော်  
မူသောထာဝရဘုရားအား ယနေ့ထော  
မနာပြုကြလော့။" ဟုမြွက်ဆိုတော်မူ၏။-

8 ထိုနောက်ဟိရ်သည် ရှောလမုန်ထံသို့ အဆွေ  
တော်ပေးပို့သောအမှာတော်စကားကိုကြား  
သိပါပြီ။ ကျွန်ုပ်သည်အဆွေတော်မှာကြား  
လိုက်သည့်အတိုင်းဆောင်ရွက်ရန်အသင့်ရှိ  
ပါ၏။ အဆွေတော်၏ထံသို့သစ်ကတိုး  
နှင့်ထင်းရှူးသစ်များကိုပေးပို့လိုက်ပါ မည်။-

9 ကျွန်ုပ်၏လူတို့သည်သစ်လုံးများကိုလေ  
ဗန န်တောင်မှပင်လယ်ကမ်းခြေအထိယူ  
ဆောင်ကာဖောင်ဖွဲ့၍ အဆွေတော်အလိုရှိ  
ရာဆိပ်ကမ်းသို့မျှောချပေးပါမည်။ သူ  
တို့သည်ထိုဆိပ်ကမ်းတွင်ဖောင်များကို  
ဖျက်၍ သစ်လုံးများကိုအဆွေတော်၏လူ  
တို့အားပေးအပ်ကြပါမည်။ အဆွေတော်  
အနေဖြင့်ကျွန်ုပ်၏လူများအတွက်စား

နပ်ရိက္ခာကိုထောက်ပံ့စေလိုပါသည်။'' ဟု  
ပြန်ကြားလိုက်၏။

10 ထို့ကြောင့်ဟိရုံကရှောလမုန်လိုသမျှ  
သော သစ်ကတိုးနှင့်ထင်းရှူးသစ်ကိုပေးပို့၍၊-

11 ရှောလမုန်ကလည်းဟိရုံ၏လူများစားသုံး  
ရန်အတွက် တစ်နှစ်လျှင်ဂျုံဆန်တင်းတစ်သိန်း  
နှင့်သံလွင်ဆီအစစ်ဂါလံတစ်သိန်းတစ်  
သောင်းကိုပေးပို့လေသည်။

12 ထာဝရဘုရားသည်ကတိတော်ရှိသည့်အတိုင်း  
ရှောလမုန်အားဉာဏ်ပညာကိုပေးတော်မူ၏။  
ဟိရုံနှင့်ရှောလမုန်တို့သည်ငြိမ်းချမ်းစွာ နေထိုင်လျက်  
မဟာမိတ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုကြ လေသည်။

13 ရှောလမုန်သည်ကုသရေလပြည်တစ်ပြည်လုံး  
မှ လူသုံးသောင်းကိုချွေးတပ်သားအဖြစ်ဖြင့်  
ဆင့်ခေါ်တော်မူပြီးလျှင်၊- 14 အဒေါ်နိရုံအားသူတို့ကိုအုပ်ချုပ်စေတော်  
မူ၏။ မင်းကြီးသည်ထိုသူတို့အားလူတစ်  
သောင်းစီအဖွဲ့သုံးဖွဲ့ဖွဲ့တော်မူ၍ တစ်ဖွဲ့ကို  
တစ်လကျလေဗန န်တောင်သို့စေလွှတ်ပြီး လျှင်  
နှစ်လမျှအိမ်သို့ပြန်၍နေထိုင်ခွင့်ပြု တော်မူ၏။-☆

15 ရှောလမုန်သည်ကျောက်ဆစ်ရန်လူရှစ်သောင်း  
ကိုလည်းကောင်း၊ ကျောက်သယ်မည့်သူလူခုနစ်  
သောင်းနှင့်အတူတောင်ပေါ်ဒေသသို့စေ

☆ 5:14 ၃ရာ၊ ၁၂:၁၈။

လွတ်တော်မူ၏။- 16 ထို့နောက်မင်းကြီးသည်ထိုသူတို့၏အလုပ်  
 ကိုကြီးကြပ်သူ လူသုံးထောင်သုံးရာကိုခန့်  
 ထားတော်မူ၏။- 17 ရှောလမုန်မင်း၏အမိန့်တော်အရထို  
 ချေးတပ်သားတို့သည် ဗိမာန်တော်တိုက်မြစ်  
 အတွက်ကျောက်တုံးကြီးများကိုဆစ်ရ ကြ၏။-  
 18 ရှောလမုန်၏အလုပ်သမားများနှင့်ဟိရ်၏  
 အလုပ်သမားများသည်ဗိမာန်တော်ဆောက်လုပ်  
 ရန်အတွက် ဂေဗာလမြို့သားများနှင့်အတူ  
 ကျောက်များနှင့်သစ်များကိုပြင်ဆင်ကြ လေသည်။

### 6

#### ဗိမာန်တော်ကိုရှောလမုန်တည်ဆောက်တော်မူခြင်း

1 အီဂျစ်ပြည်မှကုသရေလအမျိုးသားတို့  
 ထွက်ခွာသွားပြီးနောက် အနှစ်လေးရာရှစ်ဆယ်  
 ကြာသောအခါကုသရေလဘုရင်ရှောလမုန်  
 မင်းသည် မိမိနန်းစံလေးနှစ်မြောက်၊ ဇိဖဟု  
 အမည်တွင်သောဒုတိယလ၌ဗိမာန်တော်  
 ကိုစတင်တည်ဆောက်တော်မူ၏။- 2 ထိုဗိမာန်တော်၏အတွင်းမှာအလျား  
 ကိုးဆယ်၊ အနံပေသုံးဆယ်၊ အမြင့်လေး  
 ဆယ့်ငါးပေရှိ၏။- 3 မျက်နှာစာမူ  
 ဒ်ဦးဆောင်သည်ဗိမာန်တော်ကဲ့သို့ ပင်  
 အလျားတစ်ဆယ့်ငါးပေ၊ အနံပေသုံးဆယ် ရှိလေသည်။-  
 4 ဗိမာန်တော်နံရံများတွင်ပြုူ တင်းပေါက်များရှိ

၍ ယင်းတို့၏အပြင်ပိုင်းသည်အတွင်းပိုင်းထက်ပို၍ကျဉ်း၏။- 5 ဗိမာန်တော်၏အပြင်နံဘေးနှစ်ဘက်နံရံများနှင့်ကျောဘက်နံရံတွင်ကပ်၍ အခန်းငယ်များကိုဆောက်လုပ်ထားလေသည်။ ထိုအခန်းငယ်များမှာအထပ်သုံးထပ်ရှိ၍တစ်ထပ်လျှင် ခုနစ်ပေခွဲစီမြင့်၏။- 6 အောက်ဆုံးထပ်အခန်းများသည်အကျယ်ခုနစ်ပေခွဲ၊ အလယ်ထပ်၌ကိုးပေစီ၊ အပေါ်ဆုံးထပ်၌ဆယ်ပေခွဲစီရှိ၏။ ထိုအခန်းများကိုဆောက်လုပ်ရာတွင်ယက်မများကို နံရံကိုမဖောက်ဘဲနံရံပေါ်တွင်တင်၍ဆောက်လုပ်နိုင်စေရန် ဗိမာန်တော်နံရံတို့ကိုအထက်ထပ်တွင်အောက်ထပ်ထက်ပို၍ပါးအောင်ပြုလုပ်ထားလေသည်။

7 ဗိမာန်တော်ဆောက်လုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသည့်ကျောက်များကိုကျောက်တွင်းတွင်ဆစ်ပြီးမှ ယူခဲ့သဖြင့် ဗိမာန်တော်တည်ဆောက်ချိန်၌ တူ၊ ပုဆိန်စသောသံတန်ဆာများနှင့်ထုလုပ် သံမကြားရချေ။

8 အောက်ဆုံးခန်းငယ်အဝင်ဝမှာဗိမာန်တော်၏တောင်ဘက်တွင်ရှိ၏။ ဒုတိယနှင့်တတိယထပ်များသို့တက်ရန်လှေကားများတပ်ဆင် ထား၏။-

9 ဗိမာန်တော်ကိုတည်ဆောက်ပြီးသောအခါ ရှောလမုန်သည် သစ်ကတိုးသားထုပ်များ ပျဉ်များဖြင့်မျက်နှာကျက်ကိုတပ်ဆင် တော်မူ၏။-

10 တစ်ထပ်လျှင်ခုနစ်ပေခွဲမြင့်သည့်သုံးထပ်  
အခန်းငယ်များကိုဗိမာန်တော်အပြင်နံရံ  
များနှင့်ကပ်၍ဆောက်လုပ်ပြီးလျှင် သစ်ကတိုး  
ယက်မများဖြင့်နံရံနှင့်ဆက်စပ်၍ထား လေသည်။

11 ထာဝရဘုရားကရှောလမုန်အား၊-  
12 “သင်သည်ငါ၏ပညတ်တော်များနှင့်အမိန့်  
တော်ရှိသမျှကိုစောင့်ထိန်းလျှင် သင့်ခမည်း တော်ဒါဝိ  
ဒ်အားငါပေးခဲ့သည့်ကတိ အတိုင်းသင့်အတွက်ငါပြုမည်။-

13 သင်ဆောက်လုပ်လျက်ရှိသည့်ဗိမာန်တော်တွင်  
ငါ၏လူမျိုးတော်ကူသရေလအမျိုးသား  
တို့၏အလယ်တွင်ငါကျိန်းဝပ်မည်” ဟု မိန့်တော်မူ၏။

14 သို့ဖြစ်၍ရှောလမုန်သည်ဗိမာန်တော်ကိုပြီး  
အောင်တည်ဆောက်တော်မူ၏။

ဗိမာန်တော်အတွင်းအမွန်းတန်ဆာဆင်ယင်ခြင်း  
(၂ရာ၊ ၃: ၈-၁၄)

15 အတွင်းနံရံများကိုကြမ်းမှမျက်နှာကျက်  
တိုင်အောင် သစ်ကတိုးသားပျဉ်ဖြင့်ဖုံးအုပ်ပြီး  
လျှင် ကြမ်းကိုထင်းရှူးပျဉ်များဖြင့်ခင်းထား  
လေသည်။- 16 အလွန်သန်ရှင်းရာဌာနတော်ဟုခေါ်တွင်  
သောဗိမာန်တော်အတွင်းခန်းသည် အလျား  
ပေသုံးဆယ်ရှိ၍ယင်းကိုသစ်ကတိုးသား



ပျဉ်များဖြင့်မျက်နှာကျက်အထိကာရံ ထား၏။-

☆ 17 အလွန်သန့်ရှင်းရာဌာနအရှေ့ရှိအခန်းသည်

အလျားပေခြောက်ဆယ်ရှိ၏။- 18 သစ်ကတိုးသားပျဉ်များတွင်အသီးအ

များထုလုပ်ခြယ်လှယ်ထားလေသည်။ ကျောက်

နံရံကိုမမြင်နိုင်စေရန် ဗိမာန်တော်အတွင်း

ပိုင်းတစ်ခုလုံးကိုသစ်ကတိုးသားဖြင့်ဖုံး

အုပ်ထားသတည်း။

19 ဗိမာန်တော်၏အနောက်ဘက်ပိုင်းတွင်

ထာဝရ ဘုရား၏ပဋိညာဉ်သေတ္တာတော်ထားရှိရန်

အတွက် ဗိမာန်တော်အတွင်းခန်းကိုဆောက်

လုပ်ထား၏။- 20 ထိုအခန်းသည်အလျားပေသုံးဆယ်၊

အနံပေ သုံးဆယ်၊ အမြင့်ပေသုံးဆယ်ရှိ၍

ယင်းကိုရွှေ စင်ဖြင့်မွမ်းမံထားလေသည်။

ယဇ်ပလ္လင်ကိုမူ သစ်ကတိုးသားဖြင့်ပြုလုပ်ထား၏။-

21 ဗိမာန်တော်အတွင်းပိုင်းကိုရွှေဖြင့်မွမ်းမံထား

ပြီးလျှင် ရွှေဖြင့်ပင်မွမ်းမံသည့်ဗိမာန်တော်

အတွင်းခန်း၏အဝင်ဝကိုရွှေကြိုးများဆွဲ

ချိပ်ထားလေသည်။- 22 ဗိမာန်တော်အတွင်းပိုင်းတစ်ခုလုံးကိုလည်း

ကောင်း၊ ဗိမာန်တော်၏အလွန်သန့်ရှင်းရာ

ဌာနရှိယဇ်ပလ္လင်ကိုလည်းကောင်းရွှေဖြင့်

မွမ်းမံ၍ထားသတည်း။☆

23 သံလွင်သားဖြင့်ပြုလုပ်၍ အမြင့်ဆယ့်ငါးပေ

☆ 6:16 ထွ၊ ၂၆: ၃၃-၃၄။ ☆ 6:22 ထွ၊ ၃၀:၁-၃။

စီရိုသောခေရုဗိ မ်နှစ်ပါးကို အလွန်သန်ရှင်း  
 ရာဌာနတော်တွင်ထားရှိ၏။-☆ 24-26 ထိုခေရုဗိ  
 မ်နှစ်ပါးတို့သည်အရပ်နှင့်သဏ္ဍာန် တူညီကြ၏။  
 ယင်းတို့တွင်အလျားခုနစ်ပေခွဲ ရှိသောအတောင်နှစ်ခုစီရှိသဖြင့်  
 အတောင် ဖျားတစ်ခုမှအခြားတစ်ခုအထိတစ်ဆယ့်  
 ငါးပေရှိလေသည်။- 27 ခေရုဗိမ်တို့ဖြန့်ထားသည့်အတောင်နှစ်ခုတို့  
 သည် နံရံများနှင့်ထိ၍နေကြစေရန်ခေရုဗိ မ်  
 နှစ်ပါးကိုယှဉ်၍ အလွန်သန်ရှင်းရာဌာန၌ ထားရှိ၏။-  
 28 ခေရုဗိမ်တို့ကိုရွှေဖြင့်မွမ်းမံ၍ထားသတည်း။

29 ဗိမာန်တော်ခန်းမကြီးနံရံနှင့် အတွင်းခန်းနံရံ  
 တို့ကိုခေရုဗိ မ်ရုပ်များ၊ စွန်ပလွံပင်နှင့်ပန်းပွင့်  
 ပုံများဖြင့်ထုလုပ်တန်ဆာဆင်ထား၏။-

30 ကြမ်းပြင်ကိုပင်လျှင်ရွှေဖြင့်မွမ်းမံ၍ထား လေသည်။

31 အလွန်သန်ရှင်းရာဌာနအဝင်ဝ၌သံလွင်  
 သားတံခါးရွက်နှစ်ရွက်ကိုတပ်ဆင်ထား၍  
 တံခါးပေါက်ထိပ်ပိုင်းမှာအခုံးချန်ပုံသဏ္ဍာန် ရှိ၏။-

32 တံခါးရွက်များ၌ခေရုဗိ မ်ရုပ်များ၊ စွန်ပလွံပင်  
 နှင့်ပန်းပွင့်ပုံများကိုထုလုပ်ထား၏။ တံခါးရွက်  
 များ၊ ခေရုဗိ မ်ရုပ်များနှင့်စွန်ပလွံပင်ပုံများ

ကိုရွှေဖြင့်မွမ်းမံထား၏။- 33 ဗိမာန်တော်ခန်းမကြီး၏အဝင်ဝအတွက်  
 ထောင့်မှန်စတုဂံပုံသဏ္ဍာန်ရှိသောတံခါး  
 ဘောင်ကိုသံလွင်သားဖြင့်ခွေလျက်။-

☆ 6:23 ထွ၊ ၂၅: ၁၈-၂၀။

34 ခေါက်တံခါးရွက်တစ်စုံကိုထင်းရှူးသားဖြင့်  
 ပြုလုပ်ပြီးလျှင်၊- 35 ခေရုဗိ မ်ရုပ်များ၊  
 စွန်ပလွံပင်နှင့်ပန်းပွင့်ပုံများ ထုလုပ်၍  
 ပုံလုံးပေါ်ရွှေဖြင့်မွမ်းမံလေ၏။

36 ဗိမာန်တော်ရှေ့၌အတွင်းတန်တိုင်းကိုဆစ်  
 ကျောက်သုံးဆင့်လျှင် သစ်ကတိုးသားယက်မ  
 တစ်ဆင့်စီဖြင့်အထပ်ထပ်ဆောက်လုပ်ထား၏။

37 ရှောလမုန်မင်းနန်းစံလေးနှစ်မြောက်ဇိဖခေါ်  
 ဒုတိယလ၌ ဗိမာန်တော်ကိုကျောက်မြစ်ချ၍၊-

38 ရှောလမုန်မင်းနန်းစံတစ်ဆယ့်တစ်နှစ်မြောက်၊  
 ဗုလ ခေါ်အဋ္ဌမလ၌ ဗိမာန်တော်ကိုရေးဆွဲထားသည့်  
 ပုံစံအတိုင်းတစ်သဝေမတိမ်းဆောက်လုပ်ပြီး လေသည်။  
 ယင်းသို့ဆောက်လုပ်မှုမှာခုနစ်နှစ် တိုင်တိုင်ကြာသတည်း။

# 7

## ရှောလမုန်၏နန်းတော်

1 ရှောလမုန်မင်းသည်မိမိအတွက်နန်းတော်ကို  
 တစ်ဆယ့်သုံးနှစ်နှင့်အပြီးသတ်တည်ဆောက်  
 တော်မူလေသည်။- 2-3 လေဗနုန်တောခေါ်ခန်းမဆောင်ဒီ  
 အလျားတစ်ရာငါးဆယ်ပေ၊ အနံ့ခုနစ်ဆယ့်  
 ငါးပေ၊ အမြင့်လေးဆယ့်ငါးပေရှိ၏။ ထို  
 ခန်းမဆောင်တွင်သစ်ကတိုးသားတစ်ဆယ့်

---

3 7:2-3 \* လေဗနုန်တောခေါ်ခန်းမဆောင်။  
 အခမ်းအနားကျင်းပရာခန်းမဆောင်ဖြစ်  
 ၍သစ်ကတိုးသားဖြင့်နံရံကပ်ထားသဖြင့် လေဗနုန်တောဟုခေါ်ပုံရသည်။

ငါးတိုင်ရှိသောတိုင်တန်းသုံးတန်းရှိ၏။ ထို  
 တိုင်များပေါ်တွင်သစ်ကတိုးသားထုပ်များ  
 တင်ထား၏။ မျက်နှာကျက်ကိုလည်းသစ်  
 ကတိုးသားဖြင့်ပြုလုပ်ထားလေသည်။-

4 နံရံနှစ်ခု၌မျက်နှာချင်းဆိုင်ပြုတင်  
 ပေါက်သုံးတန်းစီရှိ၏။- 5 တံခါးပေါက်များနှင့်ပြုတင်ပေါက်များတွင်  
 ထောင့်မှန်စတုဂံပုံသဏ္ဍာန်တံခါးဘောင်များ ရှိ၏။

6 ထောက်တိုင်များပါသောခန်းမဆောင်မှာအလျား  
 ခုနစ်ဆယ့်ငါးပေ၊ အနံလေးဆယ့်ငါးပေရှိ၏။  
 ၎င်း၏မျက်နှာစာမှာတိုင်များနှင့်တကွ အမိုးရှိ၏။

7 အမှုအခင်းများကိုရှေ့လမုန်စစ်ဆေးစီရင်  
 သည့် တရားစီရင်ရာခန်းမဆောင်ဟုခေါ်သော  
 ရာဇပလ္လင်ခန်းကိုကြမ်းပြင်မှဒိုင်းများအထိ  
 သစ်ကတိုးသားပျဉ်ဖြင့်ခင်းကာထားလေ သည်။

8 တရားစီရင်ရာခန်းမဆောင်၏နောက်၌ တံ  
 တိုင်းတစ်ခုအတွင်းတွင်ရှေ့လမုန်၏စံနန်း ဆောင်ကို  
 အခြားအဆောက်အအုံများနည်း တူဆောက်လုပ်ထား၏။  
 မင်းကြီးသည်မိမိ၏ မိဖုရားဖြစ်သူအီဂျစ်ဘုရင်၏သမီး  
 တော်အတွက် စံအိမ်တော်ကိုလည်းမိမိ၏  
 စံနန်းကဲ့သို့ပင်ဆောက်လုပ်တော်မူလေ သည်။\*

9 ဤအဆောက်အအုံရှိသမျှကိုအမြစ်မှ  
 တံစက်မြိတ်တိုင်အောင် ကျောက်တုံးများဖြင့်

---

\* 7:8 ၃ရာ၊ ၃:၁။

ဆောက်လုပ်ထား၏။ ထိုကျောက်တို့ကိုကျောက်  
ခွဲစခန်းတွင်အတိုင်းအတာအရ ဆစ်၍  
အတွင်းအပြင်တို့ကိုလွှဖြင့်ညှိထား လေသည်။-

10 အမြစ်တည်ဆောက်သည့်ကျောက်များမှာကျောက်  
ခွဲစခန်းတွင်ဆစ်ထားသည့်ကျောက်တုံးကြီး  
များဖြစ်၍ အချို့မှာအလျားတစ်ဆယ့်နှစ်ပေ၊  
အချို့မှာတစ်ဆယ့်ငါးပေရှိသတည်း။-

11 ကျောက်တုံးကြီးများအပေါ်တွင်ထပ်ဆင့်၍  
အတိုင်းအတာအရဆစ်ထားသည့်အခြား ကျောက်များ၊  
သစ်ကတိုးယက်မတုံးများ နှင့်တည်ဆောက်ထား၏။-

12 နန်းတော်တံတိုင်း၊ ဗိမာန်တော်တံတိုင်းနှင့်ဗိမာန်  
တော်မုခ်ဦးဆောင်နံရံတို့ကိုဆစ်ပြီးကျောက်  
သုံးထပ်လျှင် သစ်ကတိုး၊ ယက်မတုံးတစ်ထပ်  
ကျဖြင့်တည်ဆောက်ထားသတည်း။

ဟိရို၏အလုပ်တာဝန်

13 ရှောလမုန်မင်းသည်တုရုမြို့သား၊  
လက်ရာ မြောက်သူကြေးဝါပန်းတ  
ဦးဆရာဟိရိုကို ဖိတ်ခေါ်တော်မူ၏။-

14 ကွယ်လွန်သွားပြီဖြစ်သောသူ၏ဖခင်သည်လည်း  
တုရုမြို့တွင်နေထိုင်ခဲ့၍လက်ရာမြောက်သည့်  
ကြေးဝါပန်းတ ဦးဆရာပင်ဖြစ်သည်။ သူ၏  
မိခင်မှာနုဿလိအနွယ်ဝင်ဖြစ်ပေသည်။ ဟိရို  
သည်အသိဉာဏ်ရှိ၍အလုပ်ရည်ဝသူတစ်ဦး

ဖြစ်၏။ သူသည်ရှောလမုန်မင်းဖိတ်ခေါ်စေခိုင်း  
သည့်အတိုင်း ကြေးဝါလုပ်ငန်းမှန်သမျှကို  
တာဝန်ယူ၍ဆောင်ရွက်လေသည်။

ကြေးဝါတိုင်ကြီးနှစ်လုံး  
(၆ရာ၊ ၃:၁၅-၁၇)

15 ဟိရိုသည်အမြင့်နှစ်ဆယ့်ခုနစ်ပေ၊  
လုံးပတ် တစ်ဆယ့်ရှစ်ပေရှိသောကြေးဝါတိုင်ကြီး  
နှစ်လုံးကိုသွန်းလုပ်၍ ဗိမာန်တော်အဝင်ဝ  
မှာထားရှိ၏။- 16 ထိုတိုင်ကြီးများထိပ်တွင်တပ်ဆင်ရန်  
အမြင့် ခုနစ်ပေခွဲရှိကြေးဝါတိုင်အုပ်နှစ်ခုကို  
လည်းပြုလုပ်လေသည်။- 17 တိုင်ထိပ်တိုင်းကိုလည်းကြေးဝါကွန်ရွက်များ  
ဖြင့်လည်းကောင်း၊- 18 ကြေးဝါသလဲသီးကုံးနှစ်ကုံးဖြင့်လည်း  
ကောင်းမွမ်းမံထား၏။

19 တိုင်ထိပ်အုပ်များကို အမြင့်ခြောက်ပေရှိသည့်  
ကြာပွင့်ပုံသဏ္ဍာန်ပြုလုပ်၍၊- 20 ကွန်ရက်ပုံ၏အထက်ရှိထုပ်ကာအပေါ်၌  
ဆင်ထားလေသည်။ တိုင်ထိပ်အုပ်တစ်ခုစီ၏ပတ်  
လည်ရှိသလဲသီးကုံးနှစ်ကုံးတွင် သလဲသီး  
လုံးရေနှစ်ရာရှိသတည်း။

21 ဟိရိုသည်ဤကြေးဝါတိုင်ကြီးနှစ်လုံးကို  
ဗိမာန်တော်အဝင်ဝရှေ့၌စိုက်ထူထားပြီး လျှင်  
တောင်ဘက်တိုင်ကိုယာခိ န်၊ မြောက်ဘက်တိုင်  
ကိုဗော ဇဟူ၍လည်းကောင်းနာမည်မှည့်၏။-  
22 ထိုတိုင်ကြီးတို့တွင်ကြာပွင့်ပုံသဏ္ဍာန်တိုင်

ထိပ်အုပ်များရှိလေသည်။ သို့ဖြစ်၍တိုင်ကြီး  
များသွန်းလုပ်သည့်လုပ်ငန်းမှာပြီးဆုံး သတည်း။

ကြေးဝါရေကန်  
(၆ရာ၊ ၄:၂-၅)

23 ဟိရုံသည်အနက်ခုနစ်ပေခွဲ၊ အချင်းတစ်ဆယ့်  
ငါးပေ၊ အဝန်းလေးဆယ့်ငါးပေရှိသောကြေး  
ဝါရေကန်ဝိုင်းကိုသွန်းလုပ်၏။- 24 ရေကန်၏အပြင်အနားပတ်လည်၌ဘူ  
တန်းနှစ်တန်းကို ရေကန်ကြီးနှင့်တစ်စပ်တည်း  
သွန်းလုပ်လေသည်။- 25 ရေကန်ကိုအရပ်တစ်မျက်နှာလျှင်သုံးကောင်ကျ  
အပြင်သို့မျက်နှာမူလျက်နေသည့်ကြေးဝါ  
နွားတစ်ဆယ့်နှစ်ကောင်၏ကျောကုန်းပေါ်တွင်  
တင်ထား၏။- 26 ရေကန်ဘောင်သည်ထုသုံးလက်မရှိ၍အပေါ်  
အနားမှာ ဖလားအနားကဲ့သို့ကြာပွင့်ချပ်  
သဏ္ဍာန်ရှိလေသည်။ ထိုရေကန်သည်ဂါလံတစ်  
သောင်းဝင်သတည်း။

ကြေးဝါလက်တွန်းလှည်းများ

27 ဟိရုံသည် ကြေးဝါလက်တွန်းလှည်းဆယ်စီးကို  
လှည်းပြုလုပ်၏။ ထိုလှည်းတို့သည်အလျားခြောက်  
ပေ၊ အနံခြောက်ပေနှင့်အမြင့်လေးပေခွဲစီရှိ ကြ၏။-  
28 ယင်းတို့ကို ဘောင်သွင်းထားသည့်စတုရန်း  
မှန်ကူကွက်ပုံများဖြင့်ပြုလုပ်ထားလေသည်။-

29 ထိုမှန်ပုံများတွင် ခြင်္သေ့ရုပ်၊ နွားရုပ်နှင့်ခေရုဗိ  
 မ် ရုပ်များကိုထုလုပ်ထား၏။ ခြင်္သေ့ရုပ်များ၊  
 နွားရုပ် များ၏အထက်နှင့်အောက်တွင်ရှိသည့်ဘောင်  
 များ၏အပေါ်၌ပန်းဆိုင်များကိုရုပ်လုံး  
 ဖော်၍ထုလုပ်ထား၏။- 30 လှည်းတစ်စီးလျှင်ကြေးဝါဘီးလေးခုနှင့်ကြေး  
 ဝင်ရိုးများရှိ၏။ လှည်း၏ထောင့်လေးခု၌အင်တုံ  
 တင်ရန်အတွက် ကြေးဝါထောက်တိုင်လေးခုရှိ၏။  
 ထိုထောက်တိုင်တို့ကိုပန်းဆိုင်များဖြင့်ရုပ်လုံး  
 ဖော်၍တန်ဆာဆင်ပြီးနောက်၊- 31 အင်တုံတင်ရန်အတွက်တိုင်ထိပ်များကို  
 ပုံသဏ္ဍာန်ဘောင်ခတ်၍ထားလေသည်။ ထိုဘောင်  
 သည်လှည်းထက်တစ်ဆယ့်ရှစ်လက်မမြင့်၍  
 လှည်း အတွင်းသို့ခုနစ်လက်မဝင်လျက်နေ၏။  
 ယင်း ၏ပတ်လည်၌လှည်းအရုပ်များထုလုပ်၍  
 ထားသတည်း။- 32 ဘီးများမှာနှစ်ဆယ့်ငါးလက်မစီမြင့်၍  
 မှန် ကူကွက်ပုံများအောက်၌တည်ရှိ၏။  
 ဝင်ရိုး များကိုမူလှည်းနှင့်တစ်ဆက်တည်းသွန်း  
 လုပ်ထားလေသည်။- 33 ဘီးတို့သည်ရထားဘီးနှင့်တူ၍ဝင်ရိုးများ၊  
 ခွေများ၊ ထောက်များ၊ ပုံတောင်းများကိုကြေး  
 ဝါဖြင့်ပြုလုပ်ထား၏။- 34 လှည်းအိမ်အောက်ပိုင်းထောင့်လေးထောင့်၌  
 လှည်း နှင့်တစ်ဆက်တည်းသွန်းလုပ်ထားသောထောက်  
 တိုင်လေးခုရှိ၏။- 35 လှည်း၏ထိပ်တို့ကိုထုကိုးလက်မရှိကြေးဝါခွေ  
 ဖြင့်ပတ်၍ထားလေသည်။ ထောက်တိုင်များနှင့်မှန်  
 ကူကွက်ပုံများကိုလှည်းနှင့်တစ်ဆက်တည်းသွန်း



လုပ်သည်။- 36 ထောက်တိုင်များနှင့်မှန်ကူကွက်ပုံများတွင်နေရာ  
လပ်ရှိသမျှတို့၌ခေရုဗိမ်၊ ခြင်္သေ့၊ စွန်ပလွံပင် ပုံများနှင့်  
ပတ်လည်တွင်ပန်းဆိုင်များကိုထု လုပ်ထား၏။-

37 ဤကားလက်တွန်းလှည်းများကိုပြုလုပ်ပုံဖြစ်  
လေသည်။ ထိုလှည်းတို့သည်တစ်မျိုးတစ်စား  
တည်းဖြစ်၍ပုံသဏ္ဍာန်လုံးရပ်တူညီကြ၏။

38 ဟိရံသည်လှည်းတစ်စီးလျှင်အင်တုံတစ်လုံး  
ကျဖြင့် အင်တုံဆယ်လုံးကိုလည်းသွန်းလုပ်၏။

အင်တုံတစ်လုံးလျှင်အချင်းခြောက်ပေရှိ၍  
ဂါလံနှစ်ရာဝင်လေသည်။- 39 ဟိရံသည်ဗိမာန်တော်တောင်ဘက်၌လှည့်  
မြောက်ဘက်၌အခြားလှည်းငါးစီးကိုနေရာချ ထား၍  
ရေကန်ကိုမူအရှေ့တောင်ထောင့်၌ထား၏။

**ဗိမာန်တော်ပစ္စည်းတန်ဆာစာရင်းအချုပ်**  
(၆ရာ၊ ၄:၁၁-၅:၁)

40-45 ဟိရံသည်အိုးများ၊ ရေမှုတ်များ၊ ခွက်ဖလားများ  
ကိုလည်းပြုလုပ်၏။ သူသည်ထာဝရဘုရား၏  
ဗိမာန်တော်အတွက် ရှောလမုန်မင်းစေခိုင်းသမျှ  
သောအလုပ်တို့ကိုပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်လေ  
သည်။ သူပြုလုပ်သောပစ္စည်းများမှာအောက်ပါ  
အတိုင်းဖြစ်လေသည်။

တိုင်ကြီးနှစ်လုံး၊  
ဖလားပုံသဏ္ဍာန်ရှိတိုင်ထိပ်အုပ်နှစ်ခု၊

✧ 7:38 ထု၊ ၃၀:၁၇-၂၁။

တိုင်ထိပ်အုပ်များတွက်ကွန်ရက်များ၊  
 ကွန်ရက်ပတ်လည်မှအလုံးတစ်ရာစီရှိသော  
 သလဲသီးကိုးနှစ်ကိုးအတွက်သလဲသီး အလုံးလေးရာ၊  
 လက်တွန်းလှည်းဆယ်စီး၊  
 အင်တုံဆယ်လုံး၊

ရေကန်၊  
 ရေကန်တင်ရန်နွားရုပ်ဆယ်နှစ်ခု၊  
 အိုးများ၊ ကော်ပြားများနှင့်ခွက်ဖလားများ၊

ဗိမာန်တော်တွင်အသုံးပြုရန်ရှောလမုန်မင်းအတွက်  
 ဟံရံပြုလုပ်ပေးသောကြိုပစ္စည်းတန်ဆာတို့သည်  
 အရောင်တင်ထားချွတ်ပြီးကြေးဝါဖြင့်ပြီးကြ၏။-

46 မင်းကြီးသည်ယော်ဒန်မြစ်ဝှမ်းရှိသူကုတ်မြို့နှင့်  
 ဇရတန်မြို့စပ်ကြားတွင်ရှိသောကြေးအရည်  
 ကြိုစက်၌ ထိုတန်ဆာများကိုသွန်းလုပ်စေတော်  
 မူ၏။- 47 ထိုပစ္စည်းတန်ဆာတို့သည်အလွန်များသော  
 ကြောင့်မချိန်တွယ်ဘဲထား၏။ ထို့ကြောင့်ယင်း  
 တို့၏အလေးချိန်ကိုမသိနိုင်။

48 ရှောလမုန်သည်ဗိမာန်တော်အတွက်  
 ရွှေတန်ဆာ များကိုလည်းပြုလုပ်စေတော်မူ၏။  
 ယင်းတို့မှ ယဇ်ပလ္လင်၊ ရှေ့တော်မုန့်တင်ရန်စားပွဲ၊-

☆ 49 အလွန်သန်ရှင်းရာဌာနတော်ရှေ့၌လက်ယာ  
 ဘက်တွင်ထားရှိသည့် မီးတင်ခုံငါးခုနှင့်လက်

---

☆ 7:48 ထွ၊ ၃၀:၁-၃၊ ၂၅:၂၃-၃၀။

ဝဲဘက်တွင်ထားရှိသည့်မီးတင်ခုံငါးခု၊ ရွှေ  
 ပန်းပွင့်များ၊ ရွှေမီးခွက်များနှင့်မီးကိုင်တန်  
 ဆာများ၊-☆ 50 ရွှေခွက်များ၊ ရွှေမီးညှပ်များ၊  
 ရွှေလင်ပန်းများ၊ ရွှေဇွန်းများ၊ ရွှေပြာခံအိုးများနှင့်ဗိမာန်  
 တော်အတွင်းသန့်ရှင်းရာဌာနတံခါးများနှင့်  
 ဗိမာန်တော်အပြင်ခန်းတံခါးများအတွက်  
 ရွှေပတ္တာများဖြစ်လေသည်။

51 ဗိမာန်တော်အတွက်လုပ်ကိုင်ရန် ရှိသမျှသော  
 အလုပ်တို့ကိုလက်စသတ်ပြီးနောက် ရှောလမုန်  
 မင်းသည်ထာဝရဘုရားအားခမည်းတော် ဒါဝိ  
 ဒ်ဆက်ကပ်ပူဇော်ထားခဲ့သည့် ရွှေ၊ ငွေ၊  
 နှင့် အခြားပစ္စည်းများကိုဗိမာန်တော်ပစ္စည်းသို့  
 လှောင်ရာအခန်းများတွင်သိမ်းဆည်းထား တော်မူ၏။☆

### 8

ပဋိညာဉ်သေတ္တာတော်ကိုဗိမာန်တော်သို့  
 ပင့်ဆောင်ခြင်း

(၆ရာ၊ ၅: ၂-၆: ၂)

1 ရှောလမုန်မင်းသည် ထာဝရဘုရား၏ပဋိညာဉ်  
 သေတ္တာတော်ကိုဇီအုန်တည်းဟူသောဒါဝိ ဒ်မြို့ မှ  
 ဗိမာန်တော်သို့ပင့်ဆောင်ရန်အတွက် ဣသရေလ  
 ခေါင်းဆောင်များဖြစ်သည့်အနွယ်ခေါင်းဆောင်များ

---

☆ 7:49 ထွ၊ ၂၅: ၃၁-၄၀၊ ၇:၅၁။ ၂ရာ၊ ၈:၁၁။ ၅ရာ၊ ၁၈:၁၁။ ☆ 7:51  
 ၂ရာ၊ ၈:၁၁။ ၅ရာ၊ ၁၈:၁၁။

နှင့်သားချင်းစုခေါင်းဆောင်များအား  
အထံတော် သို့ဆင့်ခေါ်တော်မူ၏။-✠

2 ထိုသူအပေါင်းတို့သည်သေနိမ်အမည်တွင်  
သောသတ္တမလ၌ ကျင်းပသည့်သစ်ခက်တဲနေ  
ပွဲတော်သို့လာရောက်စုဝေးကြ၏။-✠

3 ခေါင်းဆောင်အပေါင်းတို့လာရောက်စုဝေးကြ  
သောအခါ ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည်ပဋိညာဉ်  
သေတ္တာတော်ကိုထမ်း၍၊- 4 ဗိမာန်တော်သို့ပင့်ဆောင်သွားကြ၏။

ယဇ်ပုရော ဟိတ်များနှင့်လေဝိအနွယ်ဝင်တို့သည်  
ထာဝရ ဘုရားကိန်းဝပ်တော်မူရာတဲတော်နှင့်တဲတော်  
တန်ဆာများကိုလည်း ဗိမာန်တော်သို့သယ်

ဆောင်ကြ၏။- 5 ရှောလမုန်မင်းနှင့်ကူသရေလပြည်သူအပေါင်း  
တို့သည် ပဋိညာဉ်သေတ္တာတော်၏ရှေ့၌စုဝေး၍  
မရေတွက်နိုင်အောင်များပြားသည့်သိုးနွား

များကိုယဇ်ပုဇော်ကြလေသည်။- 6 ထို့နောက်ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည်ပဋိ  
သေတ္တာတော်ကို ဗိမာန်တော်ထဲသို့ပင့်ဆောင်  
ကာအလွန်သန်ရှင်းရာဌာနတော်ရှိ ခေရုဗိ မ်

တို့၏အတောင်များအောက်တွင်ထားကြ၏။-

7 ခေရုဗိ မ်တို့၏အတောင်များသည်ပဋိညာဉ်  
သေတ္တာအပေါ်သို့ဖြန့်လျက် သေတ္တာတော်နှင့်  
ထမ်းပိုးများကိုပါလွှမ်းမိုးထားလေသည်။-

8 ထမ်းပိုးအစွန်းတို့ကိုဗိမာန်တော်အလွန်သန်

✠ 8:1 ၂ရာ၊ ၆: ၁၂-၁၆။ ၅ရာ၊ ၁၅: ၂၅-၂၉။ ✠ 8:2 ဝတ်၊ ၂၃:၃၄။

ရှင်းရာဌာန၏ရှေ့တည့်တည့်မှနေ၍တွေ့မြင် နိုင်၏။  
 သို့ရာတွင်အခြားအဘယ်နေရာမှ နေ၍မမြင်နိုင်။  
 (ထိုထမ်းပိုးတို့သည်ယနေ့ တိုင်အောင်ထိုနေရာ၌ရှိနေ၏။-  
 ) 9 အီဂျစ်ပြည်မှကုသရေလအမျိုးသားတို့  
 ထွက်ခွာလာသောအခါ သူတို့နှင့်ထာဝရ  
 ဘုရားပဋိညာဉ်ပြုတော်မူရာသိနာတောင်  
 ၌မောရှေထည့်ထားခဲ့သည့်ကျောက်ပြားနှစ်  
 ချပ်မှလွဲ၍ အခြားအဘယ်အရာမျှ  
 ပဋိညာဉ်သေတ္တာတော်ထဲတွင်မရှိ။\*

10 ဗိမာန်တော်ထဲမှယဇ်ပုရောဟိတ်များထွက်  
 ခွာသွားကြစဉ် ဗိမာန်တော်သည်မိုးတိမ်  
 ဖြင့်ချက်ချင်းပြည့်၍လာလေသည်။-

11 ယင်းသို့ဗိမာန်တော်သည်ထာဝရဘုရား  
 ၏ဘုန်းအသရေတော်နှင့်ပြည့်လျက်နေ သဖြင့်  
 ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည်မိမိတို့ တာဝန်ဝ  
 တံ့ တရားများကိုဆောင်ရွက်ရန် ဗိမာန်  
 တော်ထဲသို့ပြန်၍မဝင်နိုင်ကြ။- \* 12 ထိုအခါရှောလမုန်က၊

“အို ထာဝရဘုရား၊ ကိုယ်တော်သည်  
 မိုးကောင်းကင်တွင်နေကိုထားရှိတော်မူသော်လည်း၊  
 မိုးတိမ်တွင်လည်းကောင်း၊ မှောင်မှိုက်တွင်လည်းကောင်း  
 စံရန်ရွေးချယ်တော်မူပါ၏။”\*

13 ယခုအခါကျွန်ုပ်သည်ကိုယ်တော်၏အတွက်

\* 8:9 တရား၊ ၁၀:၅ \* 8:11 ထွ၊ ၄၀: ၃၄-၃၅။ \* 8:12 ဆာ၊ ၁၈:၁၁၊  
 ၉၇:၂။

ဗိမာန်တော်၊ ကိုယ်တော်ထာဝစဉ်စံတော်မူရန်၊  
ဌာနတော်ကိုတည်ဆောက်ပြီးပါပြီ" ဟု ဆုတောင်းပတု  
ထနာပြုတော်မူ၏။

ပြည်သူတို့အားရှောလမုန်မိန့်ခွန်းမြွက်ကြားခြင်း  
(၆ရာ၊ ၆:၃-၁၁)

14 လူအပေါင်းတို့သည် ထိုနေရာတွင်ရပ်လျက်နေကြ  
စဉ် ရှောလမုန်မင်းသည်သူတို့ဘက်သို့မျက်နှာမူ  
ပြီးလျှင်သူတို့အားကောင်းချီးပေးတော်မူ၏။-

15 ထိုနောက်မင်းကြီးက`ကူသရေလအမျိုးသား  
တို့၏ထာဝရဘုရားအားထောမနာပြုကြ  
လော့။ ကိုယ်တော်သည်ငါ၏ခမည်းတော်ဒါဝိ

ဒ် အားပြုတော်မူခဲ့သည့်ကတိတော်ကိုတည်  
မြဲစေတော်မူပြီ။- 16 ကိုယ်တော်က`ငါသည်ငါ၏လူမျိုး  
တော်ဖြစ်သော ကူသရေလအမျိုးသားတို့အား  
အီဂျစ်ပြည်မှ ထုတ်ဆောင်လာချိန်မှအစပြု၍  
ငါ့အားဝတ်ပြု ကိုးကွယ်ရာဗိမာန်တော်တည်ဆောက်ရန်အတွက်  
ကူသရေလနိုင်ငံတွင်အဘယ်မြို့ကိုမျှမရွေး ချယ်ခဲ့။  
သို့ရာတွင်ငါသည်ငါ၏လူမျိုးတော်ကို အုပ်စိုးရန်  
သင့်ကိုရွေးချယ်ပြီ' ဟုငါ၏ခမည်း တော်ဒါဝိ  
ဒ်အားမိန့်တော်မူပါ၏" ဟုဆို၏။\*

17 ထိုနောက်ဆက်လက်၍ရှောလမုန်က`ငါ၏ခမည်း  
တော်ဒါဝိ ဒ်သည် ကူသရေလအမျိုးသားတို့၏

\* 8:16 ၂ရာ၊ ၇:၄-၁၁။ ၅ရာ၊ ၁၇:၃-၁၀။

ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရန်  
ဗိမာန်တော်ကိုတည်ဆောက်လိုသော်လည်း၊-

☆ 18 ထာဝရဘုရားက`ငါသည်သင်၏အကြံ  
အစည်ကိုနှစ်သက်တော်မူ၏။- 19 သို့ရာတွင်သင်သည်ဗိမာန်တော်ကိုတည်  
ရမည်မဟုတ်။ သင်၏သားတော်တစ်ပါးသာလျှင်  
တည်ဆောက်ရမည်' ဟုမိန့်တော်မူခဲ့၏။"☆

20 `ယခုအခါထာဝရဘုရားသည် ထိုကတိ  
တော်ကိုအကောင်အထည်ပေါ်လွင်စေတော်မူ  
ပြီ။ ငါသည်ခမည်းတော်ဒါဝိ ဒ်၏အရိုက်  
အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက်ပြီးလျှင် ကူသ  
ရေလအမျိုးတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရ  
ဘုရားအားကိုးကွယ်ဝတ်ပြုရန် ဗိမာန်တော်  
ကိုတည်ဆောက်၍ပြီးလေပြီ။- 21 ငါတို့ဘိုးဘေးများအားအီရုဖ်ပြည်မှထွက်  
ဆောင်လာတော်မူစဉ်အခါက သူတို့နှင့်ထာဝရ  
ဘုရားပြုတော်မူသောပဋိညာဉ်တော်ဆိုင်ရာ  
ကျောက်ပြားများပါရှိသည့် ပဋိညာဉ်သေတ္တာတော်  
ထားရန်နေရာကိုဗိမာန်တော်တွင်ပြင်ဆင်ထား ပြီ"  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ရှောလမုန်၏ဆုတောင်းပတုထနာ  
(၆ရာ၊ ၆:၁၂-၄၂)

☆ 8:17 ၂ရာ၊ ၇:၁-၃။ ၅ရာ၊ ၁၇:၁-၂။ ☆ 8:19 ၂ရာ၊ ၇:၁၂-၁၃။ ၅ရာ၊  
၁၇:၁၁-၁၂။

22 ထို့နောက်လူတို့၏ရှေ့မှောက်တွင်ရှောလမုန်သည်  
 ယဇ်ပလ္လင်ရှေ့သို့သွားရပ်တော်မူ၏။ မင်းကြီး  
 သည်လက်များကိုမြှောက်ချီလျက်၊- 23 `အို

ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်  
 ထာဝရဘုရား၊ မိုးကောင်းကင်၌သော်လည်းကောင်း၊  
 ကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်၌သော်လည်းကောင်းကိုယ်တော်  
 နှင့်တူသောဘုရားမရှိပါ။ ကိုယ်တော်၏လူမျိုး  
 တော်သည် ကိုယ်တော်စကားတော်ကိုစိတ်နှလုံး  
 အကြွင်းမဲ့လိုက်နာကျင့်သုံးကြသောအခါ  
 ကိုယ်တော်သည်သူတို့နှင့်ထားရှိသည့်ပဋိညာဉ်  
 တော်ကိုစောင့်ထိန်းတော်မူလျက် သူတို့အား  
 မေတ္တာကရုဏာတော်ကိုပြုတော်မူပါ၏။-

24 ကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်၏ခမည်းတော်ဒါဝိ  
 ဒ် အားပေးတော်မူခဲ့သည့်ကတိတော်နှင့်အညီ  
 ပြုတော်မူပါပြီ။ ကိုယ်တော်၏မိန့်တော်မူခဲ့ သမျှတို့ကို  
 ယနေ့အကောင်အထည်ပေါ် စေတော်မူပါပြီ။-

25 `အို ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်  
 ထာဝရဘုရား၊ ကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်၏ခမည်း  
 တော်ဒါဝိ ဒ်အားသင်၏သားမြေးတို့သည်  
 သင့် ကဲ့သို့ငါ့စကားကိုဂရုပြု၍နားထောင်ကြ  
 လျှင် ဣသရေလပြည်တွင်အဘယ်အခါမျှ  
 သင်၏အမျိုးမင်းရိုးပြတ်ရလိမ့်မည်မဟုတ်'  
 ဟုမိန့်တော်မူခဲ့သည့်ကတိတော်အတိုင်း



ယခုပြုတော်မူပါ။-☆ 26 အို ကုသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်  
ထာဝရဘုရား၊ အကျွန်ုပ်၏ခမည်းတော်ကိုယ်  
တော်အစေခံဒါဝိ ဒ်အားပေးတော်မူသည့် ကတိတော်ကို  
အကောင်အထည်ပေါ်စေတော် မူရန်လျှောက်ထားပါ၏။''

27 ``သို့ရာတွင် အို ဘုရားသခင်၊ ကိုယ်တော်သည်ကမ္ဘာ  
မြေကြီးပေါ်တွင် အကယ်ပင်စံနေတော်မူပါ  
မည်လော။ ကောင်းကင်ဘုံတစ်ခုလုံးပင်လျှင်ကိုယ်  
တော်စံတော်မူနိုင်လောက်အောင်မကျယ်ဝန်းပါ။

သို့ဖြစ်၍ကျွန်ုပ်တည်ဆောက်သည့်ဤဗိမာန်တော် သည်  
စံတော်မူရန်အတွက်မည်သို့ကျယ်ဝန်း နိုင်ပါမည်နည်း။-

☆ 28 အကျွန်ုပ်၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၊  
အကျွန်ုပ် သည်ကိုယ်တော်၏အစေခံဖြစ်ပါ၏။  
အကျွန်ုပ်၏ ဆုတောင်းပတုထနာကိုနားညောင်းတော်မူ၍  
ယနေ့ အကျွန်ုပ်လျှောက်ထားပန်ကြားချက်ကိုနား  
ညောင်းတော်မူပါ။- 29 ကိုယ်တော်အားဝတ်ပြု

ကိုးကွယ်ရန်ဌာနတော် အဖြစ်ရွေးချယ်တော်မူရာ  
ဗိမာန်တော်ကိုနေ့ ညမပြတ်စောင့်ထိန်းကြည့်ရှုတော်မူပါ။  
ဤ ဗိမာန်တော်သို့မျက်နှာမူလျက် အကျွန်ုပ်တောင်း  
လျှောက်သောအခါနားညောင်းတော်မူပါ။-☆

30 ဤဌာနတော်သို့မျက်နှာမူလျက် အကျွန်ုပ်နှင့်  
ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်တို့ဆုတောင်းသော  
အခါနားညောင်းတော်မူပါ။ ကိုယ်တော်စံတော်

☆ 8:25 ၃ရာ၊ ၂:၄။ ☆ 8:27 ၆ရာ၊ ၂:၆။ ☆ 8:29 တရား၊ ၁၂:၁၁။

မူရာကောင်းကင်ဘုံကနေ၍အကျွန်ုပ်တို့၏  
လျှောက်ထားချက်ကိုနားညောင်းလျက် အကျွန်ုပ်  
တို့၏အပြစ်ကိုဖြေလွှတ်တော်မူပါ။''

31 ``လူတစ်ယောက်သည် အခြားသူတစ်ယောက်အား  
ပြစ်မှားမှုနှင့်စွပ်စွဲခြင်းခံရသဖြင့် မိမိတွင်  
အပြစ်မရှိကြောင်းဤဗိမာန်တော်ရှိကိုယ်တော်  
၏ယဇ်ပလ္လင်တော်ရှေ့၌ကျမ်းကျိန်သောအခါ၊-

32 အို ထာဝရဘုရား၊ ကောင်းကင်ဘုံကနေ၍နား  
ထောင်တော်မူပြီးလျှင် ကိုယ်တော်၏အစေခံများ  
အားတရားစီရင်တော်မူပါ။ အပြစ်ရှိသူအား  
ထိုက်လျောက်ရာအပြစ်ကိုပေးတော်မူ၍ အပြစ်  
မဲ့သူအားအပြစ်မှလွတ်စေတော်မူပါ။''

33 ``ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်ကုသရေလအမျိုးသား  
တို့သည် ကိုယ်တော်ကိုပြစ်မှားသည့်အတွက်ရန်သူ  
လက်တွင်အရေးရှုံးနိမ့်ကြသောအခါ ဤဗိမာန်  
တော်သို့လာ၍၊ မိမိတို့၏အပြစ်များကိုဖြေလွှတ်  
တော်မူရန် နှိမ့်ချသောစိတ်နှင့်အထံတော်သို့ဆု တောင်းပ  
တုထနာပြုကြလျှင်၊- 34 ကောင်းကင်ဘုံကနေ၍နားထောင်တော်မူပါ။  
ကိုယ် တော်၏လူမျိုးတော်ကိုအပြစ်ဖြေလွှတ်တော်မူ၍  
ဘိုးဘေးတို့ကိုပေးတော်မူသည့်ပြည်တော်သို့  
သူတို့အားပြန်၍ပို့ဆောင်တော်မူပါ။''

35 ``ကိုယ်တော်သည်မိမိ၏လူမျိုးတော်အား  
ကိုယ် တော်ကိုပြစ်မှားသည့်အတွက်ဆုံးမတော်မူ

ရန်မိုးခေါင်စေတော်မူသောအခါ သူတို့သည်  
 နောင်တရ၍ဗိမာန်တော်သို့မျက်နှာမူလျက်  
 နှိမ့်ချသောစိတ်နှင့်အထံတော်သို့ဆုတောင်း ပ တု  
 ထနာပြုလျှင်၊- 36 ကောင်းကင်ဘုံကနေ၍နားထောင်တော်မူပါ။  
 သူတို့လိုက်ရသောလမ်းမှန်ကိုညွှန်ပြတော် မူပါ။  
 ထို့နောက်၊ အို ထာဝရဘုရား၊ ကိုယ်တော်  
 ၏လူမျိုးတော်အားအပိုင်ပေးသနားတော်မူ  
 သည့်ပြည်တော်တွင်မိုးရွာစေတော်မူပါ။''

37 ``ပြည်တော်တွင် အစာငတ်မွတ်ခေါင်းပါးသော  
 အခါ၌သော်လည်းကောင်း၊ အနာရောဂါဘေး  
 ဆိုက်သောအခါ၌သော်လည်းကောင်း၊ ကောက်ပဲ  
 သီးနှံတို့သည်လေပူမိခြင်း၊ ပိုးထိခြင်းသို့  
 မဟုတ်ကျိုင်းကောင်အုပ်ကျခြင်းတို့ကြောင့်  
 ပျက်စီး၍သွားသောအခါ၌သော်လည်းကောင်း၊  
 ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်အားရန်သူတို့တိုက်  
 ခိုက်ကြသောအခါ၌သော်လည်းကောင်း၊ သူတို့  
 တွင်ဘေးဥပဒ်၊ အနာရောဂါတစ်စုံတစ်ခု  
 ရောက်သောအခါ၌သော်လည်းကောင်း၊-

38 သူတို့ပြုသောဆုတောင်းပ တု ထနာကိုနားညောင်း  
 တော်မူပါ။ ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်ကူသရေလ  
 အမျိုးသားအချို့တို့သည်လှိုက်လှဲစွာဝမ်းနည်း လျက်  
 ဤဗိမာန်တော်ဘက်သို့လက်အုပ်ချီ၍ဆု တောင်းပ တု  
 ထနာပြုလျှင်၊- 39-40 ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်သည်ဘိုးဘေးများ

အားပေးတော်မူမည့်ပြည်တော်တွင်နေထိုင်ရ  
 သမျှကာလပတ်လုံး ကိုယ်တော်အားကြောက်ရွံ့  
 ရိုသေကြစေရန်သူတို့၏ဆုတောင်းပ တု ထနာ  
 ကိုနားညောင်းတော်မူပါ။ ကိုယ်တော်စံတော်မူ  
 ရာကောင်းကင်ဘုံကနေ၍နားထောင်တော်မူ  
 လျက် သူတို့အားအပြစ်ဖြေလွတ်၍ကုမ  
 တော်မူပါ။ ကိုယ်တော်သာလျှင်လူအပေါင်း  
 တို့၏အကြံအစည်များကိုသိတော်မူပါ  
 ၏။ လူတိုင်းခံစားသင့်သည့်အကျိုးအပြစ်  
 အလျောက်စီရင်တော်မူပါ။''

41-42 ``ရပ်ဝေးတွင်နေထိုင်သည့်တိုင်းတစ်ပါးသား  
 တစ်ဦးသည် ကိုယ်တော်၏ဂုဏ်သတင်းတော်ကို  
 လည်းကောင်း၊ ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်အတွက်  
 ပြုတော်မူသောကြီးမြတ်သည့်အမှုတော်များ  
 အကြောင်းကိုလည်းကောင်းကြားရသဖြင့် ကိုယ်  
 တော်အားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရန်ဤဗိမာန်တော်  
 သို့လာ၍ဆုတောင်းပ တု ထနာပြုသောအခါ၊-  
 43 သူ၏ပ တု ထနာကိုနားညောင်းတော်မူပါ။  
 ကိုယ်တော် စံတော်မူရာကောင်းကင်ဘုံကနေ၍  
 နားထောင် တော်မူပြီးလျှင်သူပန်ကြားသည့်အတိုင်းပြု  
 တော်မူပါ။ သို့မှသာလျှင်ကမ္ဘာပေါ်ရှိလူအပေါင်း  
 တို့သည် ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်နည်းတူကိုယ်တော်  
 အားကြောက်ရွံ့ရိုသေကြပါလိမ့်မည်။ ထိုအခါ

ကိုယ်တော်ရှင်အဖို့အကျွန်ုပ်တည်ဆောက်ထား  
သည့် ဤဗိမာန်တော်သည်ကိုယ်တော်အားကိုးကွယ်  
ဝတ်ပြုရာဌာနတော်ဖြစ်ကြောင်းကိုသူတို့သိ  
ရှိကြပါလိမ့်မည်။"

44 "ကိုယ်တော်သည်ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်အား  
ရန်သူများနှင့်စစ်တိုက်ရန်အမိန့်ပေးတော်မူ  
သောအခါ သူတို့သည်ကိုယ်တော်ရွေးချယ်ထား  
တော်မူသည့်ဤမြို့တော်နှင့်ကိုယ်တော်အဖို့  
အကျွန်ုပ်တည်ဆောက်ထားသည့်ဤဗိမာန်တော်  
သို့မျက်နှာမူ၍ဆုတောင်းပ တု ထ နာပြုကြသော အခါ-

45 နားညောင်းတော်မူပါ။ ကောင်းကင်ဘုံကနေ၍  
နားထောင်တော်မူလျက် သူတို့အားအောင်ပွဲကို  
ပေးတော်မူပါ။"

46 "အပြစ်မကူးလွန်သူလူတစ်ယောက်မျှမရှိ  
ပါ။ သို့ဖြစ်၍ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်သည်  
ကိုယ်တော်ကိုပြစ်မှားကြပါလိမ့်မည်။ ထိုအခါ  
ကိုယ်တော်သည်အမျက်ထွက်တော်မူ၍ သူတို့  
အားရန်သူများလက်တွင်အရေးရှုံးနိမ့်စေ  
လျက် တိုင်းတစ်ပါးသို့ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ခြင်း  
ကိုခံစေတော်မူပါလိမ့်မည်။ - 47 ထိုတိုင်းပြည်သည်အလွန်ဝေးကွာလျက်ပ  
စေကာမူ ကိုယ်တော်ရှင်လူမျိုးတော်၏ဆုတောင်း  
ပ တု ထနာကိုနားညောင်းတော်မူပါ။ အကယ်၍သူ  
တို့သည်ထိုပြည်တွင်နှောင်တရလျက် မိမိတို့

အဘယ်မျှအပြစ်ကူးခဲ့၍အဘယ်မျှဆိုး  
 ညစ်ယုတ်မာခဲ့ကြောင်းကိုဖော်ပြဝန်ခံလျက်  
 အထံတော်သို့ဆုတောင်းပ တှ ထနာပြုကြပါ  
 လျှင် အို ထာဝရဘုရား၊ သူတို့၏ဆုတောင်း  
 ပ တှ ထ နာကိုနားညောင်းတော်မူပါ။-

48 အကယ်၍သူတို့သည်ထိုပြည်တွင်အမှန်ပင်  
 နောင်တရလျက် မိမိတို့၏ဘိုးဘေးများအား  
 ကိုယ်တော်ပေးတော်မူသည့်ပြည်တော်သို့လည်း  
 ကောင်း၊ ကိုယ်တော်ရွေးချယ်ထားတော်မူသည့်ဤ  
 မြို့တော်သို့လည်းကောင်း၊ အကျွန်ုပ်တည်ဆောက်  
 ထားသည့်ဤဗိမာန်တော်သို့လည်းကောင်း မျက်  
 နှာမူ၍ဆုတောင်းပ တှ ထ နာပြုကြပါလျှင်-

49 သူတို့၏ဆုတောင်းပ တှ ထနာကိုနားညောင်းတော်  
 မူပါ။ ကိုယ်တော်စံတော်မူရာကောင်းကင်ဘုံက  
 နေ၍နားထောင်တော်မူပြီးလျှင် သူတို့အား  
 ကရုဏာထားတော်မူပါ။- 50 ကိုယ်တော်အားသူတို့ပြစ်မှားပုန်ကန်သည့်  
 အပြစ်မှန်သမျှကိုဖြေလွှတ်တော်မူပါ။

ရန်သူများသည်သူတို့အားသနားကြင် နာကြပါစေသော။-  
 51 သူတို့သည်အလျှံတောက်လျက်နေသည့်မီးဖို  
 နှင့်တူသော အီဂျစ်ပြည်မှကိုယ်တော်ထုတ်ဆောင်  
 တော်မူခဲ့သောလူမျိုးတော် ကိုယ်တော်ရှင်ပိုင်  
 တော်မူသောလူမျိုးတော်ဖြစ်ပါ၏။''

52 ``အို အရှင်ထာဝရဘုရား၊ ကိုယ်တော်၏လူမျိုး

တော်ကူသရေလအမျိုးသားများနှင့်သူတို့၏  
 ဘုရင်အား အစဉ်အမြဲကရုဏာဖြင့်ကြည့်ရှု  
 တော်မူပါ။ ကူမတော်မူရန်အထံတော်သို့သူ  
 တို့ပန်ကြားလျှောက်ထားသည့်အခါတိုင်း သူတို့  
 ၏ဆုတောင်းပ တု ထနာကိုနားညောင်းတော်မူပါ။-

53 ကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်တို့၏ဘိုးဘေးများ  
 အားအီဂျစ်ပြည်မှထုတ်ဆောင်လာတော်မူစဉ်  
 အခါက ကိုယ်တော်၏အစေခံမောရှေ့အားဖြင့်  
 မိန့်မှာတော်မူသည့်အတိုင်း ဤသူတို့အားကိုယ်  
 တော်ပိုင်တော်မူသောလူမျိုးတော်ဖြစ်စေရန် လူ  
 မျိုးတကာတို့အထဲကရွေးချယ်တော်မူခဲ့ ပါ၏။  
 ဟုဆုတောင်းပတုထနာပြုတော်မူ၏။

**နိဂုံးချုပ်ဆုတောင်းပတုထနာ**

54 ရှောလမုန်သည်ယဇ်ပလ္လင်တော်ရှေ့တွင်  
 လက်ကို မြှောက်ချီကာဒူးထောက်လျက်  
 ထာဝရဘုရား ထံတော်သို့ဆုတောင်းပ တု  
 ထနာပြုပြီးသောအခါ နေရာမှထ၍ရပ်တော်မူပြီးလျှင်-

55 ထိုနေရာတွင်စုဝေးလျက်နေကြသောလူအပေါင်း  
 တို့အတွက် ဘုရားသခင်၏ကောင်းချီးမ ့  
 ဂလာ ကိုအသံကျယ်စွာတောင်းခံတော်မူ၏။-

56 မင်းကြီးက `ကတိတော်ရှိသည့်အတိုင်းမိမိ၏  
 လူမျိုးတော်အားငြိမ်းချမ်းသာယာမှုကိုပေးတော်  
 မူသောထာဝရဘုရားကိုထောမနာပြုကြလော့။

ကိုယ်တော်သည်မိမိ၏အစေခံမောရှေ့အားဖြင့်  
ပေးတော်မူခဲ့သောကတိတော်အပေါင်းကို  
တစ်သဝေမတိမ်းတည်စေတော်မူပြီ။-☆

57 အကျွန်ုပ်တို့ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားသည်  
ဘိုးဘေးများနှင့်အတူနေတော်မူခဲ့သည့်နည်း  
တူ အကျွန်ုပ်အားအဘယ်အခါ၌မျှမစွန့်  
မခွာဘဲအကျွန်ုပ်တို့နှင့်အတူရှိတော်မူ ပါစေသော။-

58 အကျွန်ုပ်တို့သည်ကိုယ်တော်၏အလိုတော်အတိုင်း  
အသက်ရှင်နိုင်ကြစေရန်လည်းကောင်း၊ ဘိုးဘေး  
တို့အားပေးတော်မူခဲ့သည့်ပညတ်တော်များနှင့်  
အမိန့်တော်တို့ကိုလိုက်နာကြစေရန်လည်းကောင်း  
အကျွန်ုပ်တို့အားအမိန့်တော်ကိုနာခံသူများ  
ဖြစ်အောင်ပြုပြင်တော်မူပါစေသော။-

59 အကျွန်ုပ်တို့ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားသည်  
ဤဆုတောင်းပ တု ထ နာနှင့်ပန်ကြားလျှောက်ထား  
ချက်များကို အခါခပ်သိမ်းအောက်မေ့သတိရ  
တော်မူပါစေသော။ ကိုယ်တော်သည်ကုသရေလ  
ပြည်သူများနှင့်ဘုရင်အား နေ့စဉ်လိုအပ်ချက်  
များနှင့်အညီကရုဏာပြတော်မူပါစေ သော။-

60 သို့မှသာထာဝရဘုရားတစ်ပါးတည်းသာ  
လျှင်ဘုရားဖြစ်ကြောင်း၊ အခြားဘုရားမရှိ  
ကြောင်းကိုကမ္ဘာပေါ်ရှိလူမျိုးအပေါင်းတို့

☆ 8:56 တရား၊ ၁၂:၁၀။ ယောရှု၊ ၂၁:၄၄-၄၅။



သိရှိကြပါလိမ့်မည်။- 61 ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်ဖြစ်သူသင်တို့သည်  
 လည်း အကျွန်ုပ်တို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရ  
 ဘုရားအားသစ္စာစောင့်၍ ယနေ့ကျင့်သကဲ့သို့  
 ပညတ်တော်များနှင့်အမိန့်တော်မှန်သမျှကို  
 အစဉ်အမြဲလိုက်နာနိုင်ကြပါစေသော'' ဟု  
 မြက်ဆိုတော်မူ၏။

ဗိမာန်တော်ကိုအနုမောဒနာပြုခြင်း  
 (ဇရာ၊ ၇:၄-၁၀)

62 ထို့နောက်ရှောလမုန်မင်းနှင့်ပြည်သူအပေါင်း  
 တို့သည် ထာဝရဘုရားအားယဇ်များကို ပူဇော်ကြ၏။-  
 63 မင်းကြီးသည်နွားကောင်ရေနှစ်သောင်းနှစ်ထောင်  
 နှင့်သိုးကောင်ရေတစ်သိန်းနှစ်သောင်းကို မိတ်  
 သဟာယယဇ်အဖြစ်ပူဇော်တော်မူ၏။ ဤ  
 နည်းအားဖြင့်ဘုရင်နှင့်ပြည်သူအပေါင်းတို့  
 သည်ဗိမာန်တော်ကိုအနုမောဒနာပြုကြ လေသည်။-  
 64 ထိုနေ့၌ပင်မင်းကြီးသည်ဗိမာန်တော်ရှေ့၌  
 ရှိသော အလယ်တံတိုင်းကိုလည်းအနုမောဒနာ  
 ပြုတော်မူ၏။ သူသည်ထိုနေရာ၌တစ်ကောင်လုံး  
 မီးရှို့ရာယဇ်နှင့်ဘောဇဉ်ပူဇော်သကာကိုလည်း  
 ကောင်း၊ မိတ်သဟာယယဇ်အတွက်ဆီဥကို  
 လည်းကောင်းပူဇော်လေသည်။ ထိုသို့ပြုရခြင်း  
 မှာဗိမာန်တော်တံတိုင်းအတွင်းရှိ ကြေးဝါ

ယဇ်ပလ္လင်သည်ထိုပူဇော်သကာအပေါင်းတို့  
အတွက်အလွန်သေးငယ်၍နေသောကြောင့် တည်း။

65 ဗိမာန်တော်တွင်ရှောလမုန်နှင့်ဣသရေလ  
အမျိုးသားအပေါင်းတို့သည် သစ်ခက်တဲနေ  
ပွဲတော်ကိုခုနစ်ရက်တိုင်တိုင်ကျင်းပကြလေ  
သည်။ လူအုပ်ကြီးမှာမြောက်ဘက်ဟာမတ်တောင်

ကြားလမ်းမှသည် တောင်ဘက်အီဂျစ်ပြည်နယ်  
စပ်တိုင်အောင်အနှံ့အပြားအရပ်ရပ်မှလာ

ရောက်သူများဖြစ်သတည်း။- 66 ရှစ်ရက်မြောက်သောနေ့၌မင်းကြီးသည်  
အား မိမိတို့ရုပ်ရွာများသို့ပြန်စေတော်မူ၏။

ထိုသူအပေါင်းတို့သည်လည်းမင်းကြီးအား

ထောမနာပြုကြပြီးလျှင် ထာဝရဘုရား

၏လူမျိုးတော်ဣသရေလအမျိုးသားတို့နှင့်

ကိုယ်တော်၏အစေခံဒါဝိ ဒိခံယူရရှိသည့်

ကျေးဇူးတော်ကြောင့်ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်စွာ

မိမိတို့ရုပ်ရွာများသို့ပြန်သွားကြ၏။

### 9

ရှောလမုန်မင်းအားဘုရားသခင်ထင်ရှား၍

ဗျာဒိတ်ပေးတော်မူခြင်း

(၆ရာ၊ ၇:၁၁-၂၂)

1 ရှောလမုန်မင်းသည်ဗိမာန်တော်၊  
နန်းတော်မှ စ၍ဆောက်လုပ်လိုသမျှသော

အဆောက်အအုံ များကိုဆောက်လုပ်ပြီးသောအခါ၊-

2 ထာဝရဘုရားသည်ဂိဗော င်မြို့မှာကဲ့သို့ သူ့  
အားထင်ရှား၍ဗျာဒိတ်ပေးတော်မူပြန်၏။-☆

3 ထာဝရဘုရားက`ငါသည်သင်၏ဆုတောင်း ပ  
တု ယနာကိုကြားတော်မူပြီ။ သင်ဆောက်လုပ်သည့်  
ဤဗိမာန်တော်ကိုငါ့အားထာဝစဉ်ဝတ်ပြု  
ကိုးကွယ်ရာဌာနတော်အဖြစ်ငါသီးသန့်၍  
ထား၏။ ဤဗိမာန်တော်ကိုအခါခပ်သိမ်း  
ငါကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်မည်။- 4 သင်သည်သင်၏ခမည်းတော်ဒါဝိ  
ဒ်ကဲ့သို့ရိုးသား ဖြောင့်မတ်စွာ ငါ၏အမှုတော်ကိုထမ်းဆောင်၍  
ငါ ၏ပညတ်တော်တို့ကိုစောင့်ထိန်းလျက်  
ငါ၏ အမိန့်တော်မှန်သမျှကိုလိုက်နာလျှင်-

5 သင်၏ခမည်းတော်ဒါဝိ ဒ်အားဣသရေလရာဇ  
ပလ္လင်ထက်စံရသော သူ၏အမျိုးမင်းရိုးမပြတ်  
စေရဟုငါပေးခဲ့သည့်ကတိအတိုင်းငါပြု မည်။-☆

6 သို့ရာတွင်အကယ်၍သင်သို့မဟုတ်သင်၏သား  
မြေးများငါ့နောက်သို့မလိုက်ဘဲ ငါပေးအပ်သည့်  
ပညတ်တော်များနှင့်အမိန့်တော်များကိုမလိုက်  
နာဘဲအခြားဘုရားတို့ကိုကိုးကွယ်ဝတ်ပြု  
ကြမည်ဆိုပါမူ- 7 ငါသည်ငါ၏လူမျိုးတော်ဣသရေလအမျိုး  
သားတို့အား ငါပေးထားသည့်ပြည်မှဖယ်ရှား  
မည်။ ငါ့အားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရန်အတွက်သီး  
သန့်ထားသည့်ဤဗိမာန်တော်ကိုလည်းငါစွန့်

☆ 9:2 ၃ရာ၊ ၃:၅။ ၆ရာ၊ ၁:၇။ ☆ 9:5 ၃ရာ၊ ၂:၄။

မည်။ ထိုအခါအရပ်တကာရှိလူတို့သည်  
 က္လသရေလအမျိုးကိုကဲ့ရဲ့ပြောင်လှောင် ကြလိမ့်မည်။-  
 8 ဤဗိမာန်တော်သည်လည်းယိုယွင်းပျက်စီး  
 သည့်အဆောက်အအုံဖြစ်လာလိမ့်မည်။ ယင်း  
 ၏အနီးမှဖြတ်သန်းသွားလာသူအပေါင်း  
 တို့သည်အံ့အားသင့်လျက်ထာဝရဘုရားသည်  
 အဘယ်ကြောင့်ဤပြည်နှင့် ဤဗိမာန်တော်ကို  
 ဤသို့ပြုတော်မူပါသနည်း' ဟုမေးမြန်း ကြလိမ့်မည်။-  
 ☆ 9 ထိုအခါလူတို့ကဤသူတို့သည်မိမိတို့  
 ဘိုးဘေးများအား အီဂျစ်ပြည်မှထုတ်ဆောင်  
 လာတော်မူသောဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား  
 ကိုစွန့်၍ အခြားဘုရားများထံမှီဝဲဆည်း  
 ကပ်ကြသောကြောင့် ထာဝရဘုရားသည်သူ  
 တို့အပေါ်ဘေးဆိုးကိုသင့်ရောက်စေတော်မူ  
 ခြင်းဖြစ်သည်' ဟုပြန်လည်ဖြေကြားကြ လိမ့်မည်'  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ရှောလမုန်နှင့်ဟိရုံသဘောတူညီချက်  
 (၆ရာ၊ ၈:၁-၂)

10 ရှောလမုန်မင်းသည် ဗိမာန်တော်နှင့်နန်းတော်  
 ကိုတည်ဆောက်ရာတွင် အနှစ်နှစ်ဆယ်တိုင်တိုင်  
 ကြာလေသည်။- 11 တုရုဘုရင်ဟိရုံသည်ရှောလမုန်၏တည်ဆောက်  
 ရေးအတွက် လိုသမျှသောသစ်ကတိုးသား၊ ထင်း

☆ 9:8 ၄ရာ၊ ၂၅:၉။ ၆ရာ၊ ၃၆:၁၉။

ရှူးသားနှင့်ရွှေကိုပေးပို့လေသည်။ တည်ဆောက်  
 ရေးပြီးဆုံးချိန်၌ရှောလမုန်မင်းသည်ဟိရုံ  
 အားဂါလိလဲနယ်မြေရှိမြို့နှစ်ဆယ်ကိုပေး တော်မူ၏။-  
 12 ဟိရုံသည်ထိုမြို့များသို့သွားရောက်ကြည့်ရှု  
 ပြီးနောက် မနှစ်သက်သဖြင့်ရှောလမုန်မင်း  
 အား 'အဆွေတော်ပေးသည့်မြို့များကား  
 အဘယ်သို့သောမြို့များနည်း' ဟုဆိုသည်  
 ကို- 13 အစွဲပြု၍ထိုအရပ်ကိုကာဗုလဟူ၍  
 ယခုတိုင်အောင်သမုတ်ကြလေသည်။-  
 14 ဟိရုံသည်ရှောလမုန်အားရွှေချိန်လေးတန်  
 နီးပါးပေးပို့ခဲ့သတည်း။

ရှောလမုန်၏အခြားလုပ်ဆောင်ချက်များ  
 (၆ရာ၊ ၈:၃-၁၈)

15 ရှောလမုန်မင်းသည်ဗိမာန်တော်နှင့်နန်းတော်တည်  
 ဆောက်မှုတွင်လည်းကောင်း၊ မြို့၏အရှေ့ပိုင်း၌မြေ  
 ဖို့လုပ်ရာတွင်လည်းကောင်း၊ မြို့ရိုးတည်ဆောက်  
 ရာတွင်လည်းကောင်း ချွေးတပ်ကိုအသုံးပြုတော်  
 မူ၏။ မင်းကြီးသည်ချွေးတပ်ဖြင့်ပင်လျှင်ဟာဇေ  
 မြို့၊ မေဂိ ၃ ဒေါ်မြို့နှင့်ဂေဇာမြို့တို့ကိုလည်းပြန်  
 လည်တည်ဆောက်တော်မူ၏။- 16 (အီဂျစ်ဘုရင်သည်ဂေဇာမြို့ကိုတိုက်ခိုက်  
 ယူပြီးလျှင် မြို့သူမြို့သားတို့ကိုသတ်၍မြို့ကို  
 မီးရှို့ပစ်လေသည်။ ထို့နောက်သမီးတော်အား  
 ရှောလမုန်နှင့်ထိမ်းမြားမ ၆ ဂလာပြုချိန်၌ထို

မြို့ကိုလက်ဖွဲ့တော်မူ၏။- 17 သို့ဖြစ်၍ရှောလမုန်သည်ဂေဇာမြို့ကိုပြန်လည်တည်ဆောက်တော်မူခြင်းဖြစ်၏။)

ရှော လမုန်သည်အောက်ဗေသောရု န်မြို့၊-  
18 ဗာလက်မြို့၊ ယုဒပြည်တောက နှု  
တာရရှိတာ ဒမော်မြို့တို့ကိုလည်းကောင်း၊-

19 ရိက္ခာသိုလှောင်ရာမြို့များ၊ မြင်းများ၊ စစ်ရထား များ၊  
စခန်းမြို့များကိုလည်းကောင်း၊ ယေရု ရှလင်မြို့၊ လေဗန  
န်တောင်ပေါ်နှင့်နိုင်ငံတော် အတွင်းအခြားဒေသများတွင်  
မိမိဆောက် လုပ်လိုသမျှသောအဆောက်အအုံများကို  
လည်းကောင်းချွေးတပ်ဖြင့်ပင်တည်ဆောက်တော်

မူ၏။- 20-21 ရှောလမုန်သည်ခါနာ န်ပြည်ကိုကူသရေလ  
အမျိုးသားတို့သိမ်းယူစဉ်အခါက မသတ်  
ဘဲထားခဲ့သည့်ခါနာ န်အမျိုးသားများမှ  
ဆင်းသက်လာသူတို့ကိုမိမိ၏ချွေးတပ်

အဖြစ်အသုံးပြုလေသည်။ ထိုသူတို့အထဲ  
တွင်အာမောရုံ၊ ဟံ တု တိ၊ ဖေရဇိ၊ ဟံဝိနှင့်ယေ  
ဗုသိအမျိုးသားတို့ပါဝင်ကြ၏။ ထိုသူ  
တို့၏သားမြေးများသည်ယနေ့တိုင်အောင်  
ဆက်လက်၍ကျွန်ခံနေကြသတည်း။-

22 ရှောလမုန်သည်ယုဒအမျိုးသားတို့ကိုမူ  
ကျွန်ခံစေတော်မူ။ သူတို့သည်စစ်သူရဲ များ၊ မှူးမတ်များ၊  
စစ်ရထားမှူးများနှင့် မြင်းစီးသူရဲများအဖြစ်ဖြင့်အမှုထမ်း  
ရကြလေသည်။

23 ရှောလမုန်၏ဆောက်လုပ်ရေးစီမံကိန်းများတွင်  
လုပ်ကိုင်နေသောချွေးတပ်သားတို့အပေါ်ကြီး  
ကြပ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးငါးရာငါးဆယ်ရှိသတည်း။

24 ထို့နောက်ရှောလမုန်သည် အီဂျစ်ဘုရင်၏သမီး  
တော်ကိုသူ၏အတွက် မိမိဆောက်လုပ်ပေးသည့်  
စံနန်းသို့ဒါဝိ ဒ်မြို့မှခေါ်ဆောင်လာပြီး နောက်  
မြို့၏အရှေ့ပိုင်းတွင်မြေဖို့တော်မူ၏။

25 ရှောလမုန်သည်ထာဝရဘုရားအတွက် မိမိ  
တည်ဆောက်ထားသည့်ယဇ်ပလ္လင်ပေါ်တွင်မီးရှို့  
ရာယဇ်နှင့် မိတ်သဟာယယဇ်များကိုတစ်  
နှစ်လျှင်သုံးကြိမ်ပူဇော်လေသည်။ ထာဝရ  
ဘုရားအားနုံ့သာပေါင်းကိုလည်းမီးရှို့ပူ  
ဇော်တော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍သူသည်မိမိ၏  
တော်တည်ဆောက်မှုကိုအပြီးသတ်တော်မူ သတည်း။\*

26 ရှောလမုန်မင်းသည်ဒေသပြည်၊ ဧလုတ်မြို့အနီး  
အက္ခာဗာပင်လယ်ကွေ့ကမ်းခြေပေါ်ရှိဧဇယုန်  
ဂါဗမြို့တွင်သင်္ဘောများကိုလည်းတည်ဆောက်  
လေသည်။- 27 ဟိရ်မင်းသည်လည်းအလုပ်ရည်ဝသည့်သင်္ဘော  
သားအချို့ကို ရှောလမုန်၏လူတို့နှင့်အတူ  
အမှုထမ်းရန်ပေးပို့တော်မူ၏။- 28 သူတို့သည်ဩဖိရမြို့သို့သင်္ဘောလွှင့်ကြ  
ပြီးနောက် ရွှေအချိန်တစ်ဆယ့်ခြောက်တန်  
နီးပါးကိုရှောလမုန်ထံသို့ယူဆောင်လာ ကြ၏။

\* 9:25 ထု၊ ၂၃:၁၇၊ ၂၄:၂၃။ တရား၊ ၁၆:၁၆။

# 10

ရှေ့ဘဘုရင်မအလည်အပတ်ကြွရောက်လာခြင်း  
(၆ရာ၊ ၉:၁-၁၂)

1 ရှေ့ဘပြည့်ရှင်ဘုရင်မသည် ရှောလမုန်၏ကျော်  
 စောကိတ္တိသတင်းကိုကြားလျှင် ခက်ခဲသောပုစ္ဆာ  
 များဖြင့်မင်းကြီးအားပညာစမ်းရန်ယေရု  
 ရှလင်မြို့သို့ကြွလာတော်မူ၏။-<sup>☆</sup> 2 ဘုရင်မသည်နံ့သာမျိုး၊  
 ကျောက်မျက်ရတနာ၊ ရွှေအမြောက်အများတင်ဆောင်ထားသည့်  
 ကုလားအုတ်များနှင့်တကွ များစွာသော  
 အခြံအရံလိုက်ပါလျက်ရောက်ရှိလာလေ သည်။  
 သူသည်မင်းကြီးရှေ့တော်သို့ရောက်သော  
 အခါမိမိစဉ်းစားရသမျှသောပုစ္ဆာတို့ကို မေးတော်မူ၏။-  
 3 မင်းကြီးကလည်းတစ်ခုမကျန်ဖြေကြား  
 တော်မူသည်။ မင်းကြီးမဖြေရှင်းနိုင်လောက်  
 အောင်ခက်ခဲသည့်ပုစ္ဆာဟူ၍မရှိ။- 4-5 ဘုရင်မသည်မင်းကြီးဉာဏ်ပညာရှိ  
 မင်းကြီး ဆောက်လုပ်ထားသည့်နန်းတော်၊  
 သူကျွေးမွေးသည့် အစားအစာ၊ မှူးမတ်များနေထိုင်ရန်အဆောက်  
 အအုံများ၊ နန်းတွင်းအရာရှိအစေခံများကို  
 စီမံခန့်ခွဲပုံနှင့်သူတို့ဝတ်ဆင်ထားသောဆင်  
 တူဝတ်စုံများ၊ စားသောက်ပွဲများတွင်မင်းကြီး  
 အားလုပ်ကျွေးရသည့်အစေအပါးများ၊  
 ဗိမာန်တော်တွင်ပူဇော်ထားသည့်ယဇ်များကို

☆ 10:1 မ၊ ၁၂: ၄၂။ လု၊ ၁၁:၃၁။



မြင်သောအခါအံ့ဩတွေဝေ၍သွားလေသည်။-

<sup>6</sup> သူသည်ရှောလမုန်အား ကျွန်ုပ်သည်ရှောဘပြည်  
တွင်ရှိစဉ်အခါက အဆွေတော်နှင့်အဆွေတော်

၏ဉာဏ်ပညာတော်အကြောင်းကိုကြားသိခဲ့ရ  
သည့်သတင်းမှန်ပေ၏။- <sup>7</sup> သို့ရာတွင်ကျွန်ုပ်သည်ကိုယ်တိုင်မျက်မြင်ဒိဋ္ဌ

မတွေ့မမြင်ရမိစဉ်အခါက ထိုသတင်းကို  
မယုံနိုင်ပါ။ ထိုစဉ်အခါကျွန်ုပ်ကြားသိ

ရသည့်အရာများသည် ယခုတွေ့မြင်ရသည့်  
အမှုအရာများ၏ထက်ဝက်မျှပင်မရှိပါ။

အဆွေတော်၏ဉာဏ်ပညာတော်နှင့်စည်းစိမ်  
ချမ်းသာသည်ကျွန်ုပ်ကြားသိခဲ့သည်ထက်

များစွာပိုမိုကြီးကျယ်ပါပေသည်။- <sup>8</sup> အဆွေတော်၏မိဖုရားများသည်အဝ  
် ဂ လာရုံကြပါသည်တကား။ အဆွေတော်၏

အပါးတော်တွင်အစဉ်ခစားလျက် အဆွေ  
တော်၏ထံမှဉာဏ်ပညာနှင့်ယှဉ်သောစကား

များကိုကြားရသူအဆွေတော်၏အစေခံ များသည်လည်း  
အလွန်မ ့ ဂလာရုံကြပါသည် တကား။-

<sup>9</sup> အဆွေတော်၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားသည် မ  
် ဂလာရုံတော်မူပါစေသတည်း။ ကိုယ်တော်သည်

အဆွေတော်ကိုလွန်စွာနှစ်သက်မြတ်နိုးတော်မူ  
သည်ဖြစ်၍ ဣသရေလဘုရင်အဖြစ်ချီးမြှောက်

တော်မူလေပြီ။ ဣသရေလလူမျိုးကိုထာဝစဉ်  
ချစ်တော်မူသဖြင့် သူတို့အားတရားမျှတစွာ

အုပ်စိုးစေရန်အဆွေတော်ကိုမင်းမြှောက်တော် မူလေပြီ''  
ဟုပြော၏။

10 ထိုနောက်ရှေ့ဘဘုရင်မသည်ရှောလမုန်အား  
ရွှေချိန်ငါးတန်နီးပါးကိုလည်းကောင်း၊ နံ့သာ  
မျိုးအမြောက်အမြားနှင့်ကျောက်မျက်ရတနာ  
တို့ကိုလည်းကောင်းပေးဆက်တော်မူ၏။ ရှောလမုန်  
ရရှိဖူးသမျှသောနံ့သာမျိုးတို့အနက်ဘုရင်  
မပေးဆက်သည့်နံ့သာမျိုး၏ပမာဏမှာ  
အများဆုံးဖြစ်သတည်း။

11 ဩဖိရမြို့မှရွှေများကိုတင်ဆောင်လာသော  
ဟိရို၏သင်္ဘောစုသည် စ နှု ဒကူးသားနှင့်ကျောက်  
မျက်ရတနာမြောက်မြားစွာကိုလည်းယူ  
ဆောင်ခဲ့လေသည်။- 12 ရှောလမုန်သည်စ

နှု ဒကူးသားကိုဗိမာန်တော်နှင့် နန်းတော်တွင်  
လက်ရန်းများပြုလုပ်ရာတွင်လည်း ကောင်း၊  
ဂီတဆရာများအတွက်စောင်းကြိုး၊ စောင်းငယ်များပြုလုပ်ရာတွင်လည်း  
အသုံးပြုတော်မူ၏။ ထိုမျှကောင်းသောစ  
နှု ဒကူး သားမျိုးကိုကူသရေလပြည်သို့  
ယခင်အဘယ် အခါကမျှမသွင်းစဖူးချေ။ ယနေ့တိုင်  
အောင်လည်းမမြင်ဘူးချေ။

13 ရှောလမုန်မင်းသည်အခါအားလျော်စွာ ပေးလေ့  
ပေးထရှိသည့်လက်ဆောင်များကို ရှေ့ဘဘုရင်မ  
အားရက်ရောစွာပေးတော်မူသည့်အပြင် ဘုရင်မ

အလိုရှိသမျှသောအရာတို့ကိုလည်းပေးတော်  
မူ၏။ ထို့နောက်ဘုရင်မနှင့်အခြေအရံတို့သည်  
ရှေ့ဘပြည်သို့ပြန်သွားကြ၏။

ရှောလမုန်၏ဋ္ဌနအင်အား  
(၆ရာ၊ ၉: ၁၃-၂၉)

14 နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်းရှောလမုန်သည်ရွှေချိန်နှစ်ဆယ့်  
ငါးတန်ရရှိ၏။- 15 ထို့အပြင်ကုန်သည်ကြီးများထံမှကောက်ခံရရှိ  
သည့်အခွန်အကောက်များ၊ ကုန်စည်ကူးသန်းရောင်း  
ဝယ်မှုမှထွက်ပေါ်လာသည့်အမြတ်အစွန်းများ၊  
အာရပ်ဘုရင်များနှင့်နယ်မြေဘုရင်ခံများ  
ဆက်သသည့်အခွန်များရရှိသေး၏။

16 ရှောလမုန်သည်ဒိုင်းကြီးနှစ်ရာကိုပြုလုပ်ပြီး  
လျှင် တစ်ခုစီကိုရွှေချိန်တစ်ဆယ့်ငါးပေါင်ခန့်  
ဖြင့်မွမ်းမံထားစေ၏။- 17 ရွှေချိန်လေးပေါင်ခန့်စီဖြင့်မွမ်းမံထားသောဒိုင်း  
ငယ်သုံးရာကိုလည်းပြုလုပ်၍ ထိုဒိုင်းအားလုံး ကိုလေဗနု  
န်ခန်းမဆောင်တွင်ထားရှိစေ၏။

18 မင်းကြီးသည်ရွှေစင်ဖြင့်မွမ်းမံထားသည့် ဆင်  
စွယ်ရာဇပလ္လင်ကြီးကိုလည်းပြုလုပ်တော်မူ၏။-  
19-20 ရာဇပလ္လင်ကိုတက်ရန်လှေကားထစ်ခြောက်ထစ်ရှိ၍  
ယင်းတို့၏အစွန်းတစ်ဘက်တစ်ချက်တွင်ခြင်္သေ့  
ရုပ်တစ်ကောင်စီရှိသဖြင့် စုစုပေါင်းခြင်္သေ့ရုပ်  
တစ်ဆယ့်နှစ်ကောင်ရှိလေသည်။ ရာဇပလ္လင်၏  
ကျောဘက်တွင်နွားလားဥသဘ၏ခေါင်းရုပ်

တစ်ခုရှိ၍ လက်တင်နှစ်ခု၏ဘေးတစ်ဘက်  
 တစ်ချက်၌ခြင်သော်လည်းတစ်ခုစီရှိလေသည်။  
 အခြားအဘယ်နိုင်ငံတွင်မျှကျသို့သော  
 ရာဇပလ္လင်မျိုးမရှိချေ။

21 ရှောလမုန်၏သောက်တော်ရေဖလားမှန်သမျှ  
 သည်ရွှေဖြင့်ပြီး၍ လေဗနု န်တောခေါ်ခန်းမ  
 ဆောင်တွင်ရှိသမျှသောအသုံးအဆောင်များ  
 သည်လည်းရွှေစင်ဖြင့်ပြီးသတည်း။ ရှောလမုန်

၏လက်ထက်ကငွေကိုတန်ဖိုးမထားသဖြင့်  
 ငွေအသုံးအဆောင်မထားချေ။- 22 မင်းကြီးသည်ဟိရ်၏သင်္ဘောစုနှင့်အ  
 ကူးသန်း သွားလာရန်ပင်လယ်ကူးသင်္ဘောများရှိလေသည်။  
 ထိုသင်္ဘောတို့သည်သုံးနှစ်လျှင်တစ်ကြိမ်ပြည်တော်  
 သို့ပြန်လာ၍ ရွှေ၊ ငွေ၊ ဆင်စွယ်၊ လူဝံနှင့်မျောက်များ  
 ကိုယူဆောင်လာတတ်ကြ၏။

23 ရှောလမုန်မင်းသည်ဘုရင်တကာတို့ထက်ပို၍  
 စည်းစိမ်ချမ်းသာနှင့်ဉာဏ်ပညာရှိတော်မူ၏။-

24 ထို့ကြောင့်ကမ္ဘာအရပ်ရပ်မှလူတို့သည်မင်းကြီး  
 အား ထာဝရဘုရားပေးတော်မူသောဉာဏ်ပညာ  
 ဖြင့် မြက်ဆိုသည့်စကားများကိုကြားနာရန်  
 လာရောက်ကြ၏။- 25 နှစ်စဉ်လာရောက်ကြသူအပေါင်းတို့သည်ကိုယ်စီ  
 ကိုယ်ငှ ရွှေထည်၊ အဝတ်တန်ဆာ၊ လက်နက်၊ နံ့သာ  
 မျိုး၊ မြင်း၊ လားတို့ကိုလက်ဆောင်ပဏ္ဏာအဖြစ်  
 မင်းကြီးအားဆက်သကြလေသည်။

26 ရှောလမုန်သည်စစ်ရထားတစ်ထောင့်လေးရာနှင့်  
 မြင်းကောင်ရေတစ်သောင်းနှစ်ထောင်ရှိသောတပ်ကို  
 ဖွဲ့စည်းပြီးနောက် အချို့ကိုယေရုရှလင်မြို့တွင်  
 လည်းကောင်း၊ အချို့ကိုအခြားမြို့တို့တွင်လည်း  
 ကောင်းစခန်းချ၍ထားတော်မူ၏။-☆

27 သူ၏လက်ထက်တော်၌ယေရုရှလင်မြို့တွင်ငွေ  
 သည်ကျောက်ခဲကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ သစ်ကတိုး  
 သားသည်ယုဒပြည်တောင်ခြေ၌အလေ့ကျ  
 ပေါက်သောပိုးစာပင်ကဲ့သို့လည်းကောင်းပေါ်

များလေသည်။-☆ 28 မူသရိပြည်နှင့်ကိလိကိပြည်<sup>4</sup>  
 မှမြင်းများ၊-☆ 29 အီဂျစ်ပြည်မှရထားများတင်သွင်းမှုကိုမင်း  
 ကြီး၏အဝယ်တော်များကချုပ်ကိုင်ထားကြ၏။  
 သူတို့သည်ဟံ တၗ တံနှင့်ရှုရိဘုရင်တို့အားမြင်း  
 တစ်ကောင်လျှင် ငွေသားခြောက်ရာနှုန်းဖြင့်လည်း  
 ကောင်း၊ ရထားတစ်စီးလျှင်ငွေသားတစ်ရာငါး  
 ဆယ်နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်းရောင်းချကြလေ သည်။

# 11

## ထာဝရဘုရားအားရှောလမုန်ကျောခိုင်းခြင်း

1 ရှောလမုန်ချစ်ခင်မြတ်နိုးသည့် လူမျိုးခြား  
 အမျိုးသမီးအမြောက်အမြားရှိ၏။ သူသည်

---

☆ 10:26 ၃ရာ၊ ၄:၂၆။ ☆ 10:27 တရား၊  
 ၁၇:၁၇။ 4 10:28 \* မူသရိပြည်နှင့်ကိလိကိပြည်။  
 ယခုခေတ်အရှေ့တောင်တူရကီနိုင်ငံရှိရှေး နိုင်ငံများဖြစ်သည်။  
 ရှောလမုန်၏လက်ထက်မြင်း မွေးမြူရေးဗဟိုဌာနများဖြစ်သည်။ ☆ 10:28  
 တရား၊ ၁၇:၁၆။

အီဂျစ်ဘုရင်၏သမီးတော်ကိုသာမကဘဲ ဟံ  
 တံ အမျိုးသမီးများ၊ မောဘအမျိုးသမီး  
 များ၊ အ မှ မုန်အမျိုးသမီးများ၊ ဒေဒိုအမျိုး  
 သမီးများနှင့်ဇိဒု န်အမျိုးသမီးများကို  
 လည်းမိဖုရားမြှောက်တော်မူလေသည်။-\*

2 ထာဝရဘုရားသည်ကူသရေလအမျိုးသား  
 တို့အား`သင်တို့သည်လူမျိုးခြားများနှင့်အိမ်  
 ထောင်မပြုရ။ သူတို့သည်သင်တို့၏စိတ်နှလုံး  
 ကိုသူတို့ဘုရားများဘက်သို့အမှန်ပင်ယိမ်း  
 ယိုင်စေကြလိမ့်မည်။" ဟုမိန့်တော်မူခဲ့၏။  
 သို့ ပါလျက်ရှောလမုန်သည်ထိုအမျိုးသမီး  
 များနှင့်စုံဖက်တော်မူလေသည်။- \* 3 ရှောလမုန်သည်မင်းသမီးခုနစ်ရာကို  
 မြားသည့်အပြင် သူ၏မောင်းမတော်သုံးရာ  
 ရှိသေး၏။ သူတို့သည်မင်းကြီးအားထာဝရ  
 ဘုရားကိုကျောခိုင်းစေပြီးလျှင်၊- 4 အိုမင်းလာချိန်၌လူမျိုးခြားတို့၏ဘုရား  
 များကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်စေကြ၏။ မင်းကြီး  
 သည်ခမည်းတော်ဒါဝိဒ်ကဲ့သို့ မိမိ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားအားသစ္စာ

5 ဇိဒု န်ဘုရားမအာရှတရက်နှင့်စက်ဆုပ်ဖွယ်  
 ကောင်းသည့် အ မှ မုန်ဘုရားမိလကိုအားဝတ်ပြု  
 ကိုးကွယ်၍၊- 6 ထာဝရဘုရားရှေ့တော်တွင်ဒုစရိုက်ကိုပြု  
 လျက် ခမည်းတော်ဒါဝိ ဒ်ကဲ့သို့ထာဝရဘုရား  
 ထံလုံးဝဆည်းကပ်ကိုးကွယ်ခြင်းမပြုပေ။-

\* 11:1 တရား၊ ၁၇:၁၇။ \* 11:2 ထွ၊ ၃၄:၁၆။ တရား၊ ၇:၃-၄။

7 ယေရုရှလင်မြို့အရှေ့ဘက်ရှိတောင်ပေါ်တွင် စက်  
 ဆုပ်ဖွယ်ကောင်းသည့်မောဘဘုရား၊ ခေမုရှနှင့်  
 စက်ဆုပ်ဖွယ်ကောင်းသော အ မှ မုန်ဘုရားမောလုတ်  
 အားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရန်ဌာနကိုလည်းကောင်း  
 တည်ဆောက်လေသည်။- 8 လူမျိုးခြားမိဖုရားအပေါင်းတို့သည်မိမိတို့  
 သက်ဆိုင်ရာဘုရားများအားနို့သာပေါင်းကို  
 မီးရှို့ပူဇော်နိုင်ရန်နှင့် ယဇ်ပူဇော်နိုင်ရန်ဝတ်ပြု  
 ကိုးကွယ်ရာဌာနများကိုလည်းတည်ဆောက်  
 ပေးတော်မူ၏။

9-10 ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်  
 ထာဝရဘုရားသည် ရှောလမုန်အားနှစ်ကြိမ်  
 တိုင်တိုင်ထင်ရှား၍ လူမျိုးခြားတို့၏ဘုရား  
 များကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်းမပြုရန်မိန့်  
 ကြားတော်မူသော်လည်း ရှောလမုန်သည်  
 ထာဝရဘုရား၏စကားတော်ကိုနား မထောင်ဘဲ  
 ကိုယ်တော်အားကျောခိုင်းသော ကြောင့်  
 ထာဝရဘုရားသည်ရှောလမုန်အား အမျက်ထွက်တော်မူသဖြင့်၊-

11 “သင်သည်ငါနှင့်ပြုထားသည့်ပဋိညာဉ်ကို  
 ချိုးဖောက်လျက် ငါ၏အမိန့်တော်ကိုလွန်ဆန် သည်ဖြစ်၍  
 ငါသည်နိုင်ငံတော်ကိုသင့်လက်မှ မုချရုပ်သိမ်းပြီးလျှင်  
 သင်၏မျိုးမတ်တစ်ဦး အားပေးအပ်မည်။-

12 သို့ရာတွင်ငါသည်သင့်ခမည်းတော်ဒါဝိ ဒ်၏  
 မျက်နှာကိုထောက်၍ သင်၏လက်ထက်၌ဤ

အမှုကိုမပြုဘဲသင်၏သားလက်ထက် ရောက်မှပြုမည်။-  
 13 သို့သော်လည်းငါသည်ငါ့အစေခံဒါဝိ ဒ်၏  
 မျက်နှာကိုထောက်၍လည်းကောင်း၊ ငါ၏မြို့တော်  
 အဖြစ်ငါရွေးချယ်ထားသည့်ယေရုရှလင်မြို့  
 ကိုထောက်ထား၍လည်းကောင်း သူ၏ထံမှတစ်  
 နိုင်ငံလုံးကိုမရုပ်သိမ်း။ သူ၏အတွက်တစ်နှွယ်  
 ကိုချန်ထားမည်" ဟုရှောလမုန်အားဗျာဒိတ်  
 ပေးတော်မူ၏။

**ရှောလမုန်၏ရန်သူများ**

14 သို့ဖြစ်၍ထာဝရဘုရားသည် ဧဒုံမင်းမျိုးနွယ်  
 တစ်ဦးဖြစ်သူဟာဒဒ်အား ရှောလမုန်ကိုပုန်ကန်  
 စေတော်မူ၏။- 15-16 ဤအရေးအခင်းမပေါ်ပေါက်မီကာလအတော်  
 ကြာက ဧဒုံပြည်ကိုဒါဝိ ဒ်နိမ့်နင်းအောင်မြင်ပြီး  
 နောက် တပ်မတော်ဗိုလ်ချုပ်ယွာဘသည်စစ်ပွဲတွင်  
 ကျဆုံးသူတို့ကိုသဂြိုဟ်ရန်ထိုပြည်သို့သွား၍  
 မိမိ၏တပ်သားများနှင့်အတူခြောက်လမျှ  
 နေထိုင်ကာဧဒုံပြည်သားယောကျ်ားမှန်သမျှ  
 ကိုသတ်လေသည်။- 17 ဟာဒဒ်နှင့်သူဖခင်၏အစေခံအချို့သာလျှင်  
 လွတ်မြောက်၍ အီဂျစ်ပြည်သို့ထွက်ပြေးကြ၏။  
 (ထိုစဉ်အခါကဟာဒဒ်သည်ကလေးသူငယ်  
 မျှသာရှိသေး၏။-) 18 သူတို့သည်မိဒျ  
 န်ပြည်မှထွက်ခွာပြီးလျှင်ဖာရန် မြို့သို့ရောက်ရှိကြသောအခါ  
 လူအချို့တို့သည် သူတို့ဘက်သို့ဝင်ရောက်လာကြ၏။



ထို့နောက်သူ တို့သည်အီဂျစ်ပြည်သို့ထွက်သွား၍အီဂျစ်  
 ဘုရင်ထံသို့ရောက်ရှိကြသောအခါ မင်းကြီး  
 သည်ဟာဒဒ်အား မြေ၊ အိမ်နှင့်၊ စားနပ်ရိက္ခာကို  
 ပေးတော်မူ၏။- 19 ဟာဒဒ်သည်မင်းကြီးနှင့်ချစ်ကျွမ်းဝင်၍လာ  
 ရကား မင်းကြီးကသူ့အားမိဖုရားတာပနက် ၏ညီမ၊  
 မိမိ၏ခယ်မတော်နှင့်စုံဖက်ပေးတော် မူ၏။-  
 20 ထိုအမျိုးသမီးသည်သားဂေနုဗတ်ကိုဖွားမြင်  
 ရာ ထိုသားကိုနန်းတော်တွင်း၌မိဖုရားကပင်  
 လျှင်စောင့်ရှောက်ပြုစုထားသဖြင့် သူငယ်သည်  
 ဘုရင်၏သားတော်များနှင့်အတူနေထိုင်ရ လေသည်။

21 ဒါဝိ ဒ်မင်းကွယ်လွန်တော်မူ၍ တပ်မတော်ဗိုလ်  
 ချုပ်ယွာဘသည်လည်းသေဆုံးပြီဖြစ်ကြောင်း  
 အီဂျစ်ပြည်သို့သတင်းရောက်ရှိလာသော  
 အခါ ဟာဒဒ်ကအီဂျစ်ဘုရင်ထံ `အကျွန်ုပ်  
 အားမိမိတိုင်းပြည်သို့ပြန်ခွင့်ပြုတော်မူ ပါ။'  
 ဟုလျှောက်လေ၏။

22 မင်းကြီးက `အဘယ်ကြောင့်နည်း။ အဘယ်အလို  
 ဆန္ဒမပြည့်ဝ၍သင့်ပြည်သို့ပြန်လိုပါသနည်း။'  
 ဟုမေးတော်မူ၏။

ဟာဒဒ်က `ယင်းသို့မဟုတ်ပါ။ သို့ရာတွင်ပြန်  
 ခွင့်ပေးတော်မူပါ။' ဟုလျှောက်ထားပြီးလျှင်  
 မိမိ၏ပြည်သို့ပြန်သွားလေ၏။

ဟာဒဒ်သည်နိဗ္ဗာန်ပြည်တွင်မင်းပြုလျက် ကူသ  
ရေလလူမျိုးကိုရွံရှာ၍ရန်မူလေသည်။<sup>5</sup>

<sup>23</sup> ဘုရားသခင်သည်ဇလျာဒ၏သားရေဇန်ကို  
လည်း ရှောလမုန်အားပုန်ကန်စေတော်မူ၏။ ရေဇန်  
သည်မိမိ၏သခင်၊ ဇောဘဘုရင်၊ ဟာဒဒေဇာ  
ထံမှထွက်ပြေးပြီးလျှင်တောပုန်းအဖွဲ့ခေါင်း  
ဆောင်လုပ်၍နေလေ၏။- <sup>24</sup> (ဤသို့ဖြစ်ပျက်မှုမှာဒါဝိ  
ဒ်သည်ဟာဒဒေဇာ ကိုနှိမ်နင်း၍ ထိုမင်း၏ရှုရိမဟာမိတ်များကို  
သုတ်သင်ပြီးချိန်၌ဖြစ်သတည်း။) ရေဇန်သည်  
မိမိ၏နောက်လိုက်များနှင့်အတူ ဒမာသက်မြို့  
သို့သွားရောက်နေထိုင်ရာသူ၏လူတို့သည်သူ့  
ကိုရှုရိဘုရင်အဖြစ်မင်းမြှောက်ကြလေသည်။-

<sup>25</sup> ရေဇန်သည်လည်းရှောလမုန်အသက်ရှင်သမျှ  
ကာလပတ်လုံး ကူသရေလလူမျိုးတို့အား  
ရန်မူလျက်နေ၏။

ယေရောဗော င်အားဘုရားသခင်ပေးတော်မူသော  
ကတိတော်

<sup>26</sup> ရှောလမုန်အားပုန်ကန်သူအခြားလူတစ်ယောက်  
မှာ ဇေရိ မ်ပြည်၊ ဇေရဒရွာသား၊ နေဗတ်၏သား  
ယေရောဗော င်ဖြစ်သည်။ သူသည်ရှောလမုန်၏  
နန်းတွင်းအရာရှိတစ်ဦးဖြစ်၍ သူ၏မိခင်မှာ

<sup>5</sup> 11:22 \* ဟာဒဒ်သည်။ ဟာဒဒ်သည် -- ရန်မူလေသည်။ ဘာသာပြန်မှု  
ဟောင်းတစ်ခုအရ၊ ဟေဗြဲမူတွင်အခန်းငယ် ၂၅ အဆုံးတွင်ရှိပါသည်။

၆၉ ရွာနာမည်ရှိသောမုဆိုးမဖြစ်၏။-

27 ပုန်ကန်မှုဖြစ်ပွားပုံကားဤသို့တည်း။

ရှောလမုန်သည်ယေရုရှလင်မြို့အရှေ့ပိုင်းတွင်  
မြေဖို့လျက် မြို့ရိုးများကိုတိုးချဲ့လျက်နေ၏။-

28 လုပ်ရည်ကိုင်ရည်ကောင်းသူယေရောဗော  
င်၏လုံ့လ ဝိရိယကိုမြင်တော်မူသောအခါ ရှောလမုန်  
သည်သူ့အားမနာရှေ့နှင့်ဗေရိ မ်နယ်မြေများ အတွက်  
ချွေးတပ်မှူးအဖြစ်ဖြင့်ခန့်အပ်တော် မူ၏။-

29 တစ်နေ့သ၌ယေရောဗော င်သည်ယေရုရှလင်မြို့  
မှခရီးပြုရန်ထွက်ခွာလာစဉ် လမ်းပေါ်၌သူ  
နှင့်ရှိလောမြို့သားပရောဖက်အဟိယတို့  
နှစ်ဦးတည်းတွေ့ဆုံမိကြလေသည်။-

30 အဟိယသည်မိမိဝတ်ထားသည့်ဝတ်လုံ  
သစ်ကိုချွတ်၍ တစ်ဆယ့်နှစ်ပိုင်းဆုတ်ဖြဲ ပြီးလျှင်၊-

31 ယေရောဗော င်အား`သင့်အတွက်ဝတ်လုံစ  
ဆယ်ခုကိုယူလော့။ က္ကသရေလအမျိုးသား  
တို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားကသင့်  
အား`ငါသည်ရှောလမုန်ထံမှနိုင်ငံတော်ကို ရုပ်သိမ်း၍  
က္ကသရေလတို့၏နယ်မြေဆယ်ခု ကိုပေးမည်။-

32 ငါ၏အစေခံဒါ ဝိ ဒ်၏မျက်နှာကိုထောက်၍  
လည်းကောင်း၊ က္ကသရေလတစ်နိုင်ငံလုံးမှငါ  
ရွေးချယ်ထားသည့်မြို့တော်တည်းဟူသော ယေရု  
ရှလင်မြို့ကိုထောက်ထား၍လည်းကောင်း၊ ငါသည်

ရှောလမုန်အတွက်နယ်မြေတစ်ခုကိုချန်ထား ပေးမည်။-  
33 ဤသို့ငါပြုရမည့်အကြောင်းမှာရှောလမုန်သည်

ငါ့ကိုပစ်ပယ်၍ ဇိဒု န်ဘုရားမအာရှတရက်၊  
မောဘဘုရားခေမုရှ၊ အ မ မုန်ဘုရားမိလကို  
တို့ကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်သောကြောင့်ဖြစ်၏။

ရှောလမုန်သည်ငါ၏အမိန့်တော်ကိုလွန်ဆန်  
လေပြီ။ သူသည်မကောင်းမှုကိုပြု၍ငါ၏  
ပညတ်တော်များနှင့်အမိန့်တော်တို့ကိုသူ၏  
ခမည်းတော်ဒါဝိ ဒ်နာခံသကဲ့သို့မနာခံ။-

34 သို့ရာတွင်ငါသည်သူ၏ထံမှတစ်နိုင်ငံလုံး  
ကိုရုပ်သိမ်းဦးမည်မဟုတ်။ ငါရွေးချယ်ခန့်ထား

၍ငါ၏ပညတ်တော်များနှင့်အမိန့်တော်တို့  
ကိုနာခံသူ၊ ငါ၏အစေခံဒါဝိ ဒ်၏မျက်နှာ  
ကိုထောက်၍ ငါသည်ရှောလမုန်အားတစ်သက်  
လုံးထိုနိုင်ငံကိုအုပ်စိုးစေမည်။- 35 သူ၏သားလက်ထက်ရောက်မှထိုနိုင်ငံ

ရုပ်သိမ်း၍ က္ကသရေလဆယ်နွယ်ကိုသင့်အား  
ငါပေးမည်။- 36 ရှောလမုန်၏သားကိုမူကားက္ကသရေလတစ်  
နွယ်ကိုငါပေးမည်။ ဤသို့ပေးခြင်းအကြောင်း

မှာငါ့အားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာဌာနအဖြစ်ဖြင့်  
ငါရွေးချယ်ထားသည့်မြို့တော်တည်းဟူသော  
ယေရုရှလင်မြို့၌ ငါ၏အစေခံဒါဝိ ဒ်၏  
သားမြေးများအဆက်မပြတ်နန်းစံလျက်

ရှိနေစေရန်ဖြစ်၏။- 37 အချင်းယေရောဗော င်၊

ငါသည်သင့်အားကူသရေလ ဘုရင်အဖြစ်ခန့်ထားမည်။  
သင်သည်မိမိအလိုရှိ သောနယ်မြေတို့ကိုအုပ်စိုးရလိမ့်မည်။-

38 အကယ်၍သင်သည်ငါ၏စကားကိုအကြွင်းမဲ့  
နားထောင်ကာငါ့ပညတ်တော်တို့ကိုကျင့်သုံး  
ပြီးလျှင် ငါ၏အစေခံဒါဝိ ဒ်နည်းတူငါ့အမိန့်  
တို့ကိုနာခံခြင်းအားဖြင့် ငါနှစ်သက်မြတ်နိုး  
အောင်ပြုလျှင်သင်နှင့်အတူအစဉ်အမြဲငါ

ရှိမည်။ သင့်အားကူသရေလဘုရင်အဖြစ်ခန့်  
ထားပြီးလျှင် ဒါဝိ ဒ်၏သားမြေးများအတွက်  
ငါပြုသကဲ့သို့သင်၏သားမြေးတို့ကိုလည်း  
သင့်နောက်၌ကေနအမှန်ဆက်လက်နန်းစံ စေမည်။-

39 ရှောလမုန်၏အပြစ်အတွက်ငါသည်ဒါ ဝိ ဒ်၏  
သားမြေးတို့အားဒဏ်ခတ်မည်။ သို့သော်အစဉ်  
အမြဲမဟုတ်' ဟုမိန့်တော်မူ၏' ဟုဆင့်ဆို လေသည်။

40 ထို့ကြောင့်ရှောလမုန်သည် ယေရောဗော  
င်ကိုသတ် ရန်ကြိုးစားလေ၏။ ယေရောဗော  
င်သည်အီဂျစ် ဘုရင်ရှိရှက်ထံသို့ထွက်ပြေး၍ ရှောလမုန်  
ကွယ်လွန်သည့်တိုင်အောင်အီဂျစ်ပြည်တွင်နေ လေသည်။

ရှောလမုန်ကွယ်လွန်ခြင်း

(၆ရာ၊ ၉: ၂၉-၃၁)

41 ရှောလမုန်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အခြားအမှုအရာ  
များ၊ နေထိုင်ပြုမူပုံနှင့်ပညာဉာဏ်ရှိပုံအကြောင်း  
တို့ကိုရှောလမုန်အ တှ ထုပု ပ တှ တိစာစောင်တွင်ရေးသား

ဖော်ပြထားလေသည်။- 42 သူသည်လေးဆယ့်တစ်  
နှစ်တိုင်တိုင်ယေရုရှလင် မြို့တွင်နန်းစံတော်မူလျက်  
ဣသရေလတစ် နိုင်ငံလုံးကိုအုပ်စိုးတော်မူခဲ့သတည်း။-  
43 သူသည်ကွယ်လွန်၍ဒါဝိဒ်၏မြို့၌သင်္ဂြိုဟ်ခြင်း  
ကိုခံရ၏။ သားတော်ရောဗောင်သည်နန်းတက် လေ၏။

# 12

## မြောက်ပိုင်းအနွယ်များပုန်ကန်ကြခြင်း (၆ရာ၊ ၁၀:၁-၁၉)

1 ရောဗောင်သည်မိမိအားမင်းမြောက်ရန် ဣသရေလ  
ပြည်မြောက်ပိုင်းရှိလူတို့စုရုံးလျက်ရှိရာရှေခင်  
မြို့သို့သွား၏။- 2 ရှောလမုန်မင်း၏ဘေးမှလွတ်မြောက်ရန်ထွက်  
ပြေးသွားသူနေဗက်၏သားယေရောဗောင်သည်  
ထိုသတင်းကိုကြားသောအခါအီရုစံပြည်  
မှပြန်လာလေသည်။- 3 ဣသရေလပြည်မြောက်ပိုင်းမှလူတို့သည်သူ့ကို  
ခေါ်ယူပြီးလျှင် သူနှင့်အတူရောဗောင်  
မင်းထံသို့ သွားကြ၏။ သူတို့က၊-  
4 “အရှင်ခမည်းတော်ရှောလမုန်သည်ကျွန်ုပ်တို့  
အပေါ်လေးလံသောထမ်းပိုးကိုတင်တော်မူခဲ့  
ပါ၏။ အရှင်သည်ထိုလေးလံသောထမ်းပိုးနှင့်  
ပင်ပန်းသောဝန်ကိုပေါ့ပါးစေလျက် အကျွန်ုပ်တို့  
အားနေသာထိုင်သာရှိအောင်ပြုတော်မူမည်ဆို  
ပါက အကျွန်ုပ်တို့သည်သစ္စာရှိစွာအရှင်၏

အမှုတော်ကိုထမ်းဆောင်ပါမည်''  
ထားကြ၏။

ဟုလျှောက်

5 ရောဗော င်ကလည်း`သုံးရက်ကြာလျှင်ငါ့ထံသို့  
ပြန်ခဲ့ကြ။ ထိုအခါမှသင်တို့အားငါအဖြေ ပေးမည်''  
ဟုဆို၏။

6 ထို့နောက်ရောဗောင်သည် ခမည်းတော်ရှောလမုန်၏  
အတိုင်ပင်ခံအသက်ကြီးသူအမတ်များအား`ထို  
သူတို့ကိုငါအဘယ်သို့ဖြေကြားရပါမည်နည်း။  
သင်တို့အဘယ်သို့အကြံပေးလိုကြပါသနည်း''  
ဟုမေးတော်မူ၏။

7 မှူးမတ်တို့က`အရှင်သည်ထိုသူတို့အားအကျိုး  
ပြုလိုတော်မူပါလျှင် သူတို့၏ပန်ကြားချက်ကို  
လိုက်လျောတော်မူပါ။ သူတို့သည်အရှင်၏အမှု တော်ကို  
အစဉ်အမြဲသစ္စာနှင့်ထမ်းဆောင်ကြ ပါလိမ့်မည်''  
ဟုလျှောက်ထားကြ၏။

8 သို့ရာတွင်ရောဗော င်သည်ထိုမှူးမတ်တို့ပေးသည့်  
အကြံကိုလျစ်လျူရှု၍ အပါးတော်တွင်ခစား  
နေကျဖြစ်သောမိမိ၏ငယ်သူငယ်ချင်း  
လူငယ်လူရွယ်များထံသို့သွားပြီးလျှင်၊-

9 `သင်တို့ကငါ့အားအဘယ်သို့အကြံပေးကြ  
ပါမည်နည်း။ သူတို့၏ဝန်ကိုပေါ့ပါးအောင်ပြု  
လုပ်ပေးရန် ငါ့ထံပန်ကြားလျှောက်ထားနေသူ

တို့အားအဘယ်သို့ဖြေကြားရပါမည်နည်း''  
ဟုမေးတော်မူ၏။

10 ထိုသူငယ်များက ``အရှင်သည်သူတို့အား`ငါ၏  
လက်သန်းသည်ခမည်းတော်၏ခါးထက်ပို၍ တုတ်၏။-

11 ငါ့ခမည်းတော်တင်သောဝန်လေးသည်မှန်၏။  
ငါ တင်သောဝန်ကားထိုထက်ပင်ပို၍လေးလိမ့်မည်။  
သူသည်သင်တို့အားကြိမ်နှင့်ရိုက်၏။ ငါမူကား  
ကြာပွတ်နှင့်ရိုက်အံ့' ဟုဖြေကြားတော်မူပါ''  
ဟုလျှောက်ကြ၏။

12 သုံးရက်မျှကြာသောအခါယေရောဗော  
င်နှင့် ကုသရေလအမျိုးသားတို့သည် ရောဗော  
င်မင်း မှာကြားလိုက်သည့်အတိုင်းပြန်လာကြ၏။-

13 ထိုအခါရောဗော င်သည်အသက်ကြီးသူအတိုင်  
ပင်ခံအမတ်များပေးသည့်အကြံကိုလျစ်လျူ ရှုပြီးလျှင်-

14 လူငယ်လူရွယ်တို့ပေးသည့်အကြံအတိုင်းထို  
သူတို့အား ``ငါ့ခမည်းတော်တင်သောဝန်လေး  
သည်မှန်၏။ ငါတင်သောဝန်ကားထိုထက်ပင်ပို  
၍လေးလိမ့်မည်။ သူသည်သင်တို့အားကြိမ်နှင့်  
ရိုက်၏။ ငါမူကားကြာပွတ်နှင့်ရိုက်အံ့''

ဟု ခက်ထန်စွာဖြေကြားတော်မူ၏။-

15 မင်းကြီးသည်ဤသို့ပြည်သူတို့အားအလေး  
ဂရုမပြုဘဲနေတော်မူခြင်းမှာ ပရောဖက်  
အဟိယအားဖြင့်ယေရောဗော င်အားကိုယ်တော်



ပေးတော်မူခဲ့သည့်ကတိတော်ကို အကောင်  
အထည်ပေါ်စေရန်ထာဝရဘုရားအလို  
ရှိတော်မူသောကြောင့်ဖြစ်၏။

16 မိမိတို့၏ပန်ကြားချက်ကို မင်းကြီးနားထောင်  
တော့မည်မဟုတ်ကြောင်းသိရှိကြသောအခါ လူ  
တို့က "ဒါဝိ ဒိဋ္ဌိငါတို့လူမျိုးတော်မရှိ။ ယေရှု  
၏သားဌ်ငါတို့အမွေမရှိ။ အို က္ကသရေလပြည်  
သူတို့၊ ငါတို့နေရပ်သို့ပြန်ကြကုန်အံ့။ အို ဒါဝိ ဒါ  
သင်၏အိမ်ကိုပြန်ကြည့်လော့" ဟုဟစ်အော်ကြ ကုန်၏။

သို့ဖြစ်၍က္ကသရေလပြည်သူတို့သည်ပုန်ကန် ကြ၏။-

☆ 17 ရောဗော င်သည်ယုဒနယ်မြေတွင်နေထိုင်သူတို့  
ကိုသာလျှင် အုပ်စိုးရလေသည်။

18 ထိုအခါရောဗော င်မင်းသည် ချွေးတပ်တာဝန်ခံ  
အဒေါနိုရ်အား က္ကသရေလအမျိုးသားတို့ထံ  
သို့စေလွှတ်တော်မူ၏။ သို့ရာတွင်က္ကသရေလ  
အမျိုးသားတို့က ထိုသူအားခဲနှင့်ပစ်သတ်ကြ  
သဖြင့် ရောဗော င်သည်မိမိရထားပေါ်သို့အဆော  
တလျင်တက်၍ယေရှုရှလင်မြို့သို့ထွက်ပြေး လေ၏။-

19 ထိုကာလမှစ၍က္ကသရေလပြည်မြောက်ပိုင်း  
ပြည်သူတို့သည် ဒါဝိ ဒ်မင်းမျိုးကိုပုန်ကန်  
ကြလေသတည်း။

20 က္ကသရေလအမျိုးသားတို့သည် အီဂျစ်ပြည်

☆ 12:16 ၂ရာ၊ ၂၀:၁။

မှယေရောဗော င်ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသည့်  
 သတင်းကိုကြားသောအခါ သူ့အားလူထု  
 အစည်းအဝေးသို့ဖိတ်ခေါ်ကာ က္လသရေလ  
 ဘုရင်အဖြစ်မင်းမြှောက်ကြကုန်၏။ ယုဒ  
 အနွယ်သာလျှင်ဒါဝီ ဒ်၏သားမြေးတို့  
 အပေါ်တွင်သစ္စာစောင့်ကြလေသည်။

ပရောဖက်ရှေမာယပြန်ကြားသည့်ဗျာဒိတ်တော်  
 (၅ရာ၊ ၁၁:၁-၄)

21 ရောဗော င်သည်ယေရုရှလင်မြို့သို့ရောက်ရှိလာ  
 သောအခါ က္လသရေလပြည်မြောက်ပိုင်းကိုပြန်  
 လည်သိမ်းပိုက်ရန်ကြံစည်လျက် ယုဒနှင့်ဗ  
 ယာ မိန်အနွယ်များမှလက်ရွေးစင်တပ်သား  
 တစ်သိန်းရှစ်သောင်းကိုစုရုံးစေတော်မူ၏။

22 သို့ရာတွင်ဘုရားသခင်သည် ပရောဖက်  
 ရှေမာယကိုစေလွှတ်၍၊- 23 ရောဗော  
 င်မင်းနှင့်တကွယုဒအနွယ်ဝင်နှင့် ဗ

ယာမိန်အနွယ်ဝင်အပေါင်းတို့အား၊-

24 ``သင်တို့သည်သင်တို့၏ညီအစ်ကိုများဖြစ်  
 ကြသောက္လသရေလပြည်သူတို့ကိုမတိုက်  
 မခိုက်ကြနှင့်။ ယခုဖြစ်ပျက်ခဲ့သောအမှု  
 သည်ငါ၏အလိုတော်အတိုင်းဖြစ်သဖြင့်  
 သင်တို့အားလုံးမိမိတို့နေရပ်သို့ပြန်ကြ လော့''  
 ဟုထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူကြောင်း ဆင့်ဆိုစေတော်မူ၏။

သူတို့အားလုံးသည် လည်းထာဝရဘုရား၏အမိန့်တော်ကို နာခံလျက်မိမိတို့နေရပ်သို့ပြန်သွား ကြ၏။

ဘုရားသခင်အားယေရောဗောဇ်ကျောခိုင်းခြင်း

25 ကူသရေလဘုရင်ယေရောဗောဇ်သည်တောင် ပေါများသောဖေရိမိပ်ပြည်၊ ရှေ့ခင်မြို့ကို တံတိုင်းကာပြီးလျှင်ကာလအတန်ကြာမျှ နန်းစံတော်မူ၏။ ထို့နောက်ထိုမြို့မှထွက်ခွာ ၍ပေဇွေလမြို့ကိုတံတိုင်းကာတော်မူ၍၊-

26-27 'ငါ၏ပြည်သူတို့သည်ယခုအတိုင်းယေရုရှလင်မြို့ရှိဗိမာန်တော်သို့သွား၍ ထာဝရ ဘုရားအားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ကြလျှင် သူတို့ သည်ယုဒဘုရင်ရောဗောဇ်၏ကျေးဇူးသစ္စာ ကိုပြောင်းလဲခံယူကာငါ့အားလုပ်ကြံ ကြပေလိမ့်မည်' ဟုတွေးတောလျက်နေ၏။

28 ယင်းသို့တွေးတောပြီးနောက် ယေရောဗောဇ်သည် ရွှေနားလားဥသဘရုပ်နှစ်ကောင်ကိုသွန်း လုပ်၍ပြည်သူတို့အား 'သင်တို့သည်ကိုးကွယ် ဝတ်ပြုရန်အတွက် ယေရုရှလင်မြို့သို့သွားရ ကြသည်မှာကာလအတော်ကြာပြီ။ အို ကူသ ရေလပြည်သူတို့၊ သင်တို့အားအီဂျစ်ပြည် မှထုတ်ဆောင်လာတော်မူသောဘုရားများ ကားဤဘုရားများပင်တည်း' ဟုမိန့်တော် မူ၏။-

☆ 29 ထို့နောက်ရွှေနှားလားဥသဘရုပ်တစ်ကောင်  
ကိုဗေသလမြို့၌လည်းကောင်း၊ အခြားတစ်  
ကောင်ကိုဒန်မြို့၌လည်းကောင်းထားတော်မူ၏။-

30 ထို့ကြောင့်ပြည်သူတို့သည်ထိုမြို့များသို့သွား  
ရောက်ကာ ကိုးကွယ်ဝတ်ပြုလျက်အပြစ်ကူး  
လွန်ကြကုန်၏။- 31 ယေရောဗော

င်သည်တောင်ထိပ်များတွင်ကိုးကွယ်  
ဝတ်ပြုရာဌာနများကိုလည်းတည်ဆောက်ပြီး  
လျှင် လေဝိအနွယ်ဝင်မဟုတ်သောသူတို့အား  
ပုရောဟိတ်များအဖြစ်ခန့်ထားတော်မူလေ သည်။

ဗေသလမြို့တွင်ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်းကို  
ပြစ်တင်ရှုတ်ချခြင်း

32 ယေရောဗော င်သည်ယုဒပြည်တွင်ကျင်းပသည့်  
ပွဲတော်နှင့်အလားတူဘာသာရေးပွဲတော်ကို  
လည်း အဋ္ဌမလတစ်ဆယ့်ငါးရက်နေ့၌ကျင်းပ  
ရန်ပြဋ္ဌာန်းတော်မူ၏။ သူသည်မိမိသွန်းလုပ်

ထားသောနှားလားဥသဘရုပ်များအား  
ဗေသလမြို့ရှိယဇ်ပလ္လင်တွင်ယဇ်များကို  
ပူဇော်၍ မိမိဆောက်လုပ်ထားသည့်ကိုးကွယ်  
ဝတ်ပြုရာဌာနများတွင် အမှုတော်ဆောင်  
လျက်ရှိသောယဇ်ပုရောဟိတ်တို့ကိုထို  
မြို့၌တာဝန်ပေးအပ်တော်မူ၏။-☆ 33 မင်းကြီးသည်မိမိသတ်မှတ်ပေးသည့်

☆ 12:28 ထွ၊ ၃၂:၄။ ☆ 12:32 ဝတ်၊ ၂၃: ၃၃-၃၄။

ဖြစ်သည့် အဋ္ဌမလတစ်ဆယ့်ငါးရက်နေ့၌  
 ဗေသလမြို့ရှိ ယဇ်ပလ္လင်သို့သွား၍ ယဇ်ပူဇော်  
 ကာကွသရေလပြည်သူတို့အတွက် မိမိကိုယ်  
 တိုင်တီထွင်ပြုစု ဌာ န်းပေးသည့်ပွဲတော်ကို  
 ကျင်းပတော်မူသတည်း။

### 13

1 ယုဒပြည်မှပရောဖက်တစ်ပါးသည်  
 ထာဝရ ဘုရား၏အမိန့်တော်အရဗေသလမြို့သို့  
 သွားရာယဇ်ပူဇော်ရန် ယဇ်ပလ္လင်တွင်ယေရော  
 ဗော င်ရပ်လျက်နေချိန်၌ရောက်ရှိလာလေသည်။-

2 ထာဝရဘုရား၏အမိန့်တော်အတိုင်းပရော  
 ဖက်က`အို ယဇ်ပလ္လင်၊ ယဇ်ပလ္လင်၊ ထာဝရဘုရား  
 က`ယောရှိနာမည်တွင်မည့်သူငယ်သည်ဒါဝိ ၃  
 ၏သားချင်းစုတွင်ဖွားမြင်လိမ့်မည်။ ပူဇော်

သကာများကိုသင်၏အပေါ်တွင်တင်လူကာ  
 မိစ္ဆာယဇ်ပလ္လင်များတွင်အမှုထမ်းဆောင်သော  
 ယဇ်ပူဇော်ဟိတ်တို့အား သူသည်သင့်အပေါ်  
 မှာတင်၍ယဇ်ပူဇော်လိမ့်မည်။ လူရိုးတို့ကို

လည်းတင်၍မီးရှို့လိမ့်မည်' ဟုမိန့်တော် မူ၏'  
 ဟုဆင့်ဆို၏။-<sup>၂</sup> 3 ထို့နောက်ပရောဖက်ကဆက်လက်၍`ဤယဇ်ပလ္လင်  
 သည်ပြိုကွဲ၍ ပလ္လင်ပေါ်ရှိပြာတို့သည်လည်းပျံ  
 လွင့်လိမ့်မည်။ ထိုအခါငါ့အားဖြင့်ဤစကား

\* 13:2 ၄ရာ၊ ၂၃: ၁၅-၁၆။

ကိုထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူကြောင်းသင် သိလိမ့်မည်''  
ဟုဟောလေ၏။

4 ထိုစကားကိုကြားလျှင်ယေရောဗော င်မင်းသည်  
ပရောဖက်အားလက်ညှိုးထိုး၍'' ထိုသူကိုဖမ်း  
ဆီးကြလော့'' ဟုအမိန့်ပေးတော်မူ၏။ ထိုခဏ  
၌သူသည်လေဖြတ်သဖြင့်မိမိ၏လက်ကို  
ပြန်လည်ရုပ်သိမ်း၍မရတော့ချေ။- 5 ပရောဖက်သည်ထာဝရဘုရား၏နှု  
တော်ကိုကြိုတင်ဖော်ပြခဲ့သည့်အတိုင်း ယဇ်ပလ္လင်  
သည်လည်းရုတ်တရက်ပြိုကွဲကာပြာတို့သည်  
မြေပေါ်သို့ဖိတ်စင်၍ကျလေသည်။- 6 ယေရောဗော  
င်မင်းက'' အကျွန်ုပ်၏လက်ပျောက်ကင်း စေရန်  
သင်၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားထံ အသနားခံပါလော့''  
ဟုတောင်းပန်၏။

ပရောဖက်သည်ထာဝရဘုရားထံတော်သို့ဆု  
တောင်းသဖြင့် မင်းကြီး၏လက်သည်ရောဂါ  
ပျောက်လေ၏။- 7 ထိုအခါမင်းကြီးကပရောဖက်အား'' အကျွန်ုပ်  
နှင့်အတူ နန်းတော်သို့လိုက်၍အစားအစာ  
သုံးဆောင်ပါလော့။ သင့်အားလက်ဆောင်ပေး ပါမည်''  
ဟုဆို၏။

8 ပရောဖက်ကလည်း'' ဘုရင်မင်း၏စည်းစိမ်ဥစ္စာ  
တစ်ဝက်ကိုပင်ပေးသော်လည်းငါမလိုက်လိုပါ။  
အဘယ်အစားအစာကိုမျှမစားလိုပါ။-

9 ထာဝရဘုရားကငါ့အားအဘယ်အစာ

ရေစာကိုမျှမစားမသောက်ရန်နှင့် လာလမ်း  
 အတိုင်းမပြန်ရန်ပညတ်တော်မူပြီ" ဟု လျှောက်၏။-  
 10 ထို့နောက်သူသည်လာလမ်းဖြင့်မပြန်ဘဲ  
 အခြားလမ်းဖြင့်ပြန်လေ၏။

**ဗေသလမြို့ရှိပရောဖက်အိုကြီး**

11 ထိုအချိန်အခါ၌ဗေသလမြို့တွင်နေထိုင်  
 သူပရောဖက်အိုကြီးတစ်ပါးရှိ၏။ သူ၏သား  
 များသည်ထိုနေ့၌ဗေသလမြို့တွင်ယုဒ  
 ပရောဖက်ပြုမှုသွားပုံနှင့် မင်းကြီးအား  
 ပြောကြားသောစကားများကိုဖခင်အား ပြန်ပြောကြ၏။-

12 ပရောဖက်အိုကြီးက "ထိုသူသည်အဘယ်  
 လမ်းဖြင့်ပြန်သနည်း" ဟုသားတို့အားမေး  
 လျှင်သားတို့သည်ယုဒပရောဖက်ပြန်သည့်  
 လမ်းကိုညွှန်ပြကြ၏။- 13 ပရောဖက်အိုကြီးက "ငါ၏မြည်းကိုကုန်းနှီး  
 တင်ကြလော့" ဟုဆိုသည့်အတိုင်းသားတို့

သည်ကုန်းနှီးတင်၍ပေးကြ၏။-☆ 14 ထိုအခါသူသည်မြည်းကိုစီး၍ယုဒပ  
 ဖက်၏နောက်သို့လိုက်လေ၏။ ဝက်သစ်ချပင်  
 တစ်ပင်အောက်တွင်ထိုပရောဖက်ထိုင်လျက်  
 နေသည်ကိုတွေ့သောအခါ ပရောဖက်အို  
 ကြီးက "သင်သည်ယုဒပြည်မှလာသော ပရောဖက်လော့"  
 ဟုမေး၏။

ထိုသူကလည်း "ဟုတ်ပါသည်" ဟုဖြေ၏။

☆ 13:13 ၄ရာ၊ ၂၃: ၁၅-၁၆။

15                   `ငါနှင့်အတူအိမ်သို့လိုက်၍အစားအစာကို  
စားသောက်ပါလော့''                   ဟုပရောဖက်အိုကြီးက  
ခေါ်ဖိတ်၏။

16                   သို့ရာတွင်ယုဒပရောဖက်က`ငါသည်သင်နှင့်  
အတူမလိုက်နိုင်။                   သင်ညွှတ်ပြုသည်ကိုလည်း  
လက်မခံနိုင်။                   သင်နှင့်အတူ၍အရပ်တွင်  
အဘယ်အစာရေစာကိုမျှမစားမသောက်                   နိုင်။-

17                   အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ထာဝရဘုရားက  
ငါ့အား`အဘယ်အစာရေစာကိုမျှမစား  
မသောက်နှင့်။                   လာလမ်းအတိုင်းလည်းမပြန်                   နှင့်'  
ဟုညွှတ်တော်မူသောကြောင့်ဖြစ်ပါ                   သည်''  
ဟုပြန်ပြောလေ၏။

18                   ထိုအခါဗေသလမြို့သားပရောဖက်အိုကြီး  
က`ငါသည်လည်းသင်ကဲ့သို့ပင်ပရောဖက်ဖြစ်  
ပါ၏။                   ထာဝရဘုရား၏အမိန့်တော်အရ  
ကောင်းကင်တမန်တစ်ပါးကသင့်ကိုအိမ်သို့  
ဖိတ်ခေါ်၍ညွှတ်ပြုရန်                   ငါ့အားမှာကြား  
ထားပါသည်''                   ဟုဆို၏။                   ယင်းသို့ထိုပရောဖက်  
ကြီးကမှားသုံး၍ပြောဆိုသဖြင့်၊

19                   ယုဒပရောဖက်သည်သူနှင့်အတူ                   အိမ်သို့  
လိုက်၍အစားအစာကိုသုံးဆောင်လေသည်။-

20                   သူတို့သည်စားပွဲတွင်ထိုင်လျက်နေစဉ်ပရော  
ဖက်အိုကြီးသည်                   ထာဝရဘုရား၏ဗျာဒိတ်



တော်ရောက်၍၊- 21-22 ယုဒပရောဖက်အား ``ထာဝရဘုရားကသင်သည်  
 ငါ၏စကားတော်ကိုမနာခံ။ ငါ၏အမိန့်တော်  
 အတိုင်းမဆောင်ရွက်။ အစားအစာမစားရန်ငါ  
 မှာကြားသော်လည်း ဤအရပ်သို့ပြန်လာကာစား  
 သောက်သည်ဖြစ်သောကြောင့်အသတ်ခံရလိမ့်မည်။  
 သင်၏အလောင်းကိုဘိုးဘေးတို့သင်္ချိုင်းတွင်  
 သင်္ဂြိုဟ်ရလိမ့်မည်ဟုမိန့်တော်မူ၏။'' ဟုဆင့်ဆို၏။

23 သူတို့စားသောက်၍ပြီးသောအခါ ပရောဖက်အို  
 ကြီးသည်မြည်းကိုကုန်းနှီးတင်၍ပေးသဖြင့်၊-

24 ယုဒပရောဖက်သည်မြည်းကိုစီး၍ထွက်လာ  
 ရာလမ်းတွင် ခြင်္သေ့ကိုက်၍သေလေ၏။-

25 သူ၏အလောင်းသည်လမ်းပေါ်တွင်လဲလျက်  
 မြည်းနှင့်ခြင်္သေ့သည်လည်း ထိုအလောင်းအနီး  
 ဌ်ပင်ရပ်လျက်နေကြ၏။ ယင်းသို့လမ်းပေါ်  
 တွင်လဲနေသောအလောင်းကိုလည်းကောင်း၊  
 အနီးတွင်ရပ်လျက်နေသောမြည်းနှင့်ခြင်္သေ့  
 ကိုလည်းကောင်းခရီးသွားသူအချို့တို့  
 မြင်ကြ၏။ သူတို့သည်ဗေသလမြို့သို့  
 သွားပြီးလျှင်မိမိတို့တွေ့မြင်ခဲ့ရသည့်  
 အဖြစ်အပျက်ကိုပြောကြားကြ၏။

26 ပရောဖက်အိုကြီးသည် ထိုသတင်းကိုကြား  
 သောအခါ ``ဤသူကားထာဝရဘုရား၏အမိန့်  
 တော်ကိုလွန်ဆန်သည့်ပရောဖက်ပင်ဖြစ်ပါသည် တကား။

ထာဝရဘုရားသည်မိမိအမိန့်တော်ရှိ ခဲ့သည့်အတိုင်း  
 ခြင်္သေ့ကိုစေလွှတ်၍ကိုက်သတ်စေ တော်မူလေပြီ။  
 ဟုဆို၏။- 27 ထိုနောက်သူသည်မိမိ၏သားတို့အား ``ငါ၏မြည်း  
 ကိုကုန်းနှီးတင်ကြလော့။'' ဟုဆိုသည်အတိုင်း  
 သူတို့သည်ကုန်းနှီးတင်၍ပေးကြ၏။-

28 ထိုအခါပရောဖက်အိုကြီးသည်မြည်းကိုစီး  
 ၍ထွက်သွားရာ လမ်းပေါ်တွင်သေနေသောပရော  
 ဖက်နှင့်အနီးတွင်ရပ်နေလျက်ရှိနေသေးသည့်  
 မြည်းနှင့်ခြင်္သေ့ကိုတွေ့လေ၏။ ခြင်္သေ့သည်လူ  
 သေကောင်ကိုလည်းမစား၊ မြည်းကိုလည်း မကိုက်။-

29 ပရောဖက်အိုကြီးသည်ထိုအလောင်းကိုယူ၍  
 မြည်းပေါ်သို့တင်ပြီးလျှင် ဝမ်းနည်းပူဆွေး  
 သည့်အထိမ်းအမှတ်ကိုပြုရန်နှင့်သင်္ဂြိုဟ်ရန်

ဗေသလမြို့သို့ယူဆောင်လာ၏။- 30 သူသည်ထိုအလောင်းကိုမိမိ၏အိမ်  
 သင်္ချိုင်းတွင်သင်္ဂြိုဟ်ပြီးနောက် မိမိ၏သားများ  
 နှင့်အတူ ``အို ငါ့ညီ၊ ငါ့ညီ'' ဟုဆို၍ငိုကြွေး  
 မြည်းတမ်းလေသည်။- 31 ထိုနောက်ပရောဖက်အိုကြီးသည်မိမိ၏သား  
 များအား ``ငါသေသောအခါထိုသူ၏အနီး  
 တွင်ကပ်၍ဤသင်္ချိုင်းတွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြလော့။-

32 ဗေသလမြို့ရှိယဇ်ပလ္လင်နှင့် ပတ်သက်၍လည်း  
 ကောင်း၊ ရှုမာရိမြို့များရှိဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာ  
 ဌာနများနှင့်ပတ်သက်၍လည်းကောင်း၊ ထာဝရ  
 ဘုရားအမိန့်တော်အရထိုသူပြန်ကြားသည့် စကား

မှန်သမျှသည်မှချအကောင်အထည် ပေါ်လာလိမ့်မည်''  
ဟုဆို၏။

ယေရောဗောဇ်၏ကြီးလေးသောအပြစ်

33 က္ကသရေလဘုရင်ယေရောဗော ဇ်သည်ယခုတိုင်  
အောင်ပင် မိမိ၏ဒုစရိုက်လမ်းစဉ်ကိုမစွန့်သေး  
ဘဲ မိမိတည်ဆောက်ထားသည့်ယဇ်ပလ္လင်များတွင်  
အမှုထမ်းရန် ယဇ်ပုရောဟိတ်များအဖြစ်သာမန်  
အိမ်ထောင်စုများမှရွေးချယ်ခန့်ထားလေ့ရှိ၏။  
သူ သည်ယဇ်ပုရောဟိတ်လုပ်လိုသူမှန်သမျှကို  
ခန့်ထားလေသည်။- 34 ဤသို့သူကူးလွန်သည့်အပြစ်ကြောင့်သူ၏  
မင်းဆက်သည်လုံးဝပျက်သုဉ်း၍သွားလေ၏။

14

ယေရောဗောဇ်၏သားကွယ်လွန်ခြင်း

1 ထိုအချိန်၌ယေရောဗော ဇ်၏သားအဘိယ  
သည်ဖျားနာလျက်နေ၏။- 2 ယေရောဗော  
ဇ်သည်မိမိ၏မိဖုရားအား''သင် သည်မိဖုရားမှန်းမသိစေရန်ရုပ်ဖျက်၍  
ငါ့ အားက္ကသရေလဘုရင်ဖြစ်လိမ့်မည်ဟု  
ဟောခဲ့သူပရောဖက်အဟိယနေထိုင် ရာရှိလော့မြို့သို့သွားလော့။-  
3 သူ့အတွက်မုန့်ဆယ်လုံး၊ မုန့်ပြားအချို့နှင့်  
ပျားရည်တစ်ဘူးကိုယူဆောင်သွားပြီးလျှင်  
ငါတို့၏သားအဘယ်သို့ဖြစ်မည်ကိုစုံစမ်း မေးမြန်းလော့။  
သူသည်သင့်အားပြောပြ လိမ့်မည်'' ဟုဆို၏။

4 သို့ဖြစ်၍မိဖုရားသည် ရှိလောမြို့ရှိအဟိယ  
၏အိမ်သို့သွားလေသည်။ အဟိယသည်  
အသက်ကြီးသဖြင့်မျက်စိကွယ်လျက်နေ၏။-

5 ထာဝရဘုရားက`ယေရောဗော င်၏မိဖုရား  
သည် ဖျားနာနေသောသားအကြောင်းကိုမေး  
မြန်းစုံစမ်းရန်လာလိမ့်မည်။ ထိုအခါသူ့  
အားဤအတိုင်းပြောလော့'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရောဗော င်၏မိဖုရားသည်အဟိယထံသို့  
ရောက်ရှိလာသောအခါ မိမိကိုယ်ကိုအခြား  
သူ၏အယောင်ကိုဆောင်၍လာ၏။-

6 သို့ရာတွင်အဟိယသည်တံခါးဝမှသူ၏  
ခြေသံကိုကြားသည်နှင့်`ဝင်ခဲ့လော့။ သင်သည်  
ယေရောဗော င်၏မိဖုရားဖြစ်ကြောင်းကိုငါ  
သိ၏။ အဘယ်ကြောင့်သင်သည် မိမိကိုယ်ကို  
အခြားသူ၏အယောင်ကိုဆောင်သနည်း။  
သင်၏အတွက်ငါ့မှာသတင်းဆိုးရှိ၏။-

7 ယေရောဗော င်အားဣသရေလအမျိုးသားတို့  
ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူသည်  
ကားဤသို့တည်း။ ကိုယ်တော်က`ငါသည်သင့်  
အားပြည်သူများအထဲမှရွေးချယ်၍ ငါ  
၏လူမျိုးတော်ဣသရေလအမျိုးသားတို့  
အားအုပ်စိုးစေခဲ့၏။- 8 ဒါဝိဒ်၏သားမြေးများလက်မှနိုင်ငံတော်ကို  
ယူ၍ သင့်အားပေးအပ်ခဲ့၏။ သို့ရာတွင်သင်သည်

ငါ့အားအကြွင်းမဲ့သစ္စာစောင့်၍ငါ၏ပညတ်  
 တို့ကိုစောင့်ထိန်းကာ ငါနှစ်သက်သည့်အမှု  
 များကိုသာပြုသောငါ၏အစေခံဒါဝိ ဒ်နှင့် မတူ။-  
 9 သင်သည်မိမိအလျင်အုပ်စိုးခဲ့သောမင်းတို့  
 ၏ကူးလွန်ခဲ့သည့်အပြစ်များထက်ပင် ပိုမို  
 ကြီးလေးသောအပြစ်များကိုကူးလွန်လေ  
 ပြီ။ ငါ့အားပစ်ပယ်ကာအခြားသောဘုရား  
 များကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်၍ ရုပ်တုများကို  
 ပြုလုပ်ခြင်းအားဖြင့် ငါ၏အမျက်တော်ကို  
 လှုံ့ဆော်လေပြီ။- 10 ဤအကြောင်းကြောင့်ငါသည်သင်၏မင်းဆက်  
 ကိုပျက်သုဉ်းစေမည်။ ကြီးငယ်မရွေးသင်၏  
 သားမြေးထဲမှယောကျာ်းမှန်သမျှကိုသုတ် သင်ပစ်မည်။  
 သင်၏အိမ်ထောင်စုသားတို့ကို ငါပယ်ရှင်းမည်။  
 သူတို့အားနောက်ချေးသဖွယ် ရှင်းလင်းပစ်မည်။-  
 \* 11 သင်၏အိမ်ထောင်စုသားများသည်မြို့တွင်း၌  
 သေလျှင်ခွေးစာ၊ မြို့ပြင်၌သေလျှင်လင်းတစာ  
 ဖြစ်ကြလိမ့်မည်။ ဤကားငါထာဝရဘုရားမိန့်  
 တော်မူသောစကားဖြစ်၏' ဟုမိန့်တော်မူ၏'  
 ဟုဆင့်ဆို၏။

12 ထို့နောက်အဟိယသည်ဆက်လက်၍ယေရော  
 ဗော င်၏မိဖုရားအား“ယခုနန်းတော်သို့ပြန်  
 လော့။ မြို့ကိုသင်ဝင်မိသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက်

---

\* 14:10 ၃ရာ၊ ၁၅:၂၉။

သင်၏သားသည်သေလိမ့်မည်။- 13 က္လသရေလပြည်သူအပေါင်းတို့သည်  
 အတွက် ဝမ်းနည်းကြကဲ့သည့်အထိမ်းအမှတ်  
 ကိုပြု၍သူ၏အလောင်းကိုသင်္ဂြိုဟ်ကြလိမ့်  
 မည်။ ယေရောဗောဇ်၏အိမ်ထောင်စုများအနက်  
 ထိုသားတစ်ဦးတည်းသာလျှင် လျောက်ပတ်  
 စွာသင်္ဂြိုဟ်ခြင်းကိုခံရလိမ့်မည်။ အဘယ်  
 ကြောင့်ဆိုသော်က္လသရေလအမျိုးသား  
 တို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားသည်  
 ထိုသူတစ်ဦးတည်းကိုသာလျှင်နှစ်သက်  
 တော်မူသောကြောင့်ဖြစ်၏။- 14 ထာဝရဘုရားသည်ယေရောဗော  
 ဇ်၏မင်း ဆက်ကိုပျက်သုဉ်းစေမည့်မင်းတစ်ပါးအား  
 က္လသရေလပြည်တွင်အုပ်စိုးစေတော်မူလိမ့် မည်။-  
 15 ထာဝရဘုရားဒဏ်ခတ်တော်မူသဖြင့် က္လသရေလ  
 ပြည်သည်ချောင်းငယ်တွင်တုန်လှုပ်လျက်နေသော  
 ကူပင်သဖွယ်တုန်လှုပ်သွားလိမ့်မည်။ က္လသရေလ  
 အမျိုးသားတို့သည်ဘိုးဘေးများအားကိုယ်တော်  
 ပေးအပ်တော်မူခဲ့သည့် ဤသာယာသောပြည်တော်  
 မှုနုတ်ပယ်ခြင်းကိုခံရကာဥဖရတ်မြစ်တစ်  
 ဖက်ကမ်းသို့ကွဲလွင့်သွားကြလိမ့်မည်။ အဘယ်  
 ကြောင့်ဆိုသော်သူတို့သည်အာရှရဘုရားမ  
 ရုပ်များကိုပြုလုပ်လျက်ကိုယ်တော်၏အမျက်  
 တော်ကိုလှုံ့ဆော်ကြသောကြောင့်ဖြစ်၏။-

16 ယေရောဗောဇ်သည်အပြစ်ကူး၍က္လသရေလ

ပြည်သူတို့အားလည်း အပြစ်ကူးရန်ရှေ့ဆောင်  
လမ်းပြသူဖြစ်သောကြောင့် ထာဝရဘုရားသည်  
ဣသရေလပြည်ကိုဒဏ်ခတ်တော်မူလိမ့်မည်'' ဟု ဆို၏။

17 ယေရောဗောဇ်၏မိဖုရားသည် တိရဇမြို့သို့ပြန်  
လည်ထွက်ခွာသွား၏။ သူသည်မိမိနန်းတော်သို့  
ဝင်မိသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက်သူ၏သားသည်သေ

လေ၏။- 18 ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏အစေခံပရော  
ဖက်အဟိယအားဖြင့်မိန့်တော်မူခဲ့သည့်အတိုင်း

ဣသရေလပြည်သူတို့သည်ထိုသူငယ်၏အတွက်  
ဝမ်းနည်းကြေကွဲသည့်အထိမ်းအမှတ်ကိုပြု၍  
သူ၏အလောင်းကိုသင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။

ယေရောဗောဇ်ကွယ်လွန်ခြင်း

19 ယေရောဗောဇ်မင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အခြားအမှု  
အရာအလုံးစုံကိုလည်းကောင်း၊ သူတိုက်ခဲ့သည့်  
စစ်ပွဲများနှင့်တိုင်းပြည်အုပ်ချုပ်ပုံတို့ကိုလည်း  
ကောင်း ဣသရေလရာဇဝင်တွင်ရေးထားသတည်း။-

20 ယေရောဗောဇ်သည်နှစ်ဆယ့်နှစ်နှစ်တိုင်တိုင်နန်းစံ  
တော်မူခဲ့၏။ သူကွယ်လွန်သောအခါသားတော်  
နာဒဒ်သည် ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာကို  
ဆက်ခံ၍နန်းတက်လေ၏။

ယုဒဘုရင်ယေရောဗောဇ်  
(၆ရာ၊ ၁၁:၅-၁၂:၁၅)

21 ရှောလမုန်၏သားရောဗော င်သည် ယုဒဘုရင်ဖြစ်  
လာချိန်၌ အသက်လေးဆယ့်တစ်နှစ်ရှိ၏။  
သူသည် ထာဝရဘုရားအားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာဌာန  
တော်အဖြစ် ကုသရေလအနွယ်အပေါင်းတို့နေ  
ထိုင်ရာမြို့ရွာများအနက် ကိုယ်တော်ရွေးချယ်  
တော်မူသောယေရုရှလင်မြို့၌တစ်ဆယ့်ခုနစ်  
နှစ်နန်းစံတော်မူ၏။ ရောဗော င်၏မယ်တော်မှာ အ မှ  
မုန်ပြည်သူနေမဖြစ်၏။- 22 ယုဒပြည်သူတို့သည်ထာဝရဘုရားအား  
ပြစ်မှားကြ၏။ သူတို့သည်မိမိတို့ဘိုးဘေး  
အပေါင်းတို့ထက်ပင် ပို၍ဆိုးရွားစွာပြစ်မှား  
လျက်ကိုယ်တော်၏အမျက်တော်ကိုလှုံ့ဆော်  
ကြလေသည်။- 23 သူတို့သည်ဘုရားအတုအယောင်များအား  
ကိုးကွယ်ဝတ်ပြုရန်ဌာနများကိုတည်ဆောက်  
ကြ၏။ တောင်ထိပ်များနှင့်အရိပ်ကောင်းသည့်  
သစ်ပင်အောက်တို့တွင်ကိုးကွယ်ဝတ်ပြုရန်  
ကျောက်တိုင်များနှင့်အရှုရတံခွန်တိုင်  
များကိုစိုက်ထူကြ၏။-☆ 24 အဆိုးရွားဆုံးအပြုအမူမှာ  
ရုပ်တုကိုးကွယ် ဝတ်ပြုရာဌာနများတွင်ပြည့်တန်ဆာအလုပ်  
ကိုအမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးများလုပ်ကိုင်  
ကြခြင်းပင်ဖြစ်၏။ ပြည်တော်သို့ကုသရေလ  
အမျိုးသားတို့ချီတက်ဝင်ရောက်လာချိန်၌  
ထာဝရဘုရားနှင့်ထုတ်တော်မူလိုက်သော

☆ 14:23 ၄ရာ၊ ၁၇:၉-၁၀။



ပြည်သူပြည်သားတို့ပြုကျင့်ခဲ့သည့်စက်  
 ဆုပ်ရွံရှာဖွယ်ရာအလေ့ဟူသမျှကို ယုဒ  
 ပြည်သူတို့သည်ပြုကျင့်ကြကုန်၏။\*

25 ရောဗော င်နန်းစံငါးနှစ်မြောက်၌ အီဂျစ်ဘုရင်  
 ရှိရှက်သည်ယေရုရှလင်မြို့ကိုတိုက်ခိုက်ပြီး လျှင်၊-

\* 26 ရှောလမုန်ပြုလုပ်ခဲ့သည့်ရွှေခိုင်းလွှားများ  
 အပါအဝင် ဗိမာန်တော်နှင့်နန်းတော်မှာဏ္ဍာ  
 တော်ရှိသမျှတို့ကိုသိမ်းယူသွားလေ သည်။-\*

27 ရောဗော င်သည်ထိုခိုင်းလွှားများကိုအစားထိုး  
 ရန် ကြေးဝါခိုင်းလွှားများပြုလုပ်၍နန်းတော်  
 တံခါးစောင့်မှူးတို့အားပေးအပ်တော်မူ၏။-

28 ဗိမာန်တော်သို့မင်းကြီးသွားရောက်သည့်အခါ  
 တိုင်း အစောင့်တပ်သားတို့သည်ထိုခိုင်းလွှား  
 များကိုကိုင်ဆောင်ရကြ၏။ ထိုနောက်ကင်း  
 ခန်းထဲတွင်ပြန်၍ထားရကြ၏။

29 ရောဗော င်မင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်  
 အခြားအမှု အရာရှိသမျှကို ယုဒရာဇဝင်တွင်ရေး  
 ထားလျက်ရှိသတည်း။- 30 ရောဗော င်နှင့်ယေရောဗော  
 င်တို့သည်အဆက် မပြတ်စစ်ဖြစ်လျက်နေခဲ့ကြ၏။-

31 ရောဗော င်ကွယ်လွန်သောအခါသူ့ကိုဒါဝိ ဒ်မြို့  
 တော်ရှိသင်္ချိုင်းတော်တွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။ (သူ၏မိခင်  
 မှာအ မှ မုန်ပြည်သူ့နေမဖြစ်၏။) သူ၏သားတော်

\* 14:24 တရား၊ ၂၃:၁၇။ \* 14:25 ဇရာ၊ ၁၂:၂-၈။ \* 14:26 ၃ရာ၊  
 ၁၀:၁၆-၁၇။ ဇရာ၊ ၉:၁၅-၁၆။

အဘိယသည်ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာကို  
ဆက်ခံ၍နန်းတက်လေသည်။

# 15

ယုဒဘုရင်အဘိယ  
(၆ရာ၊ ၁၃:၁-၁၄:၁)

1 က္လသရေလဘုရင်ယေရောဗော င်နန်းစံတစ်  
ဆယ့်ရှစ်နှစ်မြောက်၌ အဘိယသည်ယုဒ  
ပြည်တွင်နန်းတက်၍၊- 2 ယေရုရှလင်မြို့၌သုံးနှစ်နန်းစံတော်မူ၏။  
သူ၏မယ်တော်မှာအဗရှလုံ၏သမီးမာခါ ဖြစ်၏။-

3 အဘိယသည်မိမိ၏ခမည်းတော်ကူးခဲ့သည့်  
အပြစ်များကိုဆက်လက်၍ကူးလွန်၏။  
သူသည် မိမိ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားအား  
ဘေးတော်ဒါဝိ ဒ်ကဲ့သို့အကြွင်းမဲ့သစ္စာမစောင့်။-

4 သို့ရာတွင်သူ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား  
သည် ဒါဝိ ဒ်၏မျက်နှာကိုထောက်၍အဘိယမရှိ  
သည့်နောက်၌ ယေရုရှလင်မြို့ကိုအုပ်စိုးရန်နှင့်  
ယေရုရှလင်မြို့ကိုဘေးမဲ့လုံခြုံစွာစောင့်ထိန်း  
ရန်သားတော်တစ်ပါးကိုပေးတော်မူ၏။-\*

5 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ဒါဝိ ဒ်သည် ဘုရားသခင်  
နှစ်သက်တော်မူသည့်အမှုတို့ကိုသာလျှင်ပြုခဲ့  
သောကြောင့်ဖြစ်၏။ မင်းကြီးသည်ဟိ တု တိအမျိုးသား

\* 15:4 ၃ရာ၊ ၁၁:၃၆။

ဥရိယ၏အမှုကိစ္စမှတစ်ပါး အခြားအဘယ်  
 အခါ၌မျှကိုယ်တော်၏အမိန့်တော်ကိုလွန်ဆန်  
 ခဲ့ခြင်းမရှိပေ။-<sup>6</sup> အဘိယသည်မိမိ၏နန်းသက်တစ်လျှောက်  
 လုံး၌ယေရောဗော င်နှင့်စစ်ဖြစ်ခဲ့၏။-<sup>6</sup>

<sup>7</sup> အဘိယဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အခြားအမှု အရာရှိသမျှကို  
 ယုဒရာဇဝင်တွင်ရေးထား သတည်း။

<sup>8</sup> အဘိယကွယ်လွန်သောအခါ သူ့ကိုဒါဝိ ဒ်မြို့  
 တွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။ ထိုနောက်သားတော်အာသသည်  
 ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်း  
 တက်လေသည်။

ယုဒဘုရင်အာသ  
 (၆ရာ၊ ၁၅:၁၆-၁၆:၆)

<sup>9</sup> ဣသရေလဘုရင်ယေရောဗော င်နန်းစံအနှစ်  
 နှစ်ဆယ်မြောက်၌ အာသသည်ယုဒပြည်တွင်  
 နန်းတက်၍၊- <sup>10</sup> ယေရုရှလင်မြို့၌လေးဆယ့်တစ်နှစ်နန်းစံ  
 လေသည်။ သူ၏အဖွားမှာအဗရှလုံ၏ သမီးမာ  
 ခါဖြစ်၏။- <sup>11</sup> အာသသည်မိမိ၏ဘိုးဘေးဒါဝိ ဒ်ကဲ့သို့

ထားဝရဘုရားနှစ်သက်တော်မူသောအမှု တို့ကိုပြု၏။-  
<sup>12</sup> သူသည်ရုပ်တုကိုးကွယ်ဝတ်ပြုရာဌာနများ

တွင် ပြည့်တန်ဆာအလုပ်ကိုလုပ်နေသောအမျိုး  
 သားအမျိုးသမီးများကို တိုင်းပြည်မှနှင်ထုတ်  
 ပြီးလျှင် မိမိ၏ဘိုးတော်ဘေးတော်ဘုရင်များ

☆ 15:5 ၂ရာ၊ ၁၁:၁-၂၇။ ☆ 15:6 ၆ရာ၊ ၁၃:၃-၂၁။

ပြုလုပ်ခဲ့သည့်ရုပ်တုများကိုဖယ်ရှားပစ်တော် မူ၏။-  
☆ 13 မိမိ၏အဖွားမာခါ၏ထံမှလည်းမယ်တော်

ဘုရင်မရာထူးကိုနှုတ်သိမ်းတော်မူလေသည်။  
အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်မာခါသည်အသီးအနှံ  
ဖွံ့ဖြိုးမှုဆိုင်ရာ အာရှရဘုရားမအားဝတ်ပြု  
ကိုးကွယ်ရန်အတွက် ရှုမကောင်းမြင်မကောင်းသော  
ရုပ်တုကိုပြုလုပ်ထားသောကြောင့်ဖြစ်၏။

အာသ သည်ထိုရုပ်တုကိုခုတ်ပြီးလျှင်ကေဒြ၊  
န်ချောင်း အနီးတွင်မီးရှို့ပစ်တော်မူ၏။-

14 ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာဌာနများကိုအကုန်အစင်  
မဖျက်ဆီးသော်လည်း အာသသည်ထာဝရဘုရား  
အားတစ်သက်လုံးသစ္စာစောင့်တော်မူပေသည်။-

15 သူသည်ထာဝရဘုရားအားခမည်းတော်ဆက်  
ကပ်လှူဒါ န်းထားသမျှသောဥစ္စာပစ္စည်းများနှင့်  
မိမိကိုယ်တိုင်ဆက်ကပ်လှူဒါ န်းသည့် ရွှေ၊ ငွေ အသုံး  
ဆောင်များကိုမိမိ၏တော်တွင်ထားရှိတော်မူ၏။

16 ယုဒဘုရင်အာသနှင့်ဣသရေလဘုရင်ဗာရှာ  
တို့သည် မိမိတို့နန်းသက်တစ်လျှောက်လုံး၌စစ်  
ဖြစ်လျက်နေကြလေသည်။- 17 ဗာရှာသည်ယုဒပြည်သို့ချင်းနင်းဝင်ရောက်  
လျှင် ယုဒပြည်သို့အဝင်အထွက်လမ်းကိုပိတ်  
စေရန်ရာမမြို့ကိုတံတိုင်းကာ၍ထား၏။-

18 ထို့ကြောင့်အာသမင်းသည်မိမိ၏တော်နှင့်နန်း

☆ 15:12 ဇရာ၊ ၁၅:၈-၁၅။

တော်တွင်ကျန်ရှိနေသေးသော ရွှေ၊ ငွေရှိသမျှကို  
 မှူးမတ်အချို့တို့လက်ဖြင့်ဒဿသက်မြို့ရှိ  
 ရှုရိဘုရင်ဗ ့် ဟာဒဒ်ထံသို့ယူဆောင်သွားစေ  
 တော်မူ၏။ ဗ ့် ဟာဒဒ်ကားရေဇုန်၏မြေး၊  
 တာဗရီ မှန်၏သားဖြစ်သတည်း။-

19 အာသသည်သူ၏ထံသို့ အကျွန်ုပ်တို့သည်ကျွန်ုပ်  
 တို့၏ခမည်းတော်များကဲ့သို့မဟာမိတ်ဖွဲ့ကြ  
 ကုန်အံ့။ ဤရွှေ၊ ငွေများမှာအဆွေတော်အတွက်  
 လက်ဆောင်ဖြစ်ပါ၏။ ဗာရှာမင်းသည်မိမိ၏စစ်တပ်  
 များကိုကျွန်ုပ်၏နယ်မြေမှရှုပ်သိမ်းသွားစေရန်  
 အဆွေတော်သည်သူနှင့်မဟာမိတ်ဖွဲ့မှုကိုဖျက်  
 သိမ်းပစ်ပါလော့" ဟုမှာကြားတော်မူလိုက်၏။

20 ဗဇ်ဟာဒဒ်မင်းသည် အာသအကြံပေးသည့်အတိုင်း  
 ဆောင်ရွက်ရန်သဘောတူသဖြင့် မိမိ၏တပ်မှူး  
 များနှင့်စစ်သည်တော်တို့ကိုစေလွှတ်၍ကူသရေလ  
 မြို့များကိုတိုက်ခိုက်စေတော်မူ၏။ သူတို့သည်  
 နာသလိနယ်မြေတစ်ခုလုံးအပြင်ကူယုန်မြို့၊  
 ဒန်မြို့၊ အာဗေလဗက်မာခါမြို့နှင့်ဂ ့်  
 နေသရက် နယ်တို့ကိုသိမ်းဆည်းကြ၏။-

21 ဤသတင်းကိုကြားသောအခါဗာရှာမင်း  
 သည်ရာမမြို့တံတိုင်းကာရံမှုကိုရပ်စဲ၍  
 တိရဇမြို့သို့ထွက်ခွာသွားတော်မူ၏။

22 ထိုအခါအာသမင်းသည် ယုဒပြည်တစ်လျှောက်

လုံးသို့အမိန့်ထုတ်ပြန်တော်မူပြီးလျှင် ပြည်သူ  
 အပေါင်းတို့အားတစ်ယောက်မကျန်ရာမမြို့  
 တံတိုင်းတည်ဆောက်ရန်အတွက် ဗာရှာမင်းအသုံး  
 ပြုလျက်နေခဲ့သည့်ကျောက်တုံးများနှင့်သစ်  
 သားများကိုဝိုင်းဝန်းသယ်ဆောင်စေတော်မူ၏။  
 ထိုပစ္စည်းများဖြင့်အာသသည် မိဇပါမြို့နှင့် ဗ  
 ြ ယာမိန်နယ်တွင်ရှိသောဂေဘမြို့ကိုတံတိုင်း  
 ကာရံတော်မူ၏။

23 အာသမင်းဆောင်ရွက်တော်မူခဲ့သည့်  
 အခြား အမှုအရာရှိသမ္မုနှင့်သူ၏စွန့်စားခန်းများ၊  
 မြို့များကိုတံတိုင်းကာရံပုံအကြောင်းများကို  
 ယုဒရာဇဝင်တွင်ရေးထားသတည်း။ သူသည်  
 အိုမင်းချိန်တွင်အနာရောဂါစွဲသဖြင့်၊-

24 ကွယ်လွန်သော်သူ့ကိုဒါဝိ ဒ်မြို့ရှိသင်္ချိုင်းတော်တွင်  
 သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။ ထို့နောက်သားတော်ယေဟောရှုဖတ်  
 သည်ခမည်းတော်၏အ ရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍  
 နန်းတက်လေသည်။

ဣသရေလဘုရင်နာဒဒ်

25 ယုဒဘုရင်အာသနန်းစံဒုတိယနှစ်၌ ယေရော  
 ဗော င်မင်း၏သားတော်နာဒဒ်သည် ဣသရေလ  
 ပြည်တွင်နန်းတက်၍နှစ်နှစ်မျှနန်းစံတော်မူ၏။-

26 သူသည်မိမိ၏ခမည်းတော်ကဲ့သို့ပင်တာဝရ

ဘုရားအားပြစ်မှား၍ က္လသရေလပြည်သူတို့ အားအပြစ်ကူးရန်ရှေ့ဆောင်လမ်းပြပေးလေသည်။

27-28 နာဒဒ်နှင့်သူ၏စစ်သည်တော်တို့သည်ဖိလိ တု တံပြည် ဂိဗေသုန်မြို့ကိုဝိုင်းရံထားကြစဉ် ယုဒဘုရင် အာသနန်းစံသုံးနှစ်တွင် က္လသခါသားချင်းစု ဝင်အဟိယ၏သားဗာရှာသည် နာဒဒ်ကိုလျှို့ဝှက် ကြံစည်ကာလုပ်ကြံလိုက်လေသည်။ သို့ဖြစ်၍

ဗာရှာသည်နာဒဒ်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ ၍နန်းတက်လေသည်။- 29 ထို့နောက်ချက်ချင်းပင်ဗာရှာသည်ယေရောဗော င် ၏အိမ်ထောင်စုသားအပေါင်းကိုသတ်လေသည်။

ရှိလောမြို့နေပရောဖက်အဟိယအားဖြင့် ထာဝရဘုရားမိန့်မှာတော်မူခဲ့သည့်အတိုင်း ယေရောဗော င်၏အိမ်ထောင်စုအပေါင်းတို့သည် တစ်ယောက်မကျန်အသတ်ခံရကြသတည်း။-

☆ 30 ယင်းသို့ဖြစ်ပျက်ရခြင်းမှာယေရောဗော င်သည် မိမိကိုယ်တိုင်ကူးခဲ့သည့်အပြစ်များအားဖြင့် လည်းကောင်း၊ က္လသရေလပြည်သူတို့အားကူး စေခဲ့သည့်အပြစ်များအားဖြင့်လည်းကောင်း၊

က္လသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင် ထာဝရဘုရား၏အမျက်တော်ကိုလှုံ့ဆော်ပေး သောကြောင့်ဖြစ်၏။

31 နာဒဒ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သော အခြားအမှုအရာ

☆ 15:29 ၃ရာ၊ ၁၄:၁၀။

အလုံးစုံကိုကူသရေလရာဇဝင်တွင်ရေး ထားသတည်း။-  
32 ယုဒဘုရင်အာသနှင့်ကူသရေလဘုရင် ဗာရှာတို့သည်  
မိမိတို့နန်းသက်တစ်လျှောက် လုံးစစ်ဖြစ်ကြလေသည်။

**ကူသရေလဘုရင်ဗာရှာ**

33 ယုဒဘုရင်အာသနန်းစံတတိယနှစ်၌၊ အဟိယ  
၏သားဗာရှာသည် ကူသရေလနိုင်ငံ၏ဘုရင်ဖြစ်  
လာပြီးလျှင်၊ တိရဇမြို့တွင်နှစ်ဆယ့်လေးနှစ်နန်း  
စံတော်မူ၏။- 34 ယေရောဗောဇ်မင်းကဲ့သို့သူသည်ထာဝရဘုရား  
ကိုပြစ်မှား၍ ကူသရေလပြည်သူတို့အားအပြစ်  
ကူးစေရန်ရှေ့ဆောင်လမ်းပြလေသည်။

**16**

1-2 ဟာနန်၏သားပရောဖက်ယေဟုထံသို့၊  
ဗာရှာ အားဆင့်ဆိုရန်၊ ထာဝရဘုရားထံတော်မှ  
ဗျာဒိတ်တော်ရောက်ရှိလာ၏။ “သင်သည်မရေ  
ရာသူဖြစ်ခဲ့သော်လည်း ငါသည်သင့်အားငါ  
၏လူမျိုးတော်ကူသရေလအမျိုးသားတို့  
၏ခေါင်းဆောင်အဖြစ်ခန့်ထားတော်မူခဲ့၏။  
သို့ရာတွင်သင်သည်ယေရောဗောဇ်ကဲ့သို့ပင်  
အပြစ်ကူးပြီးလျှင် ငါ၏လူမျိုးတော်အား  
လည်းအပြစ်ကူးရန်ရှေ့ဆောင်လမ်းပြခဲ့  
လေပြီ။ သူတို့၏အပြစ်များသည်ငါ၏  
အမျက်တော်ကိုလှုံ့ဆော်ပေးသည်ဖြစ်၍၊-

3 ငါသည်ယေရောဗောဇ်အားပြုသကဲ့သို့



သင် နှင့်သင့်အိမ်ထောင်စုသားများအားသုတ်  
သင်ပယ်ရှင်းပစ်မည်။- 4 မြို့တွင်သေသူသင်၏အိမ်ထောင်စုသားတို့  
သည်ခွေးစာ၊ မြို့ပြင်တွင်သေသူသည်လင်း  
တစာဖြစ်ကြလိမ့်မည်။''

5 ဗာရှာဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အခြားအမှုအရာ  
များရှိသမျှနှင့် သူ၏စွန့်စားခန်းများကို  
ဣသရေလရာဇဝင်တွင်ရေးထားသတည်း။-

6 ဗာရှာကွယ်လွန်သောအခါသူ့ကိုတိရဇ  
မြို့တွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။ ထို့နောက်သားတော်  
လောသည်ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာကို  
ဆက်ခံ၍နန်းတက်လေသည်။

7 ထာဝရဘုရားအားဗာရှာပြစ်မှားသည့်အပြစ်  
များအတွက်ကြောင့် ပရောဖက်ယေဟုသည်ဗာရှာ  
နှင့်အိမ်ထောင်စုအားထိုဗျာဒိတ်တော်ကိုဆင့်  
ဆို၏။ ဗာရှာသည်မိမိ၏အလျင်အုပ်စိုးခဲ့သည့်  
ယေရောဗော င်မင်းကဲ့သို့အပြစ်ကူးသည်သာ မက  
ယေရောဗော င်နှင့်အိမ်ထောင်စုသားအပေါင်း  
ကိုလည်းသတ်ဖြတ်သဖြင့် ထာဝရဘုရားသည်  
သူ့အားအမျက်ထွက်တော်မူ၏။

ဣသရေလဘုရင်လော

8 ယုဒဘုရင်အာသနန်းစံနှစ်ဆယ့်ခြောက်နှစ်  
မြောက်၌ ဗာရှာ၏သားတော်လောသည်ဣသ  
ရေလပြည်တွင်နန်းတက်ပြီးလျှင် တိရဇမြို့

၌နှစ်နှစ်မျှနန်းစံလေသည်။- 9 ဘုရင့်ရထားတပ်ခွဲမှူးဇိမရိဆိုသူသည်  
 မင်း ကြီးအားလုပ်ကြံရန်လျှို့ဝှက်ကြံစည်လေသည်။  
 တစ်နေ့သ၌မင်းကြီးသည်တံရုဇမြို့ရှိနန်း  
 တော်အုပ်အာဇ၏အိမ်တွင်သောက်စားမှုးယစ်  
 လျက်နေစဉ်၊- 10 ဇိမရိသည်ထိုအိမ်သို့ဝင်၍လောအားလုပ်  
 ကြံကာ သူ၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍မင်း  
 ပြု၏။ ယုဒဘုရင်အာသနန်းစံနှစ်ဆယ့်  
 ခုနှစ်နှစ်မြောက်၌လောသည်လုပ်ကြံခြင်း  
 ကိုခံရသတည်း။

11 ဇိမရိသည်ဘုရင်ဖြစ်လျှင်ဖြစ်ချင်း ဗာရှာ  
 ၏အိမ်ထောင်စုသားအပေါင်းကိုသတ်ပြီး  
 နောက် ဗာရှာ၏ဆွေမျိုးမိတ်သ ့် ဂဟများ  
 အနက်ယောကျာ်းမှန်သမျှကိုလည်းသတ် လေသည်။-  
 12 သို့ဖြစ်၍ပရောဖက်ယေဟုအားဖြင့်ဗာရှာ  
 အား ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူခဲ့သည့်စကား  
 နှင့်အညီ ဇိမရိသည်ဗာရှာနှင့်အိမ်ထောင်  
 စုသားအပေါင်းကိုသတ်လေသတည်း။-

13 ဗာရှာနှင့်သားတော်လောသည်ရုပ်တုများ  
 ကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်းအားဖြင့်လည်း  
 ကောင်း၊ ဣသရေလပြည်သူတို့အားအပြစ်  
 ကူးရန်ရှေ့ဆောင်လမ်းပြခြင်းအားဖြင့်  
 လည်းကောင်း၊ ဣသရေလအမျိုးသားတို့  
 ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၏အမျက်

တော်ကိုလှုံ့ဆော်ပေးကြ၏။- 14 ဇလာဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အခြားအမှုအရာများကိုကူသရေလရာဇဝင်တွင်ရေးထား သတည်း။

ကူသရေလဘုရင်ဇိမရိ

15 ယုဒဘုရင်အာသနန်းစံနှစ်ဆယ့်ခုနစ်နှစ်မြောက်၌ ဇိမရိသည်ကူသရေလဘုရင်အဖြစ်ဖြင့်တိရဇမြို့တွင်ခုနစ်ရက်မျှ နန်းစံရ၏။ ထိုအခါ၌ကူသရေလစစ်သည်တော်တို့သည် ဖိလိတု တံပြည်ဂိဗေသုန် မြို့ကိုဝိုင်းရံထားကြ၏။-

16 သူတို့သည်မင်းကြီးအားဇိမရိလျှို့ဝှက်လုပ်ကြံသည့်သတင်းကိုကြားသောအခါ ချက်ချင်းထိုအရပ်၌ပင်မိမိတို့၏ဗိုလ်ချုပ် ဩမရိကိုကူသရေလဘုရင်အဖြစ်မင်း မြှောက်ကြ၏။-

17 ဩမရိနှင့်သူ၏စစ်သူရဲတို့သည်ဂိဗေသုန်မြို့မှထွက်ခွာ၍ တိရဇမြို့သို့သွားရောက်ဝိုင်းရံထားကြ၏။- 18 မြို့တော်ကျဆုံးတော့မည်ဖြစ်ကြောင်းသိရှိရသောအခါ ဇိမရိသည်နန်းအတွင်းရဲတိုက်ခန်းသို့ဝင်၍နန်းတော်ကိုမီးရှို့ကာမီးတောက်မီး

လျှံထဲ၌သေဆုံးသွားလေသည်။- 19 ဤသို့ဖြစ်ရခြင်းမှာ ထာဝရဘုရားအားသူ ပြစ်မှားသည့်အပြစ်များကြောင့်ဖြစ်၏။ သူသည် ဘုရင်ယေရောဗောင်ကဲ့သို့ကိုယ်တိုင်အပြစ်ကူး၍ ကူသရေလပြည်သူတို့အားအပြစ်ကူးရန်ရှေ့ဆောင်လမ်းပြခြင်းအားဖြင့် ထာဝရဘုရားမနှစ်သက်သောအမှုကိုပြုလေသည်။-

20 လျှို့ဝှက်လုပ်ကြံမှုအပါအဝင်ဇိမရိဆောင်  
ရွက်ခဲ့သည့် အခြားအမှုအရာရှိသမျှကို  
ဣသရေလရာဇဝင်တွင်ရေးထားသတည်း။

ဣသရေလဘုရင်ဩမရိ

21 ဣသရေလပြည်သူတို့သည် စိတ်ဝမ်းကွဲ  
ပြားလျက်နေကြ၏။ အချို့တို့သည်ဂိနက်  
၏သားတိဗနိကိုမင်းမြှောက်လိုကြ၏။  
အချို့ကမူဩမရိကိုလိုလားကြ၏။-

22 နောက်ဆုံး၌ဩမရိကိုလိုလားသူတို့  
ကအနိုင်ရလေသည်။ တိဗနိသေ၍  
ဩမရိသည်ဘုရင်ဖြစ်လာလေသည်။-

23 သို့ဖြစ်၍သူသည်ယုဒဘုရင်အာသနန်း  
စံသုံးဆယ့်တစ်နှစ်မြောက်၌ ဣသရေလပြည်  
တွင်နန်းတက်၍တစ်ဆယ့်နှစ်နှစ်နန်းစံရလေ  
သည်။ သူသည်တိရဇမြို့တွင်ပထမခြောက်  
နှစ်နန်းစံပြီးလျှင်၊- 24 ရှမာရိတောင်ကိုရှမေရဆိုသူထံမှငွေ  
သားခြောက်ထောင်နှင့်ဝယ်ယူတော်မူ၏။ ဩမရိ  
သည်ထိုတောင်ကိုတံတိုင်းကာရံကာမြို့တည်  
ပြီးမှ တောင်ပိုင်ရှင်ဟောင်းရှမေရ၏နာမည်  
ကိုအစွဲပြု၍ရှမာရိမြို့ဟုသမုတ်တော် မူ၏။

25 ဩမရိသည် မိမိ၏နောင်တော်နောင်တော်  
ဘုရင်အပေါင်းတို့ထက်ပင် ပိုမိုဆိုးရွားစွာ  
ထာဝရဘုရားအားပြစ်မှားလေသည်။-

26 သူသည်မိမိ၏နောင်တော်ဘုရင်ယေရောဗော  
 င် ကဲ့သို့ မိမိ၏အပြစ်များအားဖြင့်လည်းကောင်း၊  
 ပြည်သူတို့အားအပြစ်ကူးရန်နှင့်ရုပ်တု  
 များကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်ကြရန်ရှေ့ဆောင်လမ်း  
 ပြပေးခြင်းအားဖြင့်လည်းကောင်း ထာဝရ  
 ဘုရား၏အမျက်တော်ကိုလှုံ့ဆော်ပေး၏။-

27 ဩမရိဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အခြားအမှု  
 အရာရှိသမျှနှင့် သူ၏စွန့်စားခန်းများ  
 ကိုကူသရေလရာဇဝင်တွင်ရေးသားထား သတည်း။-

28 ဩမရိကွယ်လွန်သောအခါရှုမာရိမြို့တွင်  
 သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။ ထို့နောက်သားတော်အာဟပ်သည်  
 ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍  
 နန်းတက်လေသည်။

ကူသရေလဘုရင်အာဟပ်

29 ယုဒဘုရင်အာသနန်းစံသုံးဆယ့်ရှစ်နှစ်  
 မြောက်၌ ဩမရိ၏သားတော်အာဟပ်သည်  
 ကူသရေလဘုရင်ဖြစ်လာပြီးလျှင် ရှုမာရိ  
 မြို့တွင်နှစ်ဆယ့်နှစ်နှစ်နန်းစံလေသည်။-

30 သူသည်မိမိ၏နောင်တော်ဘုရင်  
 အပေါင်းတို့ထက် ပိုမိုဆိုးရွားစွာထာဝရ  
 ဘုရားအားပြစ်မှားလေသည်။- 31 သူသည်ယေရောဗော  
 င်ကဲ့သို့အပြစ်ကူးရရုံ ဖြင့်မကျေနပ်ဘဲ  
 ထိုထက်တစ်ဆင့်တက်ပြီး လျှင်ဇိဒု

န်မင်းသေဗာလ၏သမီးတော် ယေဇဗေလကိုမိဖုရားမြှောက်၍ဗာလ  
ဘုရားကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်လေသည်။-

32 သူသည်ရှုမာရိမြို့တွင်ဗာလဘုရားအတွက်  
ဗိမာန်တော်ကိုတည်ဆောက်ကာထိုဗိမာန်တွင်  
ယဇ်ပလ္လင်ကိုတည်၏။- 33 အာရှုရဘုရားမကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရန်  
အတွက် တံခွန်တိုင်ကိုလည်းစိုက်ထူလေသည်။  
သူသည်မိမိ၏နှောင်တော်နှောင်တော်ကူသရေ  
လဘုရင်အပေါင်းတို့ထက်ပင် ကူသရေလ  
အမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရ  
ဘုရား၏အမျက်တော်ကိုပို၍လှုံ့ဆော် ပေး၏။-

34 သူနန်းစံနေစဉ်အတွင်းဗေသလမြို့သား  
ဟိလေသည် ယေရိခေါမြို့ကိုပြန်လည်တည်  
ထောင်လေသည်။ နှု န်၏သားယောရှုအားဖြင့်  
ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူသောစကားနှင့်  
အညီ ဟိလေသည်ယေရိခေါမြို့ကိုအုတ်  
မြစ်ချချိန်၌မိမိ၏သားဦးအဘိရ်ကို လည်းကောင်း၊  
မြို့တံခါးများတည်ဆောက် ချိန်၌သားထွေးစေဂုပ်ကိုလည်းကောင်း  
ဆုံးရှုံးရလေသည်။\*

# 17

## လေိယနှင့်မိုးခေါင်ခြင်း

1 ဂိလဒ်ပြည်တိရှုဘိမြို့သားလေိယဆိုသူ  
ပရောဖက်က အာဟပ်မင်းအား“မိုးရွာမည်ဟု

\* 16:34 ယောရှု၊ ၆: ၂၆။

ငါမပြောမချင်းလာမည့်နှစ်နှစ်သုံးနှစ်တွင်  
 မိုးခေါင်လိမ့်မည်။ ဆီးနှင်းလည်းကျလိမ့်မည်  
 မဟုတ်ကြောင်း ငါကိုးကွယ်၍အသက်ရှင်တော်  
 မူသောဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားကိုတိုင်တော်  
 အားငါဆို၏" ဟုဆင့်ဆိုလေသည်။\*

2 ထိုနောက်ထာဝရဘုရားသည်လေိယအား၊-  
 3 "ဤမြို့မှထွက်ခွာကာအရှေ့အရပ်သို့သွား  
 ပြီးလျှင် ယော်ဒန်မြစ်အရှေ့ဘက်ရှိခေရိတ်  
 ချောင်းအနီးတွင်ပုန်းအောင်းလော့။-

4 သင်သည်ထိုချောင်းမှသောက်ရေကိုရလိမ့်မည်။  
 သင်ရှိရာသို့အစားအစာယူဆောင်လာရန်  
 ကျီးအတို့ကိုလည်းငါမှာထားပြီးဖြစ်သည်"  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

5 လေိယသည် ထာဝရဘုရား၏အမိန့်တော်  
 ကိုနာခံလျက်ခေရိတ်ချောင်းသို့သွားရောက်  
 နေထိုင်လေသည်။- 6 သူသည်ချောင်းရေကိုသောက်၏။  
 ကျီးအတို့ သည်သူစားရန်နှင့်အမဲသားကို  
 နေ့စဉ် နေ့တိုင်းနံနက်၌တစ်ကြိမ်ညနေ၌တစ်ကြိမ်  
 ယူဆောင်လာ၏။- 7 ကာလအတန်ကြာသောအခါမိုးခေါင်သဖြင့်  
 ချောင်းရေသည်ခန်းခြောက်လေ၏။

လေိယနှင့်ဇေတုတမြို့သူမုဆိုးမ

\* 17:1 ယာ၊ ၅:၁၇။

8 ထိုအခါထာဝရဘုရားကလိယအား၊-  
 9 “ယခုသင်သည်ဒီဒု န်မြို့အနီးရှိဇရ တု တမြို့ သို့သွား၍နေထိုင်လော့။ ထိုမြို့သူမုဆိုးမ တစ်ယောက်အား သင့်ကိုကျွေးမွေးရန်ငါမှာ ကြားထားပြီ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။-☆

10 သို့ဖြစ်၍လိယသည်ဇရ တု တမြို့သို့သွား လေသည်။ သူသည်မြို့တံခါးဝသို့ရောက်သော အခါ ထင်းခွေနေသောမုဆိုးမတစ်ယောက်ကို တွေ့သဖြင့်“ငါ့အားသောက်ရေတစ်ပေါက် လောက်ပေးပါ” ဟုပြော၏။- 11 မုဆိုးမသည်ရေခပ်ရန်ထွက်သွားသောအခါ လိယက“ငါ့အတွက်မုန့်အနည်းငယ်ကို လည်းယူလာခဲ့ပါ” ဟုဟစ်အော်၍ပြော၏။

12 မုဆိုးမက“ကျွန်မမှာမုန့်တစ်ချပ်မျှမရှိ ကြောင်း အသက်ရှင်တော်မူသောသင်၏ဘုရားသခင်ကိုတိုင်တည်၍ကျိန်ဆိုပါ၏။ မုန့်ခွက် ထဲတွင်မုန့်ညက်လက်တစ်ဆုပ်စာနှင့်ဆီဘူး တွင် သံလွင်ဆီအနည်းငယ်မျှသာကျွန်မမှာ ရှိပါ၏။ ဤရှိစုမဲ့စုကလေးဖြင့်ကျွန်မ နှင့်သားငယ်အတွက်မုန့်လုပ်၍မီးဖုတ်စား နိုင်ရန် ဤနေရာသို့လာ၍ထင်းအနည်းငယ် ခွေနေခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုမုန့်သည်ကျွန်မ တို့နောက်ဆုံးစားကြရမည့်အစားအစာပင် ဖြစ်ပါသည်။ ထို့နောက်ကျွန်မတို့သည်အစာ

---

☆ 17:9 လု၊ ၄:၂၅-၂၆။



ငတ်၍သေကြရန်ပင်ဖြစ်ပါသည်။' ဟုပြန် ပြောလေ၏။

13 ဧလိယကလည်း 'မစိုးရိ မ်နှင့်။ သင်တို့စားရန် အစားအစာကိုသာသွား၍ပြင်ဆင်ပါလော့။

သို့ရာတွင်ဦးစွာပထမငါ၏အတွက်မုန့် ပြားတစ်ချပ်ကိုလုပ်၍ယူခဲ့လော့။ နောက်မှ

ကျန်ရှိသောမုန့်ညက်ဖြင့်သင်တို့သားအမိ အတွက်မုန့်ကိုလုပ်ပါလော့။- 14 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ဣသရေလအမျိုး

သားတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားက 'ငါ ထာဝရဘုရားသည်မိုးကိုမရွာစေမိကာလ

အတွင်း မုန့်ခွက်တွင်မုန့်ပြတ်ရလိမ့်မည်မဟုတ်။ ဆီဘူးတွင်လည်းဆီပြတ်ရလိမ့်မည်မဟုတ်'

ဟုမိန့်တော်မူသောကြောင့်ဖြစ်သည်။' ဟု မုဆိုးမအားပြောလေ၏။

15 မုဆိုးမသည်ဧလိယပြောသည့်အတိုင်းပြု သဖြင့် သူတို့အားလုံးပင်ရက်ပေါင်းများစွာ စားရန်အတွက် အစားအစာကိုအလုံ အလောက်ရရှိကြလေသည်။-

16 ဧလိယအားဖြင့်ထာဝရဘုရားကတိ ပေးတော်မူခဲ့သည့်အတိုင်း မုန့်ခွက်တွင်မုန့် ညက်မပြတ်။

ဆီဘူးတွင်လည်းဆီမပြတ်။

17 ကာလအနည်းငယ်ကြာသောအခါ မုဆိုးမ ၏သားသည်ဖျားနာ၍ သူ၏ရောဂါအခြေ

အနေမှာဆိုးသည်ထက်ဆိုး၍လာပြီးလျှင် နောက်ဆုံး၌သူငယ်သည်သေဆုံးသွားတော့ ၏။-

18 မုဆိုးမသည်လေ လိ ယအားအံ့ အို ထာဝရဘုရား  
 ၏အစေခံ၊ အရှင်သည်အဘယ်ကြောင့်ကျွန်မ  
 အားဤသို့ဒုက္ခရောက်စေပါသနည်း။ အရှင်  
 သည်ကျွန်မ၏သားသေရအောင်ဘုရားသခင်အား  
 ကျွန်မ၏အပြစ်များကိုပြန် လည်သတိပေးရန်အတွက်  
 ဤအရပ်သို့ ကြွလာတော်မူပါသလော" ဟုဆို၏။

19 ဧလိယက သင်၏သားကိုငါ့အားပေးလော့" ဟုဆိုကာ  
 မုဆိုးမ၏လက်မှသူငယ်ကိုယူ၍ မိမိတည်းခိုရာအထက်ခန်းသို့ပို့ချီသွား  
 ပြီးလျှင် အိပ်ရာပေါ်တွင်ချထားလိုက်၏။-

20 ထို့နောက်သူသည် အို အကျွန်ုပ်၏ဘုရားသခင်  
 ထာဝရဘုရား၊ ဤမုဆိုးမအားအဘယ်  
 ကြောင့်ကိုယ်တော်သည် ဤသို့ထိတ်လန့်ဖွယ်  
 ကောင်းသောအမှုကိုပြုတော်မူပါသနည်း။  
 ထိုအမျိုးသမီးသည်ကျွန်ုပ်အားကောင်းစွာ  
 ကျွေးမွေးပြုစုပါ၏။ သို့ရာတွင်ယခုကိုယ်  
 တော်သည်သူ၏သားငယ်ကိုသေစေတော် မူပါပြီ"  
 ဟုကျယ်လောင်စွာဆုတောင်းပ တု ထ နာပြုလေ၏။-

21 ထို့နောက်ဧလိယသည်သူငယ်၏အပေါ်တွင်  
 သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်ဝမ်းလျားမှောက်ပြီးလျှင် အို  
 အကျွန်ုပ်၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၊  
 ဤကလေးကိုအသက်ပြန်၍ရှင်စေတော် မူပါ"

ဟုဆုတောင်း၏။-☆ 22 ထာဝရဘုရားသည်လေယာဇ်ပန်ကြား  
 ချက်ကိုနားညောင်းတော်မူသဖြင့် ကလေး  
 သည်ထွက်သက်ဝင်သက်ကိုပြန်လည်ရရှိ  
 ကာအသက်ပြန်၍ရှင်လာလေသည်။

23 လေယာသည်သူငယ်ကိုအိမ်အောက်ထပ်သို့  
 ချီဆောင်သွားပြီးလျှင် မိခင်ဖြစ်သူအား“ကြည့် လော့။  
 သင်၏သားသည်အသက်ရှင်လျက်ရှိ ပါ၏” ဟုဆို၏။

24 ထိုအမျိုးသမီးကလည်း“အရှင်သည်ဘုရားသခင်၏အစေခံဖြစ်ကြ  
 ထာဝရဘုရားသည်အရှင်အားဖြင့်ဗျာဒိတ်  
 ပေးတော်မူကြောင်းကိုလည်းကောင်း ယခု  
 ကျွန်မသိပါပြီ” ဟုပြန်ပြောလေ၏။

# 18

## လေယာနှင့်ဗာလပရောဖက်များ

1 ထို့နောက်ကာလအတန်ကြာ၍ မိုးခေါင်ချိန်  
 သုံးနှစ်မျှရှိသောအခါ ထာဝရဘုရားသည်  
 လေယာအား“သင်သည်သွား၍အာဟပ်မင်း  
 ၏ရှေ့တော်သို့ဝင်လော့။ ငါသည်မိုးကိုရွာ  
 စေတော်မူမည်” ဟုမိန့်တော်မူသည့်အတိုင်း၊-

2 လေယာသည်လည်းသွားလေ၏။  
 ထိုအချိန်အခါ၌ ရှမာရိပြည်မိုးခေါင်မှု သည်  
 အဆိုးဆုံးအခြေအနေသို့ရောက် လျက်ရှိ၏။-

3 ထို့ကြောင့်အာဟပ်သည်နန်းတော်အုပ်ဩဗဒိ

---

☆ 17:21 ၄ရာ၊ ၄:၃၄-၃၅။

ကိုခေါ်တော်မူ၏။ (ဩဗဒိသည်ထာဝရ  
ဘုရားအားအလွန်ကြည်ညိုလေးမြတ်သူ ဖြစ်သဖြင့်၊-

4 ထာဝရဘုရား၏ပရောဖက်များကိုယေဇဗေလ  
သတ်ဖြတ်နေချိန်၌ ပရောဖက်တစ်ရာကိုငါး  
ဆယ်စီနှစ်စုခွဲ၍ဂူများတွင်ဝှက်ထားပြီးလျှင်

အစာရေစာကျွေးမွေးခဲ့၏။-) 5 အာဟပ်သည်ဩဗဒိအား“မြင်းနှင့်လားမျ  
မသေစေခြင်းငှာ မြက်တောတွေ့ကောင်းတွေ့နိုင်

ရန်တစ်ပြည်လုံးရှိစမ်းရေတွင်းနှင့်ချောင်းများ  
ရှိရာအရပ်ရပ်သို့ ငါတို့သွား၍ကြည့်ရှုကြ ကုန်အံ့။”  
ဟုဆို၏။- 6 သူတို့နှစ်ဦးသွားရောက်ကြည့်ရမည့်အရပ်

များကိုသဘောတူကြပြီးလျှင် တစ်ယောက်  
တစ်လမ်းစီထွက်သွားကြ၏။  
7 ယင်းသို့ထွက်ခွာသွားစဉ်ဩဗဒိသည်  
ဇေလိယ နှင့်ရုတ်တရက်တွေ့ဆုံမိလေသည်။

သူသည် ဇေလိယကိုမှတ်မိသဖြင့်ဦးညွတ်ပျပ်ဝပ်  
၍“အရှင်သည်အကျွန်ုပ်သခင်ဇေလိယပါ လော”  
ဟုမေး၏။

8 ဇေလိယကလည်း“ဟုတ်ပါသည်။ သင်သည်သင်  
၏အရှင်ဘုရင်မင်းမြတ်ထံသို့သွား၍ ဤအရပ်  
တွင်ငါရှိကြောင်းလျှောက်ထားလော့” ဟုဆို၏။

9 ဩဗဒိက“အကျွန်ုပ်သည်အဘယ်အမှုကိုပြု  
မိသည့်အတွက် အရှင်သည်အကျွန်ုပ်အားအာဟပ်  
မင်း၏လက်တွင်အသတ်ခံရစေရန် ဤသို့ခိုင်း

စေတော်မူလိုပါသနည်း။- 10 မင်းကြီးသည်အရှင်အားကမ္ဘာပေါ်ရှိနိုင်ငံတိုင်း  
တွင်ရှာဖွေစေကြောင်းကို အသက်ရှင်တော်မူသော  
ထာဝရဘုရားတည်းဟူသောအရှင်၏ဘုရားသခင်ကိုတိုင်တည်၍အကျွန်ုပ်  
ဤ မည်သောနိုင်ငံတွင်လေိယမရှိပါဟုဆိုသော  
မင်းအား မင်းကြီးကအကယ်ပင်ရှာ၍မတွေ့  
ကြောင်းကိုသစ္စာဆိုစေပါ၏။- 11 ယခုအရှင်သည်အကျွန်ုပ်အားအာဟပ်မ  
ထံသို့သွား၍ ဤအရပ်တွင်အရှင်ရှိနေ  
ကြောင်းလျှောက်ထားစေပါ၏။- 12 အကယ်၍ထာဝရဘုရား၏ဝိညာဉ်  
သည်အကျွန်ုပ်ထွက်ခွာသွားသည်နှင့်တစ်ပြိုင်  
နက် အရှင်အားအကျွန်ုပ်မသိသည့်အရပ်သို့  
ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သော် အကျွန်ုပ်အဘယ်သို့  
ပြုရပါမည်နည်း။ ဤအရပ်တွင်အရှင်ရှိ  
နေကြောင်းမင်းကြီးအားအကျွန်ုပ်လျှောက်ထား  
ပြီးနောက် မင်းကြီးသည်အရှင်အားမတွေ့  
ရပါကအကျွန်ုပ်ကိုသတ်ပါလိမ့်မည်။  
အကျွန်ုပ်သည်သူငယ်အရွယ်မှအစပြု  
၍ထာဝရဘုရားအားအလွန်ကြည်ညို  
လေးမြတ်ခဲ့သူဖြစ်ကြောင်းအောက်မေ့  
သတိရတော်မူပါ။- 13 ထာဝရဘုရား၏ပရောဖက်များကိုယေဇ  
ဗေလသတ်နေသောအခါ၌ အကျွန်ုပ်သည်  
ပရောဖက်တစ်ရာကိုငါးဆယ်စီနှစ်စုခွဲ၍  
ဂူများတွင်ဂှက်ထားကာ အစာရေစာကျွေး  
မွေးခဲ့ကြောင်းကိုအရှင်ကြားတော်မမူပါ သလော။-

14 သို့ဖြစ်၍အရှင်သည်အဘယ်သို့လျှင် အကျွန်ုပ် အားမင်းကြီးထံသို့စေလွှတ်၍ ဤအရပ်တွင် အရှင်ရှိတော်မူကြောင်းလျှောက်ထားစေနိုင် ပါမည်နည်း။ သူသည်အကျွန်ုပ်အားသတ် ပါလိမ့်မည်'' ဟုဆို၏။

15 ဧလိယက ``ငါသည်ယနေ့မင်းကြီး၏ရှေ့တော် သို့ဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ငါကိုးကွယ်သောအနု နှု တ တန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားကိုတိုင်တည်၍ ကတိပြုပါ၏'' ဟုဆို၏။

16 ထို့ကြောင့်ဩဗဒိသည် အာဟပ်မင်းထံသို့သွား၍ လျှောက်ထားရာ အာဟပ်သည်ဧလိယနှင့်တွေ့ဆုံ ရန်ကြွလာတော်မူ၏။- 17 ဧလိယကိုမြင်သောအခါအာဟပ်က ``ဣသ ရေလပြည်တွင်ဒုက္ခပေးသူကိုယခုငါတွေ့ ပြီ'' ဟုဆို၏။

18 ဧလိယက ``ဒုက္ခပေးသူမှာငါမဟုတ်။ ဒုက္ခပေး သူများမှာသင်နှင့်သင်၏ခမည်းတော်သာလျှင် ဖြစ်ပါသည်။ သင်သည်ထာဝရဘုရား၏ပညတ် တော်တို့ကိုလွန်ဆန်၍ ဗာလဘုရား၏ရုပ်တု များကိုရှိခိုးဝတ်ပြုလျက်နေပေသည်။-

19 ဣသရေလပြည်သူအပေါင်းတို့အားကရ မေလတောင်ထိပ်တွင်ငါနှင့်တွေ့ဆုံကြရန် အမိန့်ပေးပါလော့။ ယေဇဗေလမိဖုရား ထောက်ပံ့ကျွေးမွေးထားသည့်ဗာလပရောဖက် လေးရာ့ငါးဆယ်နှင့်အာရှရဘုရားမ၏ ပရောဖက်လေးရာတို့ကိုလည်းခေါ်ဖိတ်ပါ လော့''

ဟုပြန်ပြော၏။

20 သို့ဖြစ်၍အာဟပ်သည်ကူသရေလအမျိုး  
သားအပေါင်းနှင့် ဗာလပရောဖက်တို့ကို  
ကရမေလတောင်ထိပ်သို့စုရုံးစေတော်မူ၏။-

21 ဧလိယသည်ထိုလူတို့ထံသို့ချဉ်းကပ်၍`သင်  
တို့သည်အဘယ်မျှကြာအောင်စိတ်ဇေဝဇဝါ  
ရှိနေကြပါမည်နည်း။ ထာဝရဘုရားသည်  
ဘုရားအမှန်ဖြစ်လျှင် ကိုယ်တော်အားဝတ်ပြု  
ကိုးကွယ်ကြလော့။ ဗာလသည်ဘုရားအမှန်  
ဖြစ်လျှင်မူကားသူ့အားဝတ်ပြုကိုးကွယ်  
ကြလော့'' ဟုဆို၏။ သို့ရာတွင်လူတို့သည်  
မည်သို့မျှပြန်၍မပြောကြ။- 22 ထိုအခါဧလိယက`ထာဝရဘုရား၏  
ပရောဖက်များအနက် ငါတစ်ဦးတည်းကျန် ရှိနေ၏။  
ဗာလပရောဖက်များမူကားလေး ရာငါးဆယ်ရှိပေသည်။-

23 နွားလားဥသဘနှစ်ကောင်ကိုယူပြီးလျှင်  
တစ်ကောင်ကိုထိုသူတို့အားပေးကြလော့။  
သူတို့သည်ထိုနွားကိုသတ်၍အပိုင်းပိုင်း  
ခုတ်ပြီးလျှင်ထင်းများအပေါ်တွင်တင်ထား  
ကြပါစေ။ သို့ရာတွင်မီးမညှိစေကြနှင့်။  
ငါသည်အခြားနွားတစ်ကောင်ကိုထိုနည်း တူပြုမည်။-

24 ထို့နောက်ဗာလပရောဖက်တို့သည်မိမိတို့  
ဘုရားထံသို့ဆုတောင်းကြစေ။ ငါသည်လည်း  
ထာဝရဘုရားထံတော်သို့ဆုတောင်းမည်။

ငါတို့အသီးသီးပြုသည့်ဆုတောင်းပ တ ထနာ  
 ကိုနားညောင်းတော်မူ၍ မီးကိုချပေးတော်  
 မူသောအရှင်သည်ဘုရားအမှန်ဖြစ်၏။" ဟု ဆိုလေသည်။  
 လူ့အပေါင်းတို့သည် ဧလိယ၏ပြောကြား  
 ချက်ကိုသဘောတူကြောင်းဟစ်အော်၍ ဖော်ပြကြ၏။

25 ထိုအခါဧလိယသည် ဗာလပရောဖက်တို့  
 အား "သင်တို့ကအရေအတွက်အားဖြင့်များ  
 သည်ဖြစ်သောကြောင့် နွားတစ်ကောင်ကိုဦးစွာ  
 ယူ၍ပြင်ဆင်ကြလော့။ သင်တို့၏ဘုရားထံ  
 သို့ဆုတောင်းပ တ ထ နာပြုကြလော့။ ထင်းများ  
 ကိုမူမီးမညှို့ကြနှင့်" ဟုဆို၏။

26 သူတို့သည်လည်းမိမိတို့ထံသို့ယူဆောင်  
 လာသောနွားကိုယဇ်ပူဇော်ရန်အတွက်  
 ပြင် ဆင်ကြပြီးလျှင်ဗာလဘုရားထံသို့မွန်း  
 တည့်ချိန်တိုင်အောင်ဆုတောင်းပ တ ထနာပြု  
 ကြ၏။ သူတို့က "အို ဗာလဘုရား၊ အကျွန်ုပ်  
 တို့၏ဆုတောင်းပ တ ထနာကိုနားညောင်းတော်မူ  
 ပါ" ဟုဟစ်အော်ကြပြီးလျှင် မိမိတို့တည်  
 ဆောက်ထားသည့်ယဇ်ပလ္လင်၏ပတ်လည်တွင်  
 ကလျက်နေကြ၏။ သို့ရာတွင်ဗာလဘုရား  
 ထံမှမည်သို့မျှအဖြေမရကြ။

27 မွန်းတည့်ချိန်၌ဧလိယသည်သူတို့အား "သင်  
 တို့သည်ပို၍အသံကျယ်စွာဆုတောင်းကြ လော့။



ဗာလကားဘုရားပေတည်း။ သူသည်ဆင်  
 ခြင်စဉ်စားလျက်သော်လည်းကောင်း၊ တပို့တပါး  
 သွားလျက်သော်လည်းကောင်း၊ ခရီးလွန်၍သော်  
 လည်းကောင်းနေပေမည်။ ထိုသို့မဟုတ်လျှင်လည်း  
 အိပ်လျက်နေကောင်းနေမည်ဖြစ်၍သူ့အား

နှိုးရကြမည်။" ဟုပြက်ရယ်ပြု၍ဆို၏။-  
 28 သို့ဖြစ်၍ဗာလပ ရောဖက်တို့သည်ပို၍အသံ  
 ကျယ်စွာဆုတောင်းလျက် ဌလေ့ထုံးစံရှိသည့်  
 အတိုင်းဌ ဌားနှင့်ဌ ဌားမြှောင်များဖြင့်သွေးယို  
 စီးလာသည့်တိုင်အောင်ကိုယ်ကိုရှုစေကြ လေသည်။-

29 သူတို့သည်ညနေစောင်းတိုင်အောင်ကျယ်လောင်  
 စွာဟစ်အော်ကြသော်လည်းအဖြေမရကြ။  
 မည်သည့်အသံကိုလည်းမကြားရကြ။

30 ထို့နောက်ဇလိယကလူတို့အား`ငါ့အနီး  
 သို့လာကြလော့။" ဟုဆိုသဖြင့် လူတို့သည်  
 သူ၏ပတ်လည်သို့လာရောက်စုရုံးကြသော  
 အခါ ဇလိယသည်ဖြိုချထားသည့်ထာဝရ  
 ဘုရား၏ယဇ်ပလ္လင်ကိုပြန်၍ပြုပြင်၏။-

31 သူသည်ကုသရေလဟူသောနာမည်ဖြင့်  
 ထာဝရဘုရားသမုတ်တော်မူသူ ယာကုပ်မှ  
 ဆင်းသက်လာသောတစ်ဆယ့်နှစ်နှယ်ကိုရည်  
 စူး၍ကျောက်ဆယ့်နှစ်လုံးကိုယူပြီးလျှင်။-☆

☆ 18:31 က၊ ၃၂:၂၈၊ ၃၅:၁၀။

32 ထာဝရဘုရားကိုကိုးကွယ်ဝတ်ပြုရန်ယဇ်  
ပလ္လင်ကိုတည်လေသည်။ ထိုယဇ်ပလ္လင်၏ပတ်လည်  
၌ရေလေးဂါလံခန့်ဝင်သည့်မြောင်းကိုတူး၏။-

33 ထို့နောက်ထင်းကိုယဇ်ပလ္လင်ပေါ်တွင်စီ၍တင်  
ပြီးနောက် နွားကိုအပိုင်းပိုင်းခုတ်၍ထင်းပေါ်တွင်  
တင်ထားလေသည်။ သူက`အိုးလေးလုံးကိုရေ  
အပြည့်ခပ်၍ပူဇော်သကာနှင့်ထင်းပေါ်သို့ လောင်းလော့''  
ဟုဆိုသည့်အတိုင်းလူတို့ လောင်းပြီးသောအခါ၊-

34 ဧလိယက`တစ်ဖန်လောင်းဦးလော့'' ဟုဆို၏။  
လူတို့သည်နောက်တစ်ကြိမ်လောင်းပြီးသောအခါ  
ဧလိယက`ထပ်မံ၍လောင်းဦးလော့'' ဟုဆို ပြန်၏။  
လူတို့သည်လည်းထပ်မံ၍လောင်းကြ သဖြင့်၊-

35 ရေသည်ယဇ်ပလ္လင်ပတ်လည်သို့စီး၍မြောင်း  
သည်ရေပြည့်လေ၏။

36 ည ဦးဦးယံယဇ်ပူဇော်ချိန်ရောက်သောအခါ  
ပရောဖက်ဧလိယသည်ယဇ်ပလ္လင်အနီးသို့  
ချဉ်းကပ်၍`အို အာဗြဟံ၊ ဣဇာ ကံ၊ ယာကုပ်တို့  
၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၊ ကိုယ်တော်  
သည်ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရား  
ဖြစ်တော်မူကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ အကျွန်ုပ်  
သည်ကိုယ်တော်၏အစေခံဖြစ်၍ဤအမှု  
အရာအလုံးစုံကို ကိုယ်တော်၏အမိန့်တော်  
အရပြုကြောင်းကိုလည်းကောင်းယနေ့သိ

ကြပါစေသော။- 37 အို ထာဝရဘုရား၊  
 ကိုယ်တော်ထာဝရအရှင် သည် ဘုရားအမှန်ပင်ဖြစ်တော်မူကြောင်းကို  
 လည်းကောင်း၊ ဤသူတို့အားအထံတော်သို့ပြန်  
 လည်ခေါ်ယူလျက်နေတော်မူကြောင်းကိုလည်း ကောင်း  
 ဤလူတို့သိစေခြင်းငှာအကျွန်ုပ်အား ဖြေကြားတော်မူပါ။  
 ဖြေကြားတော်မူပါ။" ဟု ဆုတောင်းလေ၏။

38 ထာဝရဘုရားသည်မီးကိုချပေးတော်မူသဖြင့်  
 ယဇ်ပူဇော်သကာနှင့်တကွထင်းနှင့်ကျောက်တုံးများ  
 ပါကျွမ်းလောင်သွားသည့်အပြင် မြေကြီးသည်လည်း  
 မီးကျွမ်း၍မြောင်းထဲရှိရေကိုခန်းခြောက်စေ၏။-

39 ဤအခြင်းအရာကိုမြင်သောအခါ လူတို့သည်  
 မိမိတို့ကိုယ်ကိုမြေပေါ်တွင်လှဲချကာ "ထာဝရ  
 ဘုရားသည်ဘုရားအမှန်ပင်ဖြစ်ပေသည်။ ထာဝရ  
 ဘုရားတစ်ပါးတည်းသာလျှင်ဘုရားအမှန်ဖြစ်  
 ပါသည်တကား" ဟုကြွေးကြော်ကြကုန်၏။

40 ဧလိယက "ဗာလပရောဖက်တို့ကိုဖမ်းဆီးကြ  
 လော့။ တစ်ယောက်မျှထွက်မပြေးစေကြနှင့်" ဟု  
 အမိန့်ပေး၏။ လူတို့သည်ပရောဖက်အားလုံးကို  
 ဖမ်းဆီး၍ပေးသဖြင့် ဧလိယသည်သူတို့အား ကိရူ  
 န်ချောင်းသို့ထုတ်သွားပြီးလျှင်ကွပ်မျက် လေ၏။

မိုးခေါင်ချိန်ကုန်ဆုံးသွားခြင်း

41 ထို့နောက်ဧလိယသည် အာဟပ်မင်းအား "ယခု  
 သင်သွား၍အစားအစာကိုစားသောက်ပါလော့။

မိုးလာနေသည့်အသံကိုငါကြား၏။" ဟုဆို သဖြင့်၊-  
42 အာဟပ်သည်စားသောက်ရန်ထွက်ခွာသွားစဉ်  
ဧလိယသည်ကရမေလတောင်ထိပ်သို့တက်

ပြီးလျှင် မိမိ၏ဒူးနှစ်ခုအကြားတွင်မြေ  
သို့တိုင်အောင်ဦးညွတ်ပျပ်ဝပ်လျက်၊-

43 မိမိ၏အစေခံအား"သင်သွား၍ပင်လယ်သို့  
မျှော်ကြည့်လော့" ဟုဆို၏။

အစေခံသည်သွား၍ကြည့်ရာမှပြန်လာပြီး  
နောက်"အဘယ်အရာကိုမျှကျွန်တော်မမြင် ပါ"

ဟုပြော၏။ ဧလိယသည်မိမိ၏အစေခံ အား  
ဤနည်းအတိုင်းခုနစ်ကြိမ်တိုင်တိုင်သွား ၍ကြည့်စေ၏။-

44 သတ္တမအကြိမ်၌အစေခံသည်ယင်းသို့သွား  
၍ကြည့်ရာမှပြန်လာကာ"လူ၏လက်သဖွယ်

သေးငယ်သောမိုးတိမ်ကိုကျွန်တော်မြင်ပါသည်"  
ဟုလျှောက်၏။

ဧလိယကမိမိ၏အစေခံအား"သင်သည်  
အာဟပ်မင်းထံသို့သွားပြီးလျှင်မိုးမဆီး

တားမီရထားပေါ်သို့တက်၍ နန်းတော်သို့  
ပြန်တော်မူရန်လျှောက်ထားလော့" ဟုအမိန့် ပေး၏။

45 အချိန်အနည်းငယ်အတွင်း၌ပင်ကောင်းကင်  
ပြင်တွင် တိမ်မည်းများအုပ်ဆိုင်းလာပြီးလျှင်

လေတိုက်လျက်မိုးသည်ထန်စွာရွာသွန်းလေ၏။  
အာဟပ်သည်လည်းရထားပေါ်သို့တက်၍

ယေဇရေလမြို့သို့ထွက်ခွာသွား၏။-☆

46 ထာဝရဘုရား၏တန်ခိုးတော်သည်ဇလိယ  
အပေါ်သို့သက်ရောက်သဖြင့် သူသည်မိမိ၏  
ဝတ်လုံကိုခါးတွင်စည်း၍ယေဇရေလမြို့  
သို့ရောက်သည့်တိုင်အောင်အာဟပ်၏ရှေ့က  
ပြေးလေ၏။

# 19

သိနာတောင်ပေါ်သို့ဇလိယရောက်ရှိလာခြင်း

1 အာဟပ်မင်းသည်ဇလိယပြုသည့်အမှုအလုံး  
စုံကိုလည်းကောင်း၊ ဗာလပရောဖက်တို့အသတ်  
ခံရကြပုံကိုလည်းကောင်းမိဖုရားယေဇ  
ဗေလအားပြောပြလေသည်။- 2 ယေဇဗေလသည်ဇလိယအား“အကယ်၍  
ငါသည်နက်ဖြန်၍အချိန်ရောက်မှ ပရောဖက်  
တို့အားသင်ပြုခဲ့သည့်အတိုင်းသင့်အားမပြု  
ပါမူ ဘုရားတို့သည်ငါ့ကိုအဆုံးစီရင်ကြ  
ပါစေသော” ဟုလူလွတ်၍ပြောကြားစေ၏။-

3 ဇလိယသည်ကြောက်သဖြင့် အသက်ဘေးမှ  
လွတ်ရန်ထွက်ပြေးလေ၏။ သူသည်မိမိ၏  
အစေခံကိုခေါ်၍ယုဒပြည်၊ ဗေရရှေဘ မြို့သို့သွား၏။

ထိုမြို့တွင်အစေခံကိုထားခဲ့ပြီးလျှင်-

4 တစ်နေ့လုံးတောက နှု တာရတွင်ခရီးပြုလေသည်။  
သူသည်သစ်ပင်အရိပ်တစ်ခုသို့ရောက်သော

☆ 18:45 ယာ၊ ၅:၁၈။

အခါထိုင်လျက်သေလျှင်သာ၍ကောင်း၏ဟု  
 ဆို၍ အံ့ ထာဝရဘုရား၊ ဤအဖြစ်ဆိုးလွန်း  
 ပါ၏။ အကျွန်ုပ်၏အသက်ကိုရုပ်သိမ်းတော် မူပါ။  
 အကျွန်ုပ်သည်သေရသော်သာ၍ကောင်း ပါသေး၏။  
 ဟူသောဆုကိုတောင်းလေ၏။\*

5 သူသည်သစ်ပင်အောက်တွင်လှဲလျက်အိပ်ပျော်  
 လေ၏။ ကောင်းကင်တမန်တစ်ပါးသည်သူ  
 အားတို့ပြီးလျှင် ထ၍စားလော့။ ဟုဆို၏။-

6 ဧလိယသည်လှည့်၍ကြည့်လိုက်ရာခေါင်းရင်း၌  
 မုန့်တစ်လုံးနှင့်ရေတစ်ဘူးကိုတွေ့သဖြင့်စား  
 သောက်ပြီးနောက်အိပ်ပြန်၏။- 7 ကောင်းကင်တမန်သည်ဒုတိယအကြိမ်  
 လျှင် သင်သွားရမည့်ခရီးဝေးသောကြောင့်  
 ထ၍စားဦးလော့။ ဟုဆို၏။- 8 ထို့ကြောင့်ဧလိယသည်ထ၍စားပြီးနောက်  
 သန်ရှင်းမြင့်မြတ်သောသိနာတောင်သို့ ရက်ပေါင်း  
 လေးဆယ်တိုင်တိုင်ခြေလျင်ခရီးပြုနိုင်သော  
 ခွန်အားကိုရရှိလေသည်။- 9 သူသည်ထိုတောင်သို့ရောက်သောအခါဂူထဲ  
 သို့ဝင်၍အိပ်၏။

ထိုအခါထာဝရဘုရားကသူ့အား ဧလိယ၊  
 သင်သည်ဤအရပ်သို့အဘယ်ကြောင့်ရောက်လာ  
 သနည်း။ ဟုမေးတော်မူ၏။

10 ဧလိယက အနန္တတတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားသခင်၊  
 အကျွန်ုပ်သည်ကိုယ်တော်တစ်ပါးတည်း

---

\* 19:4 ယောန၊ ၄:၃။

ကိုသာလျှင် အစဉ်ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ပါ၏။ ကူသ  
 ရေလပြည်သူတို့မူကားကိုယ်တော်နှင့်ပြုထား  
 သည့်ပဋိညာဉ်ကိုချိုးဖောက်လျက် ကိုယ်တော်  
 ၏ယဇ်ပလ္လင်များကိုဖြိုဖျက်ကာကိုယ်တော်၏  
 ပရောဖက်တို့ကိုသတ်ကြပါ၏။ တစ်ဦးတည်း  
 သာမသေဘဲကျန်ရှိသောအကျွန်ုပ်၏အသက် အနုတရာ  
 ယ်ကိုပင်ရှာကြံလျက်နေကြပါ၏။' ဟု လျှောက်၏။<sup>☆</sup>

11 ထိုအခါထာဝရဘုရားကသူ့အား ``ဂူပြင်  
 သို့ထွက်၍တောင်ထိပ်ပေါ်၌ငါ၏အရှေ့မျက်  
 မှောက်တွင်ရပ်နေလော့'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။  
 ထို့နောက်ထာဝရဘုရားသည်သူ၏အနီးမှ  
 ဖြတ်ကြွတော်မူ၍ လေပြင်းမုန်တိုင်းကိုတိုက်  
 ခတ်စေတော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍တောင်များသည်  
 ပြိုကွဲကြလျက်ကျောက်တို့သည်လည်းကြေ  
 မွသွားလေသည်။ သို့ရာတွင်ထာဝရဘုရား  
 သည်ထိုလေမုန်တိုင်းထဲ၌ရှိတော်မမူ။ လေ  
 အတိုက်ရပ်သောအခါမြေငလျင်လှုပ်လေ  
 ၏။ သို့ရာတွင်ထိုမြေငလျင်ထဲ၌လည်း  
 ထာဝရဘုရားရှိတော်မမူ။- 12 မြေငလျင်လှုပ်ပြီးနောက်မီးလျှံတောက်  
 လောင်လေသည်။ သို့ရာတွင်ထိုမီးလျှံထဲ၌  
 လည်းထာဝရဘုရားရှိတော်မမူ။ မီးလျှံ  
 တောက်လောင်ပြီးနောက်ဖြည်းညှင်းသောအသံ

---

☆ 19:10 ရော၊ ၁၁:၃။

ပေါ်ထွက်လာ၏။

13 ထိုအသံကိုကြားသောအခါ ဧလိယသည် မိမိ၏မျက်နှာကိုဝတ်လုံဖြင့်အုပ်၍ထွက်သွား ပြီးလျှင်ဂူဝတွင်ရပ်နေ၏။ ထိုအခါ "ဧလိယ၊ သင်သည်အ ဘယ်ကြောင့်ဤအရပ်သို့ရောက်ရှိ လာသနည်း" ဟုမေးသံကိုကြားရ၏။

14 ဧလိယက "အန နှ တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားသခင်၊ အကျွန်ုပ်သည်ကိုယ်တော်တစ်ပါးတည်း ကိုသာလျှင် အစဉ်ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ပါ၏။ ဣသရေလပြည်သူတို့မူကားကိုယ်တော်နှင့် ပြုထားသည့်ပဋိညာဉ်ကိုချိုးဖောက်လျက် ကိုယ်တော်၏ယဇ်ပလ္လင်များကိုဖြိုဖျက်ကာ ကိုယ်တော်၏ပရောဖက်တို့ကိုသတ်ကြပါ၏။ တစ်ဦးတည်းသာလျှင်မသေဘဲ ကျန်ရှိသော အကျွန်ုပ်၏အသက်အ နှ တရားကိုရှာကြံနေ ကြပါ၏" ဟုလျှောက်၏။

15 ထာဝရဘုရားက "သင်သည်ဒမာသက်မြို့အနီး တောက နှ တာရသို့ပြန်သွားပြီးနောက် ထိုမြို့သို့ဝင် ၍ဟာဇေလအားရှုရုံဘုရင်အဖြစ်ဘိသိက် ပေးလော့။-  
\* 16 နိမိရှိ၏သားယေဟုကိုဣသရေလဘုရင် အဖြစ်ဘိသိက်ပေးလော့။ အာဗေလမဟောလ မြို့သားရှာဖတ်၏သားဧလိရှဲကိုသင်၏

☆ 19:15 ၄ရာ၊ ၈:၇-၁၃။



အရိုက်အရာဆက်ခံရန်ပရောဖက်အဖြစ်  
 ဘိသိက်ပေးလော့။-☆ 17 ဟာဇေလ၏ဌ  
 ဌားဘေးမှလွတ်မြောက်သူကို ယေဟုသတ်လိမ့်မည်။  
 ယေဟုလက်မှလွတ် မြောက်သူကိုဇလိရုံသတ်လိမ့်မည်။-  
 18 သို့ရာတွင်ငါ့အားသစ္စာစောင့်၍ဗာလအားဦး မညွတ်သူ၊  
 သူ၏ရုပ်တုကိုမနမ်းရှုပ်သူလူ ပေါင်းခုနစ်ထောင်တို့ကို  
 ကုသရေလပြည်တွင် ကျန်ကြွင်းစေမည်''  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။☆

ဇလိရုံကိုရွေးချယ်တော်မူခြင်း

19 ဇလိယသည်ထိုအရပ်မှထွက်ခွာသွားသော  
 အခါ နွားတစ်ရှဉ်းနှင့်လယ်ထွန်နေသော ဇလိရုံ  
 ကိုတွေ့လေသည်။ သူ၏ရှေ့တွင်နွားတစ်ဆယ့်  
 တစ်ရှဉ်းရှိ၍သူသည်နောက်ဆုံးနွားတစ်ရှဉ်း  
 ဖြင့်လယ်ထွန်၍နေသတည်း။ ဇလိယသည်  
 မိမိ၏ဝတ်လုံကိုချွတ်၍ဇလိရုံ၏အပေါ်  
 တွင်တင်လေသည်။- 20 ထိုအခါဇလိရုံသည်မိမိ၏နွားများကို  
 ထားခဲ့၍ ဇလိယ၏နောက်သို့လိုက်ပြီး  
 လျှင် ``အကျွန်ုပ်၏မိဘထံသို့သွား၍နှုတ် ဆက်ခွင့်ပြုပါ။  
 ထို့နောက်အရှင်နှင့်အတူ လိုက်ပါမည်'' ဟုပြော၏။  
 ဇလိယက ``ကောင်းပြီ၊ သွားလော့။ သင့်အား  
 ငါမဆီးတားပါ'' ဟုဆို၏။

☆ 19:16 ၄ရာ၊ ၉:၁-၆။ ☆ 19:18 ၅ရာ၊ ၁၁:၄။

21 ထိုအခါလေဝံရှ်သည် မိမိ၏နွားနှစ်ကောင်ကို သတ်ပြီးလျှင် နွားထမ်းပိုးကိုထင်းလုပ်၍ချက်၏။ ထိုနောက်အမဲသားဟင်းကိုလူတို့အားကျွေး မွေးပြီးလျှင် လေဝံ၏နောက်သို့တပည့် အဖြစ်လိုက်သွားလေသည်။

## 20

### ရှုရိပြည်နှင့်စစ်ဖြစ်ခြင်း

1 ရှုရိဘုရင်ဗ ့် ဟာဒဒ်သည် မိမိ၏စစ်သည်တော် အပေါင်းကိုစုရုံးစေပြီးလျှင် အခြားမင်း သုံးကျိပ်နှစ်ပါးခြံရံလျက်သူတို့၏မြင်း တပ်၊ ရထားတပ်များနှင့်အတူချီတက်၍ ရှုမာရိမြို့ကိုဝိုင်းရံထားတော်မူ၏။- 2-3 သူသည်သံတမန်များကိုမြို့တွင်း၌ ကြွသရေလဘုရင်အာဟပ်အား“ဗ ့် ဟာဒဒ်မင်း သည်သင်၏ ရွှေ ငွေ၊ မိဖုရား၊ သားတော်သမီး တော်များကိုသူ့အားပေးအပ်ရန်တောင်းဆို လိုက်ပါသည်” ဟုလျှောက်ထားစေ၏။

4 ထိုအခါအာဟပ်က“ငါနှင့်ငါပိုင်သမျှသော ဥစ္စာပစ္စည်းတို့ကိုငါ့အရှင်ဗ ့် ဟာဒဒ်အားပေး အပ်ရန် သဘောတူကြောင်းငါ့အရှင်ဗ ့် ဟာဒဒ် မင်းအားလျှောက်ထားကြလော့” ဟုဆို၏။

5 ထို့နောက်တစ်ဖန်သံတမန်တို့သည်အာဟပ်ထံ သို့ပြန်လာပြီးလျှင်“ဗ ့် ဟာဒဒ်မင်းကသင်၏ ရွှေ ငွေ၊ မိဖုရား၊ သားတော်သမီးတော်များကို ငါတောင်းဆိုခဲ့၏။-

6 ယခုငါသည်သင်၏နန်းတော်နှင့်တကွမူး  
 မတ်တို့၏နေအိမ်များကိုရှာဖွေ၍ အဖိုး  
 ထိုက်သည်ပစ္စည်းမှန်သမျှကိုသိမ်းယူရန်  
 တပ်မတော်အရာရှိတို့ကိုစေလွှတ်မည်။ သူ  
 တို့သည်နက်ဖြန်၍အချိန်ခန့်၌သင်ထံသို့  
 ရောက်ရှိလာကြလိမ့်မည်' ဟုမိန့်မှာလိုက် ပါ၏' ဟု  
 လျှောက်ထားကြ၏။

7 အာဟပ်မင်းသည်တိုင်းပြည်ခေါင်းဆောင်အပေါင်း  
 ကိုခေါ်ပြီးလျှင်` ဤသူသည်ငါတို့အားပျက်စီး  
 စေလိုသူဖြစ်၏။ ငါ့ထံသို့သံတမန်စေလွှတ်၍  
 ရွှေငွေ၊ မိဖုရား၊ သားတော်သမီးတော်များ  
 ကိုတောင်းဆိုစဉ်အခါက ငါမငြင်းဆန်ခဲ့ ပါ' ဟုဆို၏။

8 ခေါင်းဆောင်များနှင့်ပြည်သူတို့က` ဤသူ၏  
 စကားကိုအရေးစိုက်တော်မမူပါနှင့်။ အညံ့  
 လည်းခံတော်မမူပါနှင့်' ဟုလျှောက်၏။

9 သို့ဖြစ်၍အာဟပ်သည်ဗ ် ဟာဒဒ်၏သံတမန်  
 တို့အား` ငါသည်ပထမတောင်းဆိုချက်ကို  
 လိုက်လျောရန်သဘောတူသော်လည်း ဒုတိယ  
 တောင်းဆိုချက်ကိုမူမလိုက်လျောနိုင်ကြောင်း  
 ငါ့အရှင်ဘုရင်မင်းအားလျှောက်ထားကြ လော့'  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

သံတမန်တို့သည်ပြန်သွားပြီးနောက် တစ်ဖန်  
 ပြန်လာ၍၊- 10 `ဗ်ဟာဒဒ်မင်းက` သင်၏မြို့ကိုဖြိုဖျက်၍

ကျောက်ခဲအကျိုးအပွဲတို့ကို လက်နှင့်သယ်  
 နိုင်လောက်အောင်လူအမြောက်အမြားကိုငါ  
 ခေါ်ဆောင်ခဲ့မည်။ ဤသို့မပြုခဲ့သော်ဘုရား  
 များသည်ငါ့အားအဆုံးစီရင်ကြပါစေ သော'  
 ဟုမိန့်တော်မူပါ၏'' ဟုလျှောက်ကြ၏။

11 အာဟပ်မင်းကလည်း ``စစ်သူရဲပီသသူသည်  
 တိုက်ပွဲပြီးမှဝါကြွားတတ်၏။ တိုက်ပွဲမပြီး  
 မီဝါကြွားလေ့မရှိကြောင်း ဗ ့ ဟာဒဒ်မင်းအား  
 ပြန်ကြားလျှောက်ထားကြလော့'' ဟုဆို၏။

12 ဗ ့ ဟာဒဒ်သည်မိမိ၏မဟာမိတ်မင်းများနှင့် အတူ  
 သူတို့၏တံရှင်များတွင်သေရည်သေ ရက်သောက်လျက်  
 နေစဉ်အာဟပ်၏ပြန်ကြား ချက်ကိုကြားသိရလေသည်။  
 ထိုအခါသူ သည်မိမိ၏စစ်သည်တော်များအား  
 ရှုမာရိ မြို့ကိုတိုက်ခိုက်ရန်အမိန့်ပေးသဖြင့်သူတို့  
 သည်နေရာယူကြကုန်၏။

13 ဤအတောအတွင်း၌ပရောဖက်တစ်ပါးသည်  
 အာဟပ်မင်းထံသို့သွား၍ ``ထာဝရဘုရား  
 ကသင့်အား ထိုကြီးမားသည့်စစ်သည်အလုံး  
 အရင်းကိုမြင်၍မကြောက်နှင့်။ ယနေ့သင့်  
 အားထိုတပ်မတော်ကြီးကိုဖြိုခွင်းခွင့်ငါ ပေးမည်။  
 ငါသည်ထာဝရဘုရားဖြစ်တော် မူကြောင်းကို  
 သင်သိရလိမ့်မည်' ဟုမိန့်တော် မူ၏'' ဟုဆင့်ဆို၏။

14 အာဟပ်က`အဘယ်သူခေါင်းဆောင်၍တိုက်ခိုက် ပါမည်နည်း" ဟုမေး၏။

ပရောဖက်က`နယ်မြေဘုရင်ခံများ၏လက် အောက်ရှိစစ်လူလင်တို့ကိုခေါင်းဆောင်စေ ရန် ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူ၏" ဟုဆင့်ဆို ပြန်၏။

မင်းကြီးက`တပ်မတော်ကြီးကိုအဘယ်သူ ကွပ်ကဲရပါမည်နည်း" ဟုမေးလျှင်၊- `ဘုရင်မင်းကိုယ်တိုင်ဖြစ်ပါသည်" ဟု ပရောဖက်ကပြန်ပြောလေသည်။

15 သို့ဖြစ်၍မင်းကြီးသည် နယ်မြေတပ်မှူးများ ၏လက်အောက်ရှိစစ်လူလင်စုစုပေါင်းနှစ်ရာ သုံးဆယ့်နှစ်ယောက်တို့ကိုခေါ်ပြီးနောက် တပ် သားခုနစ်ထောင်ရှိသောကူသရေလတပ်မ တော်ကိုစုရုံးစေတော်မူ၏။

16 မွန်းတည့်ချိန်၌ ဟာဒဒ်နှင့်မဟာမိတ်သုံးကျိပ် နှစ်ပါးတို့သည် မိမိတို့တဲရှင်များတွင်သေ ရည်သေရက်သောက်စားမူးယစ်နေကြစဉ်၊-

17 အာဟပ်သည်စတင်၍တိုက်ခိုက်လေသည်။ နယ် မြေတပ်မှူးတို့၏စစ်လူလင်များကရှေ့ဆုံးမှ ချီတက်ကြ၏။ ဟာဒဒ်စေလွှတ်ထားသည့် အထောက်တော်တို့သည်လည်း ရှုမာရီမြို့မှ စစ်သူရဲတစ်စုထွက်ခွာလာနေကြောင်းကို မင်းကြီးအားလျှောက်ထားကြ၏။- 18 မင်းကြီးက`ထိုသူတို့သည်တိုက်ခိုက်

သည်ဖြစ်စေ၊ စစ်ပြေငြိမ်းရန်လာသည်ဖြစ်စေ  
သူတို့အားအရှင်ရအောင်ဖမ်းဆီးကြလော့။'  
ဟုအမိန့်ပေးတော်မူ၏။

19 နယ်မြေတပ်မှူးတို့၏စစ်လုလင်များသည်  
ဣသရေလတပ်မတော်၏ရှေ့မှခေါင်း  
ဆောင်၍တိုက်ကြ၏။- 20 သူတို့အသီးသီးတစ်ယောက်ကျသတ်ဖြတ်  
ကြ၏။ ထိုအခါရှုရိတပ်သားတို့သည်ထွက်ပြေး  
ကြသဖြင့် ဣသရေလတပ်မတော်သည်သူတို့  
နောက်မှအပြင်းလိုက်ကြ၏။ ထို့ကြောင့်ဗ  
ဟာဒဒ် သည်မြင်းတပ်သားအချို့နှင့်အတူမြင်းစီး၍  
ထွက်ပြေးလေသည်။- 21 အာဟပ်မင်းသည်လည်းစစ်ပွဲသို့ဝင်တော်မူ၍  
မြင်းများစစ်ရထားများကိုဖမ်းဆီးသိမ်း  
ယူ၍ ရှုရိအမျိုးသားတို့အားအကြီး  
အကျယ်အရေးရှုံးနိမ့်စေတော်မူ၏။-

22 ထိုအခါပရောဖက်သည်အာဟပ်မင်းထံ  
သို့သွား၍`ရှုရိဘုရင်သည်လာမည့်နေ့ဦး  
ပေါက်တွင်တစ်ဖန်ချီလာဦးမည်ဖြစ်သဖြင့်  
သင်သည်ပြန်၍မိမိ၏တပ်မတော်ကိုအင်  
အားပြည့်စေရန်သတိနှင့်စီမံလော့။' ဟု ဆို၏။

ရှုရိအမျိုးသားတို့ဒုတိယအကြိမ်ချီတက်  
တိုက်ခိုက်ခြင်း

23 ဗ ို ဟာဒဒ်မင်း၏မှူးမတ်များက`ဣသရေလ  
အမျိုးသားတို့၏ဘုရားများသည် တောင်ကို

အစိုးရသောဘုရားများဖြစ်သဖြင့် အကျွန်ုပ်  
 တို့အားကူသရေလအမျိုးသားတို့အနိုင်ရ  
 ကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အကျွန်ုပ်တို့သည်သူတို့  
 နှင့်လွင်ပြင်တွင်တိုက်ခိုက်ရကြပါမူသူတို့  
 အားကေနုမုချအနိုင်ရကြပါလိမ့်မည်။-

24 ယခုသုံးကျိပ်နှစ်ပါးသောမင်းတို့အားမိမိ  
 တို့တပ်များကိုမအုပ်ချုပ်စေတော့ဘဲ သူတို့  
 ၏နေရာတွင်စစ်ဗိုလ်မှူးများကိုအစားထိုး  
 ၍ခန့်ထားတော်မူပါ။- 25 ထို့နောက်ယခင်အခါကအရှင်အားစွန့်ခွာ  
 ထွက်ပြေးသည့်တပ်မတော်နှင့်အမျှကြီးမား  
 ၍ ယခင်ကကဲ့သို့ပင်များပြားသောမြင်း  
 တပ်၊ ရထားတပ်များပါဝင်သည့်တပ်မတော်  
 ကိုဖွဲ့စည်းတော်မူပါ။ အကျွန်ုပ်တို့သည်ကူသ  
 ရေလအမျိုးသားတို့အားလွင်ပြင်တွင်တိုက်  
 ခိုက်ကြမည်ဖြစ်၍ ယခုအကြိမ်၌သူတို့  
 အားအနိုင်ရကြပါလိမ့်မည်" ဟုလျှောက် ထားကြ၏။

ယင်းသို့လျှောက်ထားသည်ကိုဗ ာဒဒ်မင်း  
 သည်နှစ်သက်သဖြင့် ထိုသူတို့ပေးသည့်  
 အကြံအတိုင်းဆောင်ရွက်တော်မူ၏။-

26 နွေဦးပေါက်သောအခါမင်းကြီးသည် မိမိ၏  
 စစ်သည်တော်တို့ကိုစုရုံးစေပြီးလျှင်အာဖက်  
 မြို့သို့ချီတက်လေ၏။- 27 ကူသရေလအမျိုးသားတို့သည်လည်းစုရုံး  
 ကာ စားနပ်ရိက္ခာစုံနှင့်မြို့ပြင်သို့ထွက်လာကြ

လေသည်။ သူတို့သည်မိမိတို့၏တပ်ကိုနှစ်စု  
 ခွဲ၍ ရှုရိတပ်ကိုမျက်နှာမူကာနေရာယူ  
 ကြ၏။ လွင်ပြင်တစ်ခုလုံးပြည့်နှက်နေသည့်  
 ရှုရိအမျိုးသားတို့နှင့်နှိုင်းယှဉ်ကြည့်ပါ  
 လျှင် ကုသရေလအမျိုးသားတို့သည်ဆိတ်  
 အုပ်ကလေးနှစ်စုနှင့်တူပေသည်။

28 ဝရောဖက်တစ်ပါးသည်အာဟပ်မင်းထံသို့  
 သွား၍ "ထာဝရဘုရားက ငါသည်တောင်ကို  
 အစိုးရသောဘုရားဖြစ်သည်။ လွင်ပြင်ကို  
 အစိုးမရဟု ရှုရိအမျိုးသားတို့ကဆို သောကြောင့်  
 သူတို့၏ကြီးမားသောတပ်မ တော်ကိုသင်၏လက်သို့ငါအပ်မည်။  
 ငါသည် ထာဝရဘုရားဖြစ်တော်မူကြောင်း  
 သင်နှင့် တကွသင်၏ပြည်သူတို့သိရကြလိမ့်မည်'  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏" ဟုဆင့်ဆို၏။

29 ရှုရိအမျိုးသားနှင့်ကုသရေလအမျိုးသား  
 များသည် ခုနစ်ရက်တိုင်တိုင်မျက်နှာချင်းဆိုင်  
 တပ်စွဲလျက်နေကြ၏။ ခုနစ်ရက်မြောက်သော  
 နေ့၌စတင်တိုက်ခိုက်ကြသောအခါ ကုသ  
 ရေလအမျိုးသားတို့က ရှုရိအမျိုးသား  
 တစ်သိန်းကိုသတ်ဖြတ်လိုက်လေသည်။-

30 ကျန်ကြွင်းသောသူတို့သည်အာဖက်မြို့ထဲသို့  
 ဝင်ပြေးကြရာ လူပေါင်းနှစ်သောင်းခုနစ်ထောင်  
 အပေါ်သို့မြို့ရိုးပြိုကျလေ၏။



ဗ ။ ။ ဟာဒ်ဒ်သည်လည်းမြို့ထဲသို့ဝင်ပြေးပြီးလျှင်  
 အိမ်တစ်အိမ်ရှိအတွင်းခန်းတစ်ခုတွင်ပုန်း  
 အောင်း၍နေ၏။- 31 သူ၏အမှုထမ်းများသည်သူထံသို့လာ၍ "ကုသ  
 ရေလဘုရင်များသည်သနားညှာတာတတ်  
 ကြောင်း အကျွန်ုပ်တို့ကြားသိရပါသည်။ သို့ဖြစ်  
 ၍အကျွန်ုပ်တို့အားကုသရေလဘုရင်ထံသွား  
 ခွင့်ပြုတော်မူပါ။ အကျွန်ုပ်တို့သည်ခါးတွင်  
 လျှော်တေစည်း၍လည်တွင်ကြိုးများပတ်ပြီး  
 လျှင်သွားရောက်ကြပါမည်။ သူသည်အရှင်  
 ၏အသက်ကိုချမ်းသာပေးကောင်းပေးပါ  
 လိမ့်မည်" ဟုလျှောက်ထားကြ၏။-  
 32 ထို့နောက်သူတို့သည်ခါးတွင်လျှော်တေစည်း၍  
 လည်တွင်ကြိုးများပတ်ပြီးလျှင် အာဟပ်မင်း  
 ထံသို့သွားရောက်ကာ "အရှင်၏အစေခံဗ  
 ။ ။  
 ဟာ ဒ်ဒ်ကသူ၏အသက်ကိုချမ်းသာပေးတော်  
 မူရန်ပန်ကြားလိုက်ပါသည်" ဟုလျှောက် ထားကြ၏။  
 အာဟပ်က "ငါ့နောင်တော်အသက်ရှင်သေး သလော" ဟု  
 ဆို၏။

33 ဗ ။ ။ ဟာဒ်ဒ်၏အမှုထမ်းတို့သည် အရိပ်အခြည်  
 ကိုစောင့်၍ကြည့်နေရကြရာ၊ အာဟပ်က "နောင်  
 တော်" ဟုဆိုလိုက်သောအခါချက်ချင်းပင်  
 ဆက်၍ "အရှင်မိန့်တော်မူသည့်အတိုင်းဗ ။ ။ ဟာ  
 ဒ်ဒ်သည်အရှင်၏နောင်တော်ပါ" ဟုလျှောက် ကြ၏။

ထိုအခါအာဟပ်က`သူ့အားငါ့ထံသို့ခေါ်  
 ခဲ့ကြလော့'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ဗ ် ဟာဒဒ်ရောက်ရှိ  
 လာသောအခါ အာဟပ်သည်သူ့အားမိမိ၏  
 ရထားပေါ်သို့တက်ရန်ဖိတ်ခေါ်တော်မူ၏။- 34 ဗ  
 ် ဟာဒဒ်က`အ ရှင့်ခမည်းတော်၏လက်မှအကျွန်ုပ်  
 ၏ခမည်းတော်သိမ်းယူခဲ့သောမြို့များကို အရှင့်  
 အားပြန်လည်ပေးအပ်ပါမည်။ အကျွန်ုပ်၏ခမည်း  
 တော်သည်ရှုမာရီမြို့တွင်ကုန်သွယ်ရေးဌာနကို  
 ထားရှိခဲ့သည့်နည်းတူ အရှင်သည်လည်းဒမာ  
 သက်မြို့တွင်ကုန်သွယ်ရေးဌာနထားရှိနိုင်ပါ သည်''  
 ဟုဆို၏။

အာဟပ်က`ဤသဘောတူညီချက်များအရ  
 သင်၏အသက်ကိုချမ်းသာပေးမည်'' ဟုဆို၏။  
 ထိုနောက်သူသည်ဗ ် ဟာဒဒ်နှင့်မဟာမိတ်စာချုပ်  
 ချုပ်ဆိုပြီးလျှင် ဗ ်ဟာဒဒ်အားသွားခွင့်ပြုတော် မူ၏။

**အာဟပ်အပြစ်ဒဏ်ခံရမည်ဖြစ်ကြောင်း  
 ပရောဖက်တစ်ပါးဆင့်ဆိုခြင်း**

35 ပရောဖက်တစ်ပါးသည် ထာဝရဘုရား၏အမိန့်  
 တော်အရအခြားပရောဖက်တစ်ပါးအား`ငါ့  
 ကိုရိုက်လော့'' ဟုဆို၏။ သို့သော်လည်းပရောဖက်  
 ကငြင်းဆန်သဖြင့်၊- 36 သူ့အား`သင်သည်ထာဝရဘုရား၏အမိန့်တော်  
 ကိုလွန်ဆန်သည်ဖြစ်၍ ငါ၏ထံမှထွက်ခွာ  
 သွားသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက်ခြင်္သေ့ကိုက်၍သေ

လိမ့်မည်' ဟုဆို၏။ ယင်းသို့ဆိုသည့်အတိုင်း ထိုနေရာမှထွက်ခွာသွားသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် ထိုပရောဖက်သည်ခြင်္သေ့ကိုက်၍သေ လေသည်။\*

37 ထို့နောက်အရိုက်ခိုင်းသောပရောဖက်သည် အခြားသူတစ်ဦးထံသွား၍ 'ငါ့ကိုရိုက်လော့' ဟုဆိုသည့်အတိုင်းထိုသူသည်ပြင်းစွာရိုက်၍ ဒဏ်ရာရစေ၏။- 38 ပရောဖက်သည်မိမိ၏မျက်နှာကိုအဝတ်ဖြင့်စည်းပြီးလျှင် ရှပ်ဖျက်လျက်လမ်းနံဘေးတွင် အာဟပ်မင်းအလာကိုစောင့်ဆိုင်းလျက်နေ၏။-

39 မင်းကြီးကြွလာတော်မူသောအခါပရောဖက်က 'အရှင်မင်းကြီး၊ အကျွန်ုပ်သည်တိုက်ပွဲဝင်လျက်နေစဉ် စစ်သားတစ်ယောက်သည်ရန်သူသို့ပန်းတစ်ဦးကိုအကျွန်ုပ်ထံအပ်၍ ဤသူကို ထိန်းသိမ်းထားလော့။ အကယ်၍ထိုသူထွက်ပြေးသွားပါက သင်သည်သူ၏အသက်အစားမိမိ၏အသက်ကိုပေးလျော်ရမည်။ သို့မဟုတ်လျှင် လည်းငွေသားသုံးထောင်ဒဏ်ဆောင်ရမည်' ဟု မှာကြားခဲ့ပါ၏။- 40 သို့ရာတွင်အကျွန်ုပ်သည်အခြားအမှုကိစ္စများနှင့်အလုပ်များနေစဉ်ထိုသို့ပန်းထွက်ပြေးသွားပါသည်' ဟုလျှောက်၏။

မင်းကြီးက 'သင်ကိုယ်တိုင်စီရင်ချက်ချပြီး ဖြစ်၍ သင်သည်အပြစ်ဒဏ်ကိုခံရမည်' ဟု ဆို၏။

\* 20:36 ၃ရာ၊ ၁၃:၂၄။

41 ထိုအခါပရောဖက်သည် မိမိ၏မျက်နှာမှ  
 အဝတ်များကိုဆုတ်ဖြုတ်လိုက်သောအခါ မင်း  
 ကြီးသည်ပရောဖက်တစ်ပါးဖြစ်ကြောင်း  
 ကိုသိလေသည်။- 42 ပရောဖက်ကလည်း ``ထာဝရဘုရားက`ရန်သူ  
 ကိုသတ်ရန် ငါအမိန့်ပေးထားသော်လည်းသူ  
 ကိုလွတ်ပစ်လိုက်သည့်အတွက် ထိုသူ၏အသက်  
 အစားသင်၏အသက်ကိုပေးလျော်ရမည်။ သင်  
 ၏တပ်မတော်သည်လည်းထိုရန်သူ၏တပ်မ  
 တော်ကိုထွက်ပြေးခွင့်ပြုသည့်အတွက် သုတ်  
 သင်ဖျက်ဆီးခြင်းကိုခံရမည်' ဟုမိန့်တော် မူပါ၏။  
 ဟုမင်းကြီးအားဆင့်ဆိုပါ၏။

43 မင်းကြီးသည် ပူပင်စိုးရိမ်စိတ်ပျက်အား လျော့လျက်  
 ရှုမာရိမြို့နန်းတော်သို့ပြန် တော်မူ၏။

# 21

## နာဗုတ်၏စပျစ်ဥယျာဉ်

1 ယေဇရေလမြို့ရှိအာဟပ်မင်း၏နန်းတော်  
 အနီးတွင် နာဗုတ်ဆိုသူပိုင်သည့်စပျစ် ဥယျာ  
 ဉ်ရှိသည်ဖြစ်၍၊- 2 အာဟပ်သည်နာဗု  
 တ်အား ``သင်၏ဥယျာ ဉ် ကိုငါအလိုရှိသည်။  
 ထိုဥယျာ ဉ်သည်ငါ့နန်း တော်အနီးတွင်ရှိသဖြင့်  
 ထိုမြေကိုယာခင်း ပြုလုပ်လိုသည်။ သင့်အားထိုဥယျာ  
 ဉ်ထက် ပို၍ကောင်းသည့်စပျစ်ဥယျာ ဉ်ကိုငါပေး

မည်။ သို့မဟုတ်သင်အလိုရှိလျှင်သင့်လျော်  
သောအဖိုးငွေကိုငါပေးမည်" ဟုဆို၏။

3 နာဗု တ်က`အကျွန်ုပ်သည်ဤဥယျာ  
ဥ်ကို ဘိုးဘေးများထံမှအမွေရရှိထားသဖြင့်  
အရှင့်အားဆက်သမှုကိုထာဝရဘုရား  
ဆီးတားတော်မူပါစေသော" ဟုလျှောက်၏။-

4 အာဟပ်သည်နာဗု တ်၏စကားကြောင့်စိတ်  
မချမ်းမသာဖြစ်၏။ အမျက်ထွက်၍နန်းတော်  
သို့ပြန်တော်မူ၏။ သူသည်နံရံဘက်သို့လှည့်၍  
အိပ်ရာပေါ်တွင်လှဲလျောင်းကာပွဲတော်မတည်  
ဘဲနေ၏။- 5 သူ၏မိဖုရားယေဇဗေလသည်သူ့ထံသို့  
လာ၍ "အရှင်သည်အဘယ်ကြောင့်ဤမျှစိတ်  
မချမ်းမသာဖြစ်လျက်နေတော်မူပါသနည်း။  
အဘယ်ကြောင့်ပွဲတော်မတည်ဘဲနေတော်မူ ပါသနည်း"  
ဟုမေးလျှောက်လေသည်။

6 မင်းကြီးက`ငါသည်နာဗု တ်အားသူ၏ဥယျာ  
ဥ် ကိုရောင်းချရန် အကယ်၍သူ့အလိုရှိပါလျှင်  
အခြားဥယျာ ဥ်နှင့်လဲလှယ်ရန်ပြောဆိုသော်  
လည်း၊ နာဗု တ်က`ဤဥယျာ ဥ်ကိုအရှင့်အားမ  
ဆက်သနိုင်ပါ' ဟုဆိုချေသည်။ ထို့ကြောင့်ငါ  
သည်စိတ်မချမ်းမသာဖြစ်နေသည်" ဟုမိန့် တော်မူ၏။

7 ယေဇဗေလက`အရှင်သည်ဣသရေလဘုရင်  
ဖြစ်သည်မဟုတ်ပါလော။ အိပ်ယာမှထတော်မူ

၍ရွှင်လန်းစွာစားတော်ခေါ်တော်မူပါ။ နာဗုတ် ၏ဥယျာ  
ဥ်ကိုအရှင်၏လက်တော်သို့ကျွန်မ အပ်ပါမည်''  
ဟုလျှောက်၏။

8 ထိုနောက်ယေဇဗေလသည်စာများကိုရေး  
ပြီးလျှင် အာဟပ်အမည်ဖြင့်လက်မှတ်ရေးထိုး  
ကာ ဘုရင့်တံဆိပ်ခပ်နှိပ်၍ယေဇရေလမြို့

ရှိမြို့မိမြို့ဖများနှင့်မူးမတ်များထံသို့  
ပေးပို့လိုက်လေသည်။- 9 ထိုအမိန့်တော်စာကား''သင်တို့သည်အစာရှောင်

ရန်နေရက်တစ်ရက်ကိုကြေညာကာ ပြည်သူတို့  
အားစုဝေးစေ၍နာဗုတ်အားဂုဏ်ထူးဆောင်

နေရာထိုင်ခင်းကိုပေးကြလော့။- 10 ထိုနောက်သူ့ကိုမျက်နှာပြောင်တိုက်၍  
ဘုရားသခင်နှင့်ဘုရင်မင်းမြတ်အားပုတ်ခတ်

ပြောဆိုသူဖြစ်ပါသည်' ဟုမသမာသူလူနှစ်  
ယောက်ကိုပြစ်တင်စွပ်စွဲခိုင်းကြလော့။ ထို့နောက်

သူ့အားမြို့ပြင်သို့ထုတ်၍ခဲနှင့်ပေါက်သတ်ကြ လော့''  
ဟူသတည်း။

11 မူးမတ်များနှင့်ယေဇရေလမြို့ရှိ မြို့မိမြို့ဖ  
များသည်လည်းယေဇဗေလအမိန့်ပေးသည့်

အတိုင်းပြုကြ၏။- 12 သူတို့သည်အစာရှောင်ရာနေ့တစ်နေ့ကိုကြေညာ  
ပြီးလျှင် ပြည်သူတို့အားစုဝေးစေလျက်နာဗုတ်

အားဂုဏ်ထူးဆောင်နေရာထိုင်ခင်းကိုပေးကြ၏။-

13 မသမာသူလူနှစ်ယောက်ကလည်းဘုရားသခင်  
နှင့် မင်းကြီးအားပုတ်ခတ်ပြောဆိုမှုနှင့်နာဗုတ်

တ် အားလူပုံအလယ်တွင်ပြစ်တင်စွပ်စွဲကြလေ  
 သည်။ ထို့ကြောင့်လူတို့သည်သူ့ကိုမြို့ပြင်သို့  
 ထုတ်ပြီးလျှင်ခဲနှင့်ပေါက်သတ်ကြ၏။- 14 နာဗု  
 တ်အားသေဒဏ်ခတ်ပြီးကြောင်းကိုလည်း  
 ယေဇဗေလထံသတင်းပေးပို့ကြလေသည်။

15 ထိုသတင်းကိုရလျှင်ရခြင်းယေဇဗေလသည်  
 အာဟပ်အား`နာဗု တ်သေပြီဖြစ်၍ယခုအရှင်  
 သွား၍သူမရောင်းလိုသောစပျစ်ဥယျာ ခြံကို  
 သိမ်းယူတော်မူပါလော့။" ဟုလျှောက်၏။-

16 အာဟပ်သည်လည်းထိုဥယျာ ခြံကိုသိမ်းယူ  
 ရန်ချက်ချင်းထ၍သွားတော်မူ၏။

17 ထိုအခါထာဝရဘုရားသည်တိရုဘိမြို့သား  
 ပရောဖက်ဇေလိယအား၊- 18 `သင်သည်ရှုမာရိမြို့ရှိအာ  
 ဟပ်မင်းထံသို့သွား လော့။ သူသည်နာဗု  
 တ်၏ဥယျာခြံကိုသိမ်းယူရန် ထိုဥယျာ

ခြံထဲ၌ရှိနေသည်ကိုတွေ့လိမ့်မည်။- 19 ငါထာဝရဘုရားက`သင်သည်လူကို  
 နောက် ထိုသူ၏ဥစ္စာကိုသိမ်းယူပါမည်လော' ဟု  
 မိန့်တော်မူကြောင်းသူ့အားပြောကြားလော့။ `ခွေး  
 တို့သည်နာဗု တ်၏သွေးကိုလျက်ကြသည့်အရပ်  
 ၌ပင်လျှင် သင်၏သွေးကိုလျက်ကြလိမ့်မည်' ဟု  
 ငါမိန့်တော်မူကြောင်းကိုလည်းသူ့အားပြော ကြားလော့။'  
 ဟုမိန့်မှာတော်မူ၏။\*

---

\* 21:19 ၃ရာ၊ ၂၂:၃၈။

20 အာဟပ်သည်ဇလိယကိုမြင်သောအခါ`ငါ ၏ရန်သူ၊  
သင်သည်ငါ့ကိုတွေ့ပြီလော'' ဟု မေး၏။

ဇလိယကလည်း`တွေ့ပြီ။ သင်သည်ထာဝရ  
ဘုရား၏မျက်နှာတော်တွင်ဒုစရိုက်ကို သာပြုလို၏။-

21 ထို့ကြောင့်ထာဝရဘုရားက`ငါသည်သင့်  
အားဘေးဒဏ်သင့်စေမည်။ သင့်ကိုသုတ်သင်

ပယ်ရှင်း၍သင်၏အိမ်ထောင်စုသားယောကျ်ား  
ဟူသမျှကိုလည်းဖယ်ရှားပစ်မည်။- 22 သင်သည်ဣသရေလပြည်သူတို့အ

ကူးရန်ရှေ့ဆောင်လမ်းပြသည်ဖြစ်၍ သင်၏  
အိမ်ထောင်စုသည်နေဗက်၏သားယေရောဗော င်

မင်း၏အိမ်ထောင်စုကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ အဟိယ  
၏သားဗာရှာမင်း၏အိမ်ထောင်စုကဲ့သို့လည်း

ကောင်းဖြစ်လိမ့်မည်။'- 23 ယေဇဗေလနှင့်ပတ်သက်၍ထာဝရဘုရား  
က`ယေဇရေလမြို့တွင်ထိုအမျိုးသမီး၏

အလောင်းသည်ခွေးစာဖြစ်လိမ့်မည်။ သူ၏  
ဆွေမျိုးမှန်သမျှတို့သည်လည်းမြို့တွင်း

၌သေလျှင်ခွေးစာ။-☆ 24 မြို့ပြင်၌သေလျှင်လင်းတစာဖြစ်ကြလိမ့်  
မည်' ဟုမိန့်တော်မူ၏'' ဟုဆင့်ဆို၏။

25 (ထာဝရဘုရား၏ရှေ့တော်မှောက်တွင်  
အာဟပ်ကဲ့ သို့ဒုစရိုက်ကိုလွန်ကဲစွာပြုသူတစ်ယောက်မျှ

မရှိ။ သူပြုသောအမှုအရာမှန်သမျှမှာမိ  
ဖုရားယေဇဗေလ၏တိုက်တွန်းချက်အရ ဖြစ်သည်။-

☆ 21:23 ၄ရာ၊ ၉:၃၆။



26 သူသည်အာမောရိပြည်သားတို့ပြုသည့်အတိုင်း  
 ရုပ်တုများကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်းအားဖြင့်  
 အလွန်ရှက်ကြောက်ဖွယ်ကောင်းသည့်အပြစ်များ  
 ကိုပြုလေသည်။ အာမောရိပြည်သူတို့ကား  
 ခါနာ န်ပြည်သို့ကူသရေလအမျိုးသားတို့  
 ဝင်ရောက်လာချိန်၌ ထာဝရဘုရားနှင့်ထုတ်  
 တော်မူသောသူများဖြစ်သတည်း။)

27 ဧလိယဆင့်ဆိုပြောကြားသောအခါ အာဟပ်  
 သည်မိမိ၏အဝတ်များကိုဆုတ်ဖြဲပြီးလျှင်  
 လျှော်တေကိုဝတ်၏။ သူသည်စားတော်မခေါ်  
 ဘဲလျှော်တေဝတ်၍အိပ်၏။ သွားလာရာ၌  
 လည်းမှိုင့်တွေ့လျက်နေ၏။

28 ထာဝရဘုရားသည်ပရောဖက်ဧလိယအား-  
 29 "ငါ၏ရှေ့မှောက်တွင်အဘယ်မျှအာဟပ်နို့မုံချ  
 လျက်နေသည်ကိုသင်မြင်သလော။ ဤသို့နို့မုံချ  
 သည့်အတွက်ငါသည်သူ၏လက်ထက်၌ဘေးဒဏ်  
 သင့်စေမည်မဟုတ်။ သူ၏သားလက်ထက်သူ၏  
 အိမ်ထောင်စုအပေါ်တွင်သင့်စေမည်" ဟုမိန့် တော်မူ၏။

# 22

အာဟပ်အားမိကုဆာသတိပေးခြင်း  
 (ဇရာ၊ ၁၈: ၂-၂၇)

1 သုံး ကူသရေလပြည်နှင့်ရှုရိပြည်တို့သည်  
 နှစ်တိုင်တိုင်စစ်ပြေငြိမ်းလျက်ရှိ၏။-

2 သို့ရာတွင်တတိယနှစ်၌ယုဒဘုရင်ယောရှုဖတ်သည် က္လသရေလဘုရင်အာဟပ်ထံသို့ အလည်အပတ်ရောက်ရှိလာလေသည်။

3 အာဟပ်သည်မိမိ၏မူးမတ်တို့အား`ငါတို့သည် ဂိလဒ်ပြည်ရာမုတ်မြို့ကိုရှုရုံဘုရင်ထံမှပြန်လည်ရရှိရန် အဘယ်ကြောင့်မည်သို့မျှမပြုဘဲ နေကြပါသနည်း။ ထိုမြို့ကိုငါတို့ပိုင်သည် မဟုတ်ပါလော့' ဟုမိန့်တော်မူ၏။-

4 ထို့နောက်အာဟပ်သည်ယောရှုဖတ်အား`အဆွေတော်သည်ရာမုတ်မြို့ကိုတိုက်ရန်ကျွန်ုပ်နှင့်အတူ ချီတက်မည်လော့' ဟုမေး၏။

ယောရှုဖတ်က`အဆွေတော်အဆင်သင့်ရှိလျှင် ကျွန်ုပ်လည်းအဆင်သင့်ရှိပါ၏။ ကျွန်ုပ်၏စစ်သည်တော်များနှင့်မြင်းစီးသူရဲများသည်လည်း အဆင်သင့်ရှိပါသည်။- 5 သို့ရာတွင်ဤကိစ္စကိုထာဝရဘုရားအားဦးစွာမေးမြန်းလျှောက်ထားပါလော့' ဟုဆို၏။

6 သို့ဖြစ်၍အာဟပ်သည်လေးရာခန့်ရှိသော ပရောဖက်တို့ကိုခေါ်တော်မူ၍`ငါသည် ရာမုတ်မြို့ကိုချီတက်တိုက်ခိုက်ရန်သင့်မသင့်ပြောကြားလော့' ဟုမေးတော်မူ၏။

ပရောဖက်တို့က`တိုက်ခိုက်တော်မူပါ။ ထာဝရဘုရားသည်အရှင်အားအောင်ပွဲခံစေတော်မူ ပါလိမ့်မည်' ဟုလျှောက်ထားကြ၏။

7 သို့ရာတွင်ယောရှုဖတ်က`ကျွန်ုပ်တို့အတွက်  
 ထာဝရဘုရားအားလျှောက်ထားမေးမြန်း  
 ပေးမည့်အခြားပရောဖက်မရှိပါသလော' ဟုမေး၏။

8 အာဟပ်က`အခြားပရောဖက်တစ်ပါးရှိပါ  
 သေးသည်။ ထိုသူသည်ကုမလ၏သားမိ ကု ဆ  
 ဖြစ်ပါ၏။ သို့ရာတွင်သူသည်ကျွန်ုပ်အတွက်  
 အဘယ်အခါမျှအကောင်းကိုမဟော၊ အဆိုး  
 ကိုသာအစဉ်ဟောတတ်သဖြင့်သူ့ကိုကျွန်ုပ် မနှစ်သက်ပါ'  
 ဟုပြန်ပြောလေသည်။

ထိုအခါယောရှုဖတ်က`ဤသို့မပြောသင့် ပါ'  
 ဟုဆို၏။- 9 သို့ဖြစ်၍အာဟပ်မင်းသည်နန်းတွင်းအရာရှိ  
 တစ်ဦးကိုခေါ်ပြီးလျှင် မိ ကု ဆအားချက်ချင်း  
 သွားခေါ်ခွဲရန်အမိန့်ပေးတော်မူ၏။

10 ဘုရင်နှစ်ပါးတို့သည် မင်းမြောက်တန်ဆာများ  
 ကိုဝတ်ဆင်ကာရှုမာရိမြို့၊ မြို့တံခါးပြင်  
 ကောက်နယ်တလင်း၌ရာဇပလ္လင်များအပေါ်  
 တွင်ထိုင်လျက်နေကြ၏။ သူတို့၏ရှေ့၌ပရော  
 ဖက်အပေါင်းတို့သည်လည်းရှေ့ဖြစ်ကိုဟော

၍နေကြ၏။- 11 ပရောဖက်တစ်ပါးဖြစ်သူ၊  
 ခေနာနာ၏သား ဇေဒကိသည်သံဦးချိုများကိုပြုလုပ်ပြီး  
 လျှင်အာဟပ်အား`ထာဝရဘုရားက`ကိုယ်တော်  
 သည်ဤဦးချိုများဖြင့်ရှုရုံအမျိုးသားတို့  
 အားချေမှုန်းလိမ့်မည်' ဟုမိန့်တော်မူပါသည်'

ဟုလျှောက်၏။- 12 အခြားပရောဖက်အပေါင်းတို့ကလည်း  
 ဤ အတိုင်းပင်မင်းကြီးအားလျှောက်ထားကြ၏။  
 သူတို့က `ရာမုတ်မြို့သို့ချီတက်တော်မူပါ။  
 အရှင်အားအောင်ပွဲခံစေတော်မူပါလိမ့် မည်''  
 ဟုဟောကြ၏။

13 ဤအတောအတွင်း၌ မိ ကု ဆာထံသို့သွားသော  
 နန်းတွင်းအရာရှိကမိ ကု ဆာအား `အခြား  
 ပရောဖက်အားလုံးကပင်မင်းကြီးသည်  
 အောင်မြင်မှုရရှိလိမ့်မည်ဟုဟောခဲ့ကြ လေပြီ။  
 အရှင်သည်လည်းဤအတိုင်းပင် ဟောသင့်ပါသည်''  
 ဟုဆို၏။

14 သို့ရာတွင်မိ ကု ဆာက `ငါသည်ထာဝရဘုရား  
 မိန့်တော်မူသည့်အတိုင်းဖော်ပြမည်ဖြစ်ကြောင်း  
 အသက်ရှင်တော်မူသောထာဝရဘုရားကို  
 တိုင်တည်၍ငါဆို၏'' ဟုပြော၏။

15 သူသည်မင်းကြီး၏ရှေ့တော်သို့ ရောက်သောအခါ  
 မင်းကြီးက `အချင်းမိ ကု ဆာ၊ ယောရှုဖတ်မင်းနှင့်  
 ငါသည်ရာမုတ်မြို့သို့ချီတက်တိုက်ခိုက်ရန်သင့်  
 မသင့်ဖြေကြားပါလော့'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

မိ ကု ဆာက `ချီတက်တိုက်ခိုက်တော်မူပါ။ အရှင်  
 မင်းကြီးသည်အောင်မြင်တော်မူပါလိမ့်မည်။  
 ထာဝရဘုရားသည်အရှင်အားအောင်ပွဲခံ  
 စေတော်မူပါလိမ့်မည်'' ဟုပြန်လည်လျှောက် ထား၏။

16 သို့ရာတွင်အာဟပ်က`ထာဝရဘုရား၏နာမ  
 တော်ကိုအမှီပြု၍ ပြောဆိုရာတွင်သစ္စာစကား  
 ကိုသာလျှင် သုံးစွဲရန်သင့်အားဘယ်နှစ်ကြိမ်  
 ငါသတိပေးရပါမည်နည်း'' ဟုဆို၏။

17 ထိုအခါမိ ကု ဆက`ကုသရေလပြည်သူတို့  
 သည်သိုးထိန်းမဲ့သည့်သိုးများကဲ့သို့ တောင်  
 ကုန်းများပေါ်တွင်ကွဲလွင့်လျက်နေသည်ကို ငါမြင်၏။  
 ထာဝရဘုရားက`ဤသူတို့မှာ ခေါင်းဆောင်မရှိ။  
 သူတို့အားမိမိတို့ရပ်ရွာ သို့ချမ်းစွာပြန်ခွင့်ပြုကြလော့'  
 ဟုမိန့်တော်မူသည်'' ဟုဆင့်ဆိုလေ၏။\*

18 အာဟပ်သည်ယောရှုဖတ်အား`ဤသူသည်  
 အဘယ်အခါ၌မျှ ကျွန်ုပ်အတွက်အကောင်း  
 ကိုမဟော။ အဆိုးကိုသာဟောတတ်ကြောင်း  
 ကျွန်ုပ်ပြောခဲ့ပြီမဟုတ်လော့'' ဟုဆို၏။

19 မိ ကု ဆကဆက်လက်၍အာဟပ်အား`ထာဝရ  
 ဘုရားမိန့်တော်မူသောစကားကိုယခုနား  
 ထောင်ပါလော့။ ထာဝရဘုရားသည်ကောင်းကင်  
 ဘုံရှိပလ္လင်တော်ပေါ်တွင်ထိုင်လျက်နေတော်မူ  
 သည်ကိုလည်းကောင်း၊ ကိုယ်တော်၏အပါးတော်  
 တွင်ကောင်းကင်တမန်များရပ်လျက်နေကြ  
 သည်ကိုလည်းကောင်းငါမြင်၏။- \* 20 ထာဝရဘုရားက`အာဟပ်သည်ရာ  
 သို့ချီတက်၍ကျဆုံးစေရန် အဘယ်သူသည်

\* 22:17 တော၊ ၂၇:၁၇။ မ၊ ၉:၃၆။ မ၊ ၁၆:၃၄။ \* 22:19 ယောဘ၊ ၁:၆။  
 ဟေရှု၊ ၆:၁။

သူ့အားလိမ်လည်လှည့်စားမည်နည်း' ဟုမေး  
တော်မူလျှင်ကောင်းကင်တမန်တို့သည်  
အမျိုးမျိုးအဖုံဖုံလျှောက်ထားကြ၏။-

21 နောက်ဆုံး၌ဝိညာဉ်တစ်ပါးသည်ထာဝရဘုရား  
၏ရှေ့တော်သို့လာ၍ ဤသူ့အားအကျွန်ုပ်လိမ်လည်  
လှည့်စားပါမည်' ဟုလျှောက်၏။ ထာဝရဘုရား  
က`အဘယ်သို့နည်း' ဟုမေးတော်မူသော်၊-

22 ထိုဝိညာဉ်က`အကျွန်ုပ်သည်အာဟပ်၏ပရော  
ဖက်များထံသို့သွား၍သူတို့အားလိမ်လည်  
ဟောပြောစေပါမည်' ဟုလျှောက်၏။ ထာဝရ  
ဘုရားကလည်း`သင်သွား၍အာဟပ်အားလိမ်  
လည်လှည့်စားလော့။ အောင်မြင်လိမ့်မည်' ဟုမိန့်  
တော်မူ၏။' ဟုလျှောက်ထား၏။

23 ထို့နောက်မိ ကု ဆာက`ဖြစ်ပျက်ပုံကားဤသို့တည်း။  
ထာဝရဘုရားသည်ဤပရောဖက်တို့ကို  
အရှင်အားလိမ်လည်ဟောပြောစေတော်မူ၏။  
သို့ရာတွင်အရှင်တွေ့ကြုံရမည့်ဘေးအ နှံ့ တရာ  
ယ် ကိုမူကိုယ်တော်တိုင်စီရင်ထားတော်မူပြီ' ဟု  
နိဂုံးချုပ်လိုက်လေသည်။

24 ထိုအခါဇေဒကိသည်မိ ကု ဆာအနီးသို့ချဉ်းကပ်၍  
ပါးကိုရိုက်ပြီးလျှင်`ထာဝရဘုရား၏ဝိညာဉ်  
တော်သည်သင့်အားမိန့်မြွက်တော်မူရန်အဘယ် အခါက  
ငါ၏ထံမှထွက်ခွာသွားတော်မူပါ သနည်း' ဟုဆို၏။

25 မိကုဆာကလည်း“သင်ပုန်းအောင်းရန်အတွက်အတွင်း ခန်းတစ်ခုခုသို့ဝင်သောအခါ၌သိရပါလိမ့် မည်” ဟုပြန်ပြောလေသည်။

26 ထို့နောက်အာဟပ်သည်နန်းတွင်းအရာရှိတစ် ယောက်အား“မိ ကု ဆာကိုဖမ်းဆီး၍မြို့ဝန်အာမုန် နှင့်ယောရှုမင်းသားထံသို့ခေါ်ဆောင်သွားလော့။-

27 သူ့အားထောင်သွင်းအကျဉ်းချကာကောင်း မွန်ချောမောစွာ ငါပြန်လည်ရောက်ရှိလာချိန် တိုင်အောင်မုန်နှင့်ရေကိုသာကျွေးမွေးထား ရန်သူတို့အားမှာကြားလော့” ဟုအမိန့် ပေးတော်မူ၏။

28 မိ ကု ဆာက“အကယ်၍ဘုရင်မင်းကောင်းမွန်ချော မောစွာပြန်လည်ရောက်ရှိလာပါမူအကျွန်ုပ် ဆင့်ဆိုသောစကားများသည်ထာဝရဘုရား မိန့်တော်မူသောစကားများမဟုတ်နိုင်။ အို လူ အပေါင်းတို့၊ ငါပြောသည်ကိုနားထောင်ထား ကြလော့” ဟုဆို၏။

အာဟပ်ကွယ်လွန်ခြင်း  
(ဇရာ၊ ၁၈: ၂၈-၃၄)

29 က္ကသရေလဘုရင်အာဟပ်နှင့်ယုဒဘုရင် ယောရှုဖတ်တို့သည် ဂိလဒ်ပြည်ရာမုတ်မြို့ ကိုတိုက်ခိုက်ရန်ချီတက်ကြ၏။- 30 အာဟပ်ကယောရှုဖတ်အား“စစ်ပွဲသို့ အခါကျွန်ုပ်သည်ကိုယ်ကိုရုပ်ဖျက်၍သွားမည်။ အဆွေတော်မူကားမင်းမြောက်တန်ဆာဝတ်ဆင်

လျက်သွားပါလော့'' ဟုဆိုလေသည်။ ဤသို့ဆိုပြီးသော်ကူသရေလဘုရင်သည်ရုပ်ဖျက်၍ တိုက်ပွဲဝင်လေ၏။

31 ရှိရီဘုရင်သည် မိမိ၏ရထားတပ်မှူးသုံးဆယ့်နှစ်ယောက်တို့အား ကူသရေလဘုရင်မှတစ်ပါး အခြားမည်သူ့ကိုမျှမတိုက်ခိုက်ရန်အမိန့်ပေးထားလေသည်။- 32 ထို့ကြောင့်သူတို့သည်ယောရှုဖတ်မင်းကိုမြင်သောအခါ ကူသရေလဘုရင်ဟုထင်မှတ်ကာပြန်လှည့်၍တိုက်ခိုက်ကြ၏။ သို့ရာတွင်ယောရှုဖတ်ဟစ်အော်လိုက်သောအခါ- 33 သူတို့သည်ကူသရေလဘုရင်မဟုတ်မှန်းသိရ၍လွှဲရှောင်ကြ၏။- 34 သို့ရာတွင်ရှိရီတပ်သားတစ်ယောက်သည်မြားတစ်စင်းကို အမှတ်မထင်ပစ်လွှတ်လိုက်ရာအာဟပ်၏သံချပ်အင်္ကျီအဆက်ကြားကိုထိမှန်သွားလေသည်။ မင်းကြီးက`ငါ့ကိုမြားထိပြီ၊ တိုက်ပွဲမှမောင်းထွက်သွားလော့'' ဟုရထားမှူးအားအမိန့်ပေးတော်မူ၏။

35 တိုက်ပွဲဖြစ်လျက်နေချိန်၌အာဟပ်မင်းသည် ရှိရီတပ်ကိုမျက်နှာမူလျက် မိမိ၏ရထားထက်တွင်မှီ၍ထိုင်နေတော်မူ၏။ သူ၏ဒဏ်ရာမှယိုစီးလာသောသွေးသည်ရထားကြမ်းပြင်ပေါ်တွင်အိုင်ဖြစ်၍နေ၏။ ညနေစောင်းအချိန်၌သူသည်ကွယ်လွန်လေသည်။- 36 နေဝင်ချိန်နီးသောအခါ`လူတိုင်းကိုယ်ကိုယ်မြို့ရွာများသို့ပြန်ကြကုန်အံ့'' ဟူသော



ဟစ်သံသည်ကူသရေလတပ်တစ်တပ်လုံး  
သို့ရောက်ရှိလာလေသည်။

37 ဤသို့ဖြင့်အာဟပ်မင်းသည်ကွယ်လွန်လေသည်။

သူ၏အလောင်းကိုရှုမာရိမြို့သို့ယူဆောင်  
ပြီးလျှင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။- 38 သူ၏ရထားကိုပြည့်တန်ဆာတို့ရေချိုးလေ့ရှိ  
သည့်ရှုမာရိရေကန်တွင်ဆေးကြောကြ၏။

ထာ ဝရဘုရားမိန့်တော်မူခဲ့သည့်အတိုင်းခွေးတို့  
သည်လာ၍သူ၏သွေးကိုလျက်ကြကုန်၏။

39 အာဟပ်မင်း၏ဆင်စွယ်နန်းတော်အကြောင်း  
နှင့် သူတည်ထောင်ခဲ့သောမြို့များအပါဝင်  
သူဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အခြားအမှုအရာရှိ  
သမျှကိုကူသရေလရာဇဝင်တွင်ရေး ထားသတည်း။-

40 အာဟပ်ကွယ်လွန်သောအခါသားတော်အာခဇီ  
သည် ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍  
နန်းတက်လေသည်။

ယုဒဘုရင်ယောရှုဖတ်  
(၆ရာ၊ ၂၀:၃၁-၂၁:၁)

41 ကူသရေလဘုရင်အာဟပ်၏နန်းစံစတု တု  
ထနစ်၌ အာသ၏သားတော်ယောရှုဖတ်သည်ယုဒပြည်  
တွင်နန်းတက်၍- 42 ယေရုရှလင်မြို့တွင်နှစ်ဆယ့်ငါးနှစ်နန်းစံ  
လေသည်။ နန်းတက်ချိန်၌သူသည်အသက်သုံး

ဆယ့်ငါးနှစ်ရှိ၏။ သူ၏မယ်တော်မှာရှိလဟိ  
၏သမီးအဇုဘဖြစ်၏။- 43 သူသည်မိမိအလျင်နန်းစံခဲ့သည့်ခမည်းတော်

အာသကဲ့သို့ပင် ထာဝရဘုရား၏ရှေ့တော်မှောက်  
တွင်ဖြောင့်မှန်စွာပြုကျင့်လေ့ရှိ၏။ သို့ရာတွင်ရုပ်တု  
ကိုးကွယ်ရာဌာနများကိုမူမဖြိုမဖျက်သဖြင့် လူ  
တို့သည်ထိုအရုပ်များတွင်ဆက်လက်၍ယဇ်ပူဇော်  
၍နံ့သာပေါင်းကိုးမီးရှို့ကြလေသည်။-

44 ယောရှုဖတ်သည်ဣသရေလဘုရင်နှင့်လည်း  
ငြိမ်းချမ်းစွာနေတော်မူ၏။

45 ယောရှုဖတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အခြားအမှုအရာ  
အလုံးစုံကိုလည်းကောင်း၊ သူ၏စွန့်စားမှုများနှင့်  
သူဆင်နွှဲခဲ့သည့်တိုက်ပွဲများကိုလည်းကောင်း  
ယုဒရာဇဝင်တွင်ရေးထားသတည်း။-

46 သူသည်ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာဌာနများတွင်ခမည်း  
တော်အာသလက်ထက်မှ ကျန်ရစ်ခဲ့သည့်အမျိုး  
သားပြည့်တန်ဆာများနှင့်အမျိုးသမီးပြည့်  
တန်ဆာများအားလုံးကိုသုတ်သင်ပယ်ရှင်း တော်မူ၏။

47 ဧဒုံပြည်တွင်ဘုရင်မရှိ။ ယုဒဘုရင်ခန့်ထား  
သည့်ဘုရင်ခံကထိုပြည်ကိုအုပ်ချုပ်ရလေသည်။

48 ယောရှုဖတ်မင်းသည်ဩဖိရပြည်မှရွှေကိုယူ  
ဆောင်ရန် ပင်လယ်ကူးသင်္ဘောများကိုတည်ဆောက်  
စေသော်လည်း ထိုသင်္ဘောတို့သည်ဇေယုန်ဂါဗာ  
မြို့တွင်ပျက်သွားသဖြင့်သင်္ဘောမလွှင့်ရကြချေ။-

49 ထိုအခါဣသရေလဘုရင်အာခဇိကမိမိ  
၏လူတို့နှင့်အတူ ယောရှုဖတ်၏လူတို့အား

သင်္ဘောလွှင့်ခွင့်ပြုမည်ဟု စကားကမ်းလှမ်းသော်  
လည်းယောရှုဖတ်ကထိုကမ်းလှမ်းချက်ကို  
လက်ခံတော်မမူ။

50 ယောရှုဖတ်ကွယ်လွန်သောအခါ သူ့ကိုယေရှု  
ရှုလင်မြို့တွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။ ထို့နောက်သားတော်  
ယဟောရံသည် ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာ  
ကိုဆက်ခံ၍နန်းတက်လေသည်။

ဣသရေလဘုရင်အာခဇိ

51 ယုဒဘုရင်ယောရှုဖတ်၏ နန်းစံတစ်ဆယ့်ခုနစ်  
နှစ်မြောက်၌အာဟပ်၏သားတော်အာခဇိသည်  
ဣသရေလပြည်တွင်နန်းတက်၍ရှုမာရိမြို့  
၌နှစ်နှစ်မျှနန်းစံလေသည်။- 52 သူသည်ခမည်းတော်အာ  
ဟပ်နှင့်မယ်တော်ယေဇ ဗေလ၏စံနမူနာကိုလည်းကောင်း၊  
ဣသရေလ ပြည်သူတို့အားအပြစ်ကူးစေရန်  
ရှေ့ဆောင် လမ်းပြခဲ့သူ ယေရောဗော  
င်မင်း၏စံနမူနာ ကိုလည်းကောင်းယူ၍၊-

53 ဗာလဘုရားကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်ကာ မိမိ  
အလျင်နန်းစံတော်မူခဲ့သည့်ခမည်းတော်ကဲ့ သို့ပင်  
ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၏အမျက်တော်ကို  
လှုံ့ဆော်လေသည်။ ငွေ့မှမရာဇဝင်တတိယစောင်ပြီး၏။

**Common Language Bible**  
**Burmese: Common Language Bible Bible without**  
**Deuterocanon**

Public Domain

Language: Myanmar language (Burmese)

Translation by: Bible Society of Myanmar

**Burmese Common Language Bible**

This translation is published by the Bible Society of Myanmar.

If you are interested in obtaining a printed copy, please contact the Bible Society of Myanmar at <https://bsmyanmar.org/>.

© 2005 Bible Society of Myanmar

2014-03-30

---

PDF generated using Haiola and XeLaTeX on 11 Nov 2022 from source files dated 1 Jul 2021

de6d28cc-10f3-5485-8960-5628a6c52793